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Mały człowiek i jego drwalnik...
Jak m aty  m oże być cz ło w ie k  w  sta rc iu  z urzędnicza m ach iną?  Od k ilku  tyg o d n i p rzekon u je  się o tym , tracąc 
czas, n e rw y  i zd ro w ie  je d e n  z m ieszkańców  Tu rku . W raz z n ie m ło d ą  i n a d w ą tlo n e g o  ju ż  zd row ia  m a tką , 
w łasnym  c ia łem  b ro n ią  sw o je j w łasności - s ta rego  b udynku  gospodarczego zw anego  d rw a ln ik ie m , k tó ry  chcą 
rozebrać... n o w i w łaśc ic ie le . Sprawa n ie s te ty  n ie  je s t p ros ta , je j zaw iłośc i ma w y ja śn ić  sąd. Zan im  je d n a k  
w yda  w y ro k , mężczyzna m oże strac ić  w ie le . G łó w n ie  pew ność, że wszyscy n ieza leżn ie  od  s tanow iska  czy 
zasobności p o rtfe la , są ró w n i w o b e c  p raw a  Czytaj str. 14  i  15

K a n d yd a c i w  tu rk o w s k ic h  a m in a c h  i  m ia s ta c h , czyli...

28 chętnych do rządzenia
W yb o ry  sam o rzą d o w e  o d b ę d ą  się 16 lis to pa d a . Tego dn ia  przed m ieszkańcam i Turku  i g m in  p o w ia tu  pow aż
ne decyzje . Na na jw ażn ie jsze  s ta n ow isko  -  sze fów  m ia s t i g m in  s ta rtu je  28  kan dyd a tów . Tylko w  B rudzew ie  
Cezary K rasow ski n ie  m a ko n ku re n c ji, w  pozosta łych  w ra z  z o be cn ym i w ło d a rza m i w  szranki s ta je  po  k ilku  
chę tnych . P rzybliża jąc ich sy lw e tk i, m oże n ie je d n e m u  u ła tw im y  w y b ó r Czytaj str. 1 8  i  19

K o c h a jm y  się, czyli...

Zakończenie kadencji w klimacie 
samozadowolenia

Marian Mirosław
Marczewski

Burm istrzem  Turkowian

Czytaj str. 12

B ezp ieczn ie  na  d ro g a c h

I w tym roku nie spieszyliśmy 
się na cmentarz
Aż 185 p o lic ja n tó w  p iln o w a ło  porządku  w  p ie rw szy  lis to p a d o w y  w ee ke nd . Na 683 ko n tro le , za le dw ie  d w ó ch  
k ie ro w có w  okazało  się pod  w p ły w e m  a lko h o lu , dosz ło  do  je d n e g o  w yp a d ku  i k ilku  ko liz ji Czytaj str. 3

D ariusz M łyn a rc zyk  o d k ry w a  w yb o rc ze  k a rty

Po pierwsze praca, mieszkania 
i zamrożenie podatków Czytaj str. 13

P ia n y  p rze s trze n n e  z a b lo k u ją  in w e s ty c je

W gminie Turek w sprawie 
wiatraków pełna zgoda

z l7 9 /ik a
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WINTECH
domestsc and contract

Czytaj str. 33

W ła d y s ła w o w s k i PSL z a p re z e n to w a ł k a n d y d a tó w ...
Dość k łó tn i i kon flik tów , idzie  m ło d e ?  Materiał wyborczy Komitetu

Czytaj str. 19
K o le in a  tra g e d ia  p rz y  s ta c ji p a l iw  w  O lszów ce

Śmiertelne zderzenie C zytaj str. 2
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Firma Wintech Production Group Sp. z o.o. 
ul. Łęczycka 54, 62-660 Dąbie

zatrudni chętnych do podjęcia pracy na stanowiskach:

1. Tapicer/Tapicerka 
2. Stolarz

3. Operator m aszyn skraw ających

M ile  w idziane osoby z dośw iadczeniem  lub  m łodzi 
ludzie, k tórych przyuczymy do zawodu.

Kontakt o sob isty  w  go dzinach  m iędzy 7 .00 a 14.00 
od p on iedzia łku  do  piątku, 

telefoniczny pod num erem  63 -2 1 6 -25 -0 0  
oraz w ysyła jąc ap likację  na adres e -m ailo w y: praca@ wintech-dabie.pl

z60/KW
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Kolejna tragedia przy stacji paliw w Olszówce

52-letni mieszkaniec Bratuszyna w gminie Brudzew zginął w 
wypadku, do którego doszło w ubiegłym tygodniu w Olszówce. 
Mimo godzinnej reanimacji, lekarzowi pogotowia nie udało się 
uratować mężczyzny.

Zaledwie dwa tygodnie temu, 
także przy stacji w Olszówce życie 
stracił 68-letni mieszkaniec Psar. 
Mężczyzna, po zatankowaniu pali
wa w metalową beczkę, skuterem 
yamaha nie rozglądając się nawet 
wyjechał na główną drogę. Nie wia
domo czemu nie ustąpił pierwszeń
stwa oplowi vectra, jadącemu w 
kierunku Uniejowa. Zderzenie było 
tak silne, że jednoślad wpadł do 
przydrożnego rowu, a motorowe
rzystę odrzuciło kilka metrów dalej. 
Kolejna tragedia wydarzyła się we 
czwartek, 30 października. Około 
godziny 10.00 od strony Uniejowa w 
stronę Turku jechały dwa samocho
dy - daewoo tico, kierowane przez 
57-letniego mieszkańca Posoki, a za 
nim mercedes E 230, prowadzony

przez 70-letniego mieszkańca Po
znania.

Kierowca pierwszego z aut za
mierzał skręcić w lewo, na stację pa
liw, dlatego włączył kierunkowskaz 
i zwolnił. Mieszkaniec Poznania 
najprawdopodobniej się zagapił i 
z impetem wjechał w tył tico. Ude
rzenie musiało być bardzo silne, bo 
mercedes niemalże zmiażdżył dae
woo. O ile kierowcy tico udało się 
wyjść samodzielnie z samochodu, 
to żeby wydobyć pasażera -  52-let- 
niego mieszkańca Bratuszyna, stra
żacy musieli rozcinać auto.

Następnie mężczyznę przeję
ła ekipa pogotowia ratunkowego. 
Mimo godzinnej reanimacji, leka
rzowi pogotowia nie udało się ura
tować 52-latka. ił

W ubiegłotygodniowym wypadku w Olszówce w gminie Przykona zginął 52-letni pasażer 
daewoo tico.

H a li n  §s■l®®i®&te1,
Dlaczego 21-latek skakał po samochodzie mieszkańca Jabłonnej? Na to pytanie będzie 

musiał odpowiedzieć przed sądem. Póki co okoliczności zdarzenia wyjaśniają policjanci.

Do przestępstwa doszło we 
środę, 22 października późnym 
wieczorem, w Russocicach w gmi

nie Władysławów, ale sprawca za
trzymany został kilka dni później. 
Wtedy to 21-letni mieszkaniec

Władysławowa wszedł na audi 80 
i zaczął po nim skakać, wgniatając 
pokrywę silnika, dach i bagażnik

oraz rysując przednią i tylną szy
bę. Młodzieniec musiał być pod 
wpływem alkoholu, albo chciał 
wyładować na czymś złość, bo w 
innych przypadkach radko zda
rzają się podobne wybryki. Właś

ciciel samochodu, 51-letni miesz
kaniec Jabłonnej straty oszacował 
na 2150 złotych. Choć o akcie 
wandalizmu poszkodowany po
informował policjantów zaraz po 
zdarzeniu, mundurowi zatrzymali 
sprawcę kilka dni później. 21-latek 
za zniszczenie samochodu stanie 
przed sądem. Grożą mu za to na
wet dwa lata więzienia. ił
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M a r c P o l
100% polskie sklepy.
TU R EK , Al. Jana Pawła II 1
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NAJLEPSZE CENY W TURKU!

Grapefruit czerwony
kraj pochodzenia -  Turcja

2,6 kg Proszek do prania 
DOSIA
wybrane rodzaje 
cena za 1 kg -  4,61 zt

zl46 ika
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Spokojny weekend

-Podobnie jak w ubiegłym roku, także tegoroczne Święta Zmarłych przebiegły bardzo 
spokojnie -  tak długi weekend i Akcję ,,Znicz”podsumował Piotr Kąciak, rzecznik prasowy 
komendanta turkowskiej KPP. Był jeden wypadek i siedem kolizji. Policjanci zatrzymali
dwóch nietrzeźwych kierowe

Akcja „Znicz” rozpoczęła się 
we czwartek, 30 października, a 
zakończyła w niedzielę, 2 listo
pada. W tym czasie na polskich 
drogach zginęło 20 osób, a w 
196 wypadkach ranne zostały 
252. Funkcjonariusze, podczas 
kontroli drogowych ujawnili 910

ły się pod wpływem alkoholu. 
W piątek, 31 października, przy 
Osiedlu Wyzwolenia, na rowe
rze jechał 57-letni mieszkaniec 
Turku, który miał w wydycha
nym powietrzu 0,32 promila 
alkoholu. Z kolei w sobotę, 1 
listopada, przy ulicy Milewskie

go zatrzymana została 49-letnia 
turkowianka jadąca peugeotem 
206. Kobieta „wydmuchała” 0,82 
promila alkoholu. Stróże prawa 
wypisali kierowcom 92 mandaty, 
a pieszym 14.

W weekend doszło do jedne
go wypadku i kilku kolizji. W so

By poprawić bezpieczeństwo, policjanci kierowali też ruchem na przejściach dla pieszych.

W wypadku, do którego doszło w sobotę 1 listopada w Brudzeniu ucierpiała pasażerka yolkswagena passata.

nietrzeźwych kierujących. W 
powiecie turkowskim, tak jak w 
całym kraju, drogi dojazdowe do 
cmentarzy w godzinach szczytu 
były zakorkowane. Dlatego we 
Wszystkich Świętych i w Dzień 
Zaduszny, kilka godzin wyłą
czona była sygnalizacja świetlna 
na skrzyżowaniu ulic Chopina i 
Alei Jana Pawła II, co znacznie 
ułatwiało kierowcom przejazd. 
Trudno było znaleźć miejsca dla 
samochodów, bo w tym roku 
miasto nie zapewniło parkingów. 
W takiej sytuacji dużo osób wo
lało nie ryzykować i skorzystało 
z bezpłatnych miejskich autobu
sów.

W całym powiecie przez te 
kilka dni porządku pilnowało 185 
policjantów. Na 683 kontrole, 
zaledwie dwie osoby znajdowa

Turek -  utrudnienia w ruchu 
11 listopada 2014 r.

W związku z zaplanowanym biegiem głównym na 10 km, 
organizowanym w ramach XXV Biegów Niepodległości

we wtorek, 11 listopada 2014  r., 
w godzinach 12.35-14.15

na ul. Sportowej, Kączkowskiego, Milewskiego,
Alei Solidarności, Kolska Szosa, Jedwabniczej, 

Kwiatkowskiego, Korytkowskiej,
wystąpią utrudnienia w ruchu pojazdów. Utrudnienia mogą wystę
pować również na ulicach przyległych do wyżej wymienionych.
Na czas biegu ruchem kierować będą policjanci. Prosimy o zacho
wanie szczególnej ostrożności na odcinkach objętych biegiem oraz 
stosowanie się do poleceń wydawanych przez służby porządkowe. 
Za powstałe utrudnienia przepraszamy.

Organizatorzy

botę 1 listopada, tuż po godzinie
14.00, w Brudzyniu (gmina Bru
dzew) na drodze wojewódzkiej 
zderzyły się dwa samochody. 
Jak wynika z ustaleń policjan
tów, jadący od Smoliny volks- 
wagen passat, wyjeżdżając na 
drogę główną, nie ustąpił pierw
szeństwa peugeotowi 206, który 
jechał od Kola w stronę Turku. 
Pierwszy samochód prowa
dził mieszkaniec Turku, drugi 
-  mężczyzna z Koła. W wyniku 
zderzenia obrażeń ciała dozna
ła pasażerka peugeota. Kobieta 
przewieziona została do szpitala. 
Policjanci zatrzymali sprawcy 
wypadku prawo jazdy, czeka go 
sprawa w sądzie.

Również w sobotę, około
17.00, kierująca renaultem lagu

ną zgłosiła, że w Tarnowskim 
Młynie (gm. Władysławów) fiat 
panda obtarł lakier jej samocho
du, a następnie odjechał. Poli
cjanci jeszcze tego samego dnia 
dotarli do kierowcy samochodu, 
którym okazał się mieszkaniec 
Tuliszkowa. Z kolei o godz. 9.36, 
przy cmentarzu komunalnym 
w Słodkowie Kolonii, strażacy z 
Turku gasili citroena C4. Jak się 
okazało, od iskry zapalił się filtr 
cząstek stałych. W niedzielę 2 
listopada, około 5.00 nad ranem 
w Przykonie, jadąca renaultem 
kobieta nie dostosowała pręd
kości do panujących na drodze 
warunków - tego dnia była gęsta 
mgła - i wjechała do przydrożne
go rowu.

ił
Sfinansowano ze środków KWW Andrzeja Piątkowskiego

BURMISTRZ
Miasta i Gminy Dobra

Rodzina, człowiek 
najwyższą wartością

Andrzej PIĄTKOWSKI
z!95/ika

Materio! pochodzi i jest finansowany przez KW Nowa Prawica - Janusza Korwin Mikke

NASZ RADNY W POWIECIE

K R Y Ś  P I A N
P A W L I C j

I  MIEJSCE 0 0  RADY POWIATU
MIASTO TUREK

z40/pz
Materia! wyborczy Komitetu Wyborczego PSL

ANNA

S A M O R Z Ą D
TU  Z A C Z Y N A  S I Ę  

POtSKCA

L IS T A  \

POZ.

JDA
z42/pz
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O przewodniczących

Mnożące się ostatnio na potęgę 
uroczystości przecinania wstęg z okazji 
oddawania rozlicznych dróg, ulic, chod
ników i sal sportowych stanowią nama
calny dowód, że kolejna, szósta kadencja 
tzw. samorządu całą parą zmierza do 
nieuchronnego końca. Dość niemrawo 
toczącej się kampanii wyborczej towa
rzyszą ostatnie w tej kadencji posiedze
nia rad wszelkich szczebli. W przypadku 
Ziemi Turkowskiej mówimy o 9 radach 
gmin (w tym Turku, Dobrej i Tuliszkowa) 
oraz jednej, pardon, powiatu. To również 
czas na podsumowania i oceny mijającej 
kadencji. A gdyby tak pokusić się o zna
lezienie wspólnego mianownika do takiej 
oceny. Zatem spróbujmy.

I\la użytek poniższych rozważań 
pomijamy ewentualne podobieństwa i 
liczne różnice zachodzące między dzie
wiątką turkowskich gmin. Za to chce
my skupić się na jednej kwestii, która z 
oczywistych względów dotyczy wszyst
kich gmin. Od Dobrej i Kawęczyna na 
południu powiatu aż po Władysławów 
czy Tuliszków, czyli gmin leżących na 
jego przeciwnych krańcach. Naturalnie 
samego Turku i pozostałych gmin nie 
wyłączając. Tym co łączy wszystkie sa
morządy są relacje zachodzące między 
wójtem/burmistrzem a radą. Czyli mię
dzy organem wykonawczym a stanowią
cym (uchwałodawczym). Bezpośrednią 
inspiracją do niniejszych rozważań, a
OGŁOSZENIE WYBORCZE

zarazem ilustracją problemu jest treść 
zaproszenia do „udziału w symbolicznej 
uroczystości podsumowania inwesty
cji” . Naszą uwagę zwrócił następujący 
fragment -  Wezmą w nim udział radni 
(...), przedstawiciele władz oraz wyko
nawcy inwestycji". Pomijając tych ostat
nich zostają nam radni i „przedstawiciele 
władz” . Nasuwa się zatem pytanie -  Jaką 
rolę przypisuje się radnym? Bo przyto
czone słownictwo milcząco zalicza do 
grona „przedstawicieli władz wójta/bur- 
mistrza, ewentualnie ich zastępców, wy
kluczając zaś radnych. Płynie stąd wnio
sek, że po prostu do codziennego języka 
przeniknęła twarda rzeczywistość. I jak 
tu nie przyznać racji staremu Marksowi, 
który dawno temu zauważył, że to byt 
społeczny kształtuje społeczną świado
mość. Nie inaczej jest i w omawianym 
przypadku. Z woli ustawodawcy cała re
alna władza na szczeblu miasta i gminy 
trafiła w ręce wójta/burmistrza, radnym 
zaś pozostawiono rolę przysłowiowego 
kwiatka do ich kożucha. Radnym zostaje 
(JEJ WYSOKOŚĆ) dieta. W sprawie zaś 
pozostałych obszarów mają trzymać się 
z daleka, a jedynie grzecznie głosując za 
propozycjami „przedstawicieli władz” . 
Stąd powiedzonko -  samorząd, bo to 
wójt/burmistrz sam rządzi. Często, taka 
czysto dekoracyjna funkcja rady okre
ślana bywa również mianem „dobrej 
współpracy radnych z wójtem/burmi
strzem” . Albo też „konsultacjami” .

W przypadku obwarzankowej gmi
ny Turek i Władysławów widoczne były 
poważniejsze próby równoważenia sto
sunków w relacji rada-wójt. Nasuwa się

pytanie -  Dlaczego akurat w tych dwóch 
gminach rady zabiegały o swoją pod
miotowość? Oraz, czy te przypadki, aby 
nie osłabiają Marksowskiej tezy o bycie 
społecznym kształtującym społeczną 
świadomość? Otóż nie. Bo wystarczy 
przyjrzeć się pozycji społeczno-zawodo
wej kluczowych radnych w oby gminach, 
by dostrzec ich niezależność od gminnej 
władzy wykonawczej. Za wymowną ilu
strację tej tezy niech posłuży przypadek 
Edwarda Kończaka. Jego duże gospo
darstwo rolne, które zgodnie z zachod
nią nomenklaturą trafniej byłoby nazwać 
farmą, zapewnia mu niezależność od 
ewentualnych profitów z ręki władzy. Zaś 
sposób w jaki zapewnia sobie i rodzinie 
środki do życia zmusza go do twardego 
stąpania po ziemi i kierowania się zasa
dą, że za podejmowane decyzje ponosi 
się odpowiedzialność. A jeśli zależy od 
kogoś lub czegoś, to od pogody, ryn
kowych cen mleka i artykułów rolnych, 
przed wszystkim zaś od efektów własnej 
pracy. I taka właśnie jego pozycji spo
łeczno-ekonomiczna stanowi fundament 
politycznej niezależności Kończaka. Raz, 
w roli radnego, a dwa, jako przewodni
czącego rady. To sposób zarobkowania 
nie pozwala mu na kierowanie się myśle
niem życzeniowym i „chciejstwem” . Jak 
w przypadku słynnego sporu z admini
stracją wójta Mikołajczyka o inwestycję 
kanalizacyjną. W tym sporze, niczym w 
soczewce widoczne są dwie cechy właś
ciwe położeniu społeczno-ekonomiczne
mu klasy zamożnych rolników, do której 
przynależy Kończak. Z jednej strony to 
przysłowiowa ostrożność chłopska, a

Tomasz Materiał pochodzi i jest finansowany przez KW LPS

P A Ł A S Z
Okręg nr 2: 
Tuliszków, 
Władysławów 
gmina Turek

Kandydat l 
do Rady 
Powiatu 
Tureckiego j

Lista nr 18 pozycja nr 2

jednocześnie, wynikająca z jego nieza
leżności ekonomicznej, konsekwencja w 
mówieniu władzy - Nie!

Muszę uczciwie przyznać, że z Koń- 
czakiem na fotelu przewodniczącego 
miałem i mam poważny dylemat poli- 
tyczno-intelektualny. Choćby dlatego, że 
jako zdecydowany zwolennik połączenia 
gminy z miastem z obowiązku kibicowa
łem kanalizacyjnemu projektowi ekipy 
Mikołajczyka. Bo wielce prawdopodob
ne fiasko tego przedsięwzięcia skut
kowałoby rujnującym gminny budżet 
zadłużeniem. To zaś, otwierałoby lepszą 
perspektywę dla tak pożądanej przez 
niżej podpisanego unifikacji obu obsza
rów. Co podpowiadałby opowiedzenie 
się przeciwko Kończakowej ostrożności. 
Bieda w tym, że dalszy bieg wypadków

przewodniczącemu rady i jego stronni
kom przyznaje rację.

Wskazując na społeczno-ekono
miczne miejsce Kończaka jako warunek 
jego politycznej niezależności, ewentu
alny sceptyk mógłby sięgnąć po przypa
dek Marka Pańczyka. Wszak on również 
jest przedstawicielem zamożnej klasy 
chłopskiej i tak jak Kończak zasiada 
na fotelu przewodniczącego. Jednak w 
try miga zrezygnował z będącej na wy
ciągnięcie ręki podmiotowości na rzecz 
„dobrej współpracy z burmistrzem” . To 
fakt. Jedyne, jak można odpowiedzieć 
na ten przypadek Pańczyka, to przy
wołać znane słowa Goethego -  Każda 
teoria jest szara, a tylko drzewo życia 
jest zielone” .

Andrzej Jarek

OGŁOSZENIE WYBORCZE
Materiał pochodzi i finansowany jest przez KW LPS

16 listopada br. zadecydujemy o przyszłości naszego mia
sta. Wszyscy staniemy przed wyborem, komu powierzymy 
odpowiedzialność za Turek i kto Was będzie reprezentował
w samorządzie miasta Turku. 
W chaosie obietnic wyborczych 
musicie podjąć decyzję czy chce
cie tego co było, czy najwyższy 
czas na nową energię i lepszą 
jakość w zarządzaniu miastem.

Czas rozliczeń
Dzisiaj mamy niepowtarzalną 

okazję żeby rozliczyć tych, którzy 
przez kilkanaście lat doprowadzili to 
miasto do obecnego stanu. Z reklam 
wyborczych uśmiechają się byli pre
zesi kopalni, którzy znowu kandydują 
i obiecują, że będzie lepiej. Widzimy 
byłych posłów i burmistrzów, którzy 
znowu nam coś obiecują. Czy kolejny 
raz damy się nabrać na ich obietnice 
wyborcze? Nie można dziś w kampa
nii chwalić się kawałkiem chodnika, 
wodociągu czy drogi, bo to jest obo
wiązek, a nie sukces po tylu latach 
rządzenia. Ale co dalej, gdzie na ba
zie tych inwestycji poprawa jakości 
życia?

Jak realizował swoje obietnice 
wyborcze burmistrz?

Gdzie ten 40-tysięczny Turek, 
który obiecywał nam wszystkim 
burmistrz Czapla? Gdzie te zakłady, 
które miały dać nowe miejsca pracy? 
Co się stało z PKS-em? Na reklamach 
wyborczych nie znajdziemy informa
cji jakie długi ma Turek i jaki majątek 
miasta został wyprzedany. To właśnie 
Wy, mieszkańcy, zdecydujecie czy 
jesteście zadowoleni z podnoszenia 
podatków lokalnych, czynszów, opłat 
za wodę, ścieki, śmieci, z funkcjono
wania PGKiM.

Co obiecują, a co robili 
kandydaci w tej kadencji?

Kandydaci Czapla i Marczewski 
mówią o zamrożeniu podatków, po
szukiwaniu inwestorów, o tym że 
mieszkańcy są dla nich najważniej
si. Dlaczego więc burmistrz Czapla 
wnioskował o podnoszenie podatków 
w poprzednich latach, zatwierdził 
podwyżkę opłat za wodę i ścieki! A 
gdzie był radny Marczewski i jego 
ekipa, kiedy ja i radna Kadrzyńska- 
Siwek walczyliśmy o niepodnoszenie 
opłat za wodę i ścieki, obniżenie cen 
śmieci, czy o zwiększenie wydatków 
na promocję Tureckiej Strefy Inwe
stycyjnej?

Dlaczego kandyduję 
na burmistrza?

Kandyduję na burmistrza, bo nie 
akceptuję dotychczasowego rządze
nia Turkiem. Nie zgadzam się na mar
nowanie potencjału mojego rodzin
nego miasta i cofanie go w rozwoju. 
Moim celem jest Turek, jako miasto 
stwarzające oparcie i stabilizację ży
ciową dla swoich mieszkańców. Mia
sto, do którego ludzie chcą wracać ze 
swoją energią, potencjałem, pomy
słami. Wyzwania dla Turku są bardzo 
pilne. To praca na kolejne lata, wy
magająca siły, energii i doświadcze
nia. Dziś śmiało mogę stanąć przed 
Państwem i prosić o Wasze zaufanie i 
Wasz głos w wyborach na burmistrza 
Turku.

Mam 40 lat. Jestem rodowitym 
mieszkańcem Turku. Żonaty, dwóch 
synów. Mam wykształcenie wyższe i 
ponad 15-letnie doświadczenie w sa
morządzie, pogłębione studiami po
dyplomowymi w zakresie zarządzania 
administracją publiczną, public re- 
lations, pozyskiwania funduszy Unii 
Europejskiej oraz zarządzania oświa
tą. Ponadto odbyłem staż zawodowy 
w instytucjach unijnych w Brukseli. 
Jestem radnym Rady Miejskiej Turku 
i sekretarzem Powiatu Tureckiego. 
Jestem człowiekiem niezależnym. 
Moim programem nie sterują żad
ne partie polityczne. Kandyduję z 
Komitetu Wyborczego „Lokalne Po
rozumienie Samorządowe” . Gorąco 
popieram kandydatów naszego ko
mitetu do Rady Miasta Turku.

Romuald Antosik 
Kandydat na burmistrza Turku

z!87/ika
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zam. Turek, wiek 68

KOWAL Anna Grażyna 
zam. Turek, w ek 24

TARKOWSKA Barbara 
zam. Turek, wiek: 61

JANIAK Madgazała Hetera 
zam Turek uwek 45

JAROWA Jan Franciszek 
zam. Turek wiek: 65

DZIERZGOWSKA Zofa 
zam. Turek, wieic 58

SZTRYMER Jozef 
zam. Obrzębih, wiek: 61
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BARTOSIK Ryszard BORKOWSKA-BREGERSKAAgKsta DEWICKI Janusz Zbigniew KARBOWSKA Hafina Barbara MIKOŁAJCZYK Marian JAS1AK Ewelina Barbara
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Seminarium w ZST o relacjach między biznesem a szkolnictwem zawodowym

Między popytem a podażą, 
czyli jak wyszkolić fachowca
Coraz głośniej mówi się o tym problemie. Na tyle złożonym, że po trosze przypomina za

danie z gatunku kwadratury koła. Jego istotę najlepiej ilustruje sytuacja, w której, z jednej 
strony w statystykach widnieje znaczna liczba bezrobotnych. Natomiast drugą stroną tego 
samego medalu jest brak wykwalifikowanych pracowników, których coraz częściej bezsku
tecznie poszukują przedsiębiorcy. O związanym z tym wyzwaniu i o sposobach rozwiązania 
tego dylematu dyskutowano na wtorkowym (28 października) seminarium zorganizowanym 
w turkowskim Zespole Szkół Technicznych.

Paradoksy rynku pracy
Na banał zakrawa twierdzenie, 

że sytuacja panująca aktualnie na 
rynku pracy jest wypadkową wielu 
czynników i decyzji zapadłych w 
bliższej i dalszej przeszłości. Banał 
to czy nie, obecnie rynek pracy 
zderza się z dwoma paradoksalny
mi zjawiskami. A sytuacja na ryn
ku pracy w naszym powiecie jest 
na tyle modelowa, że przypomina 
wręcz swoiste laboratorium. Bo 
oto z jednej strony w powiecie no
tujemy bezrobocie na poziomie 9 
proc. i wedle oficjalnych statystyk 
ok. 3,2 tys. osób poszukuje pracy, 
przy jednoczesnych głosach płyną
cych ze strony przedsiębiorców o 
dużych niedoborach wykwalifiko
wanych pracowników. I właśnie 
ta na pozór paradoksalna sytuacja 
na powiatowym rynku pracy jest 
rezultatem całego splotu zjawisk 
i okoliczności. Poczynając od de- 
industrializacji połączonej z chao
tyczną polityką prywatyzacji prze
mysłu, co w konsekwencji w latach 
90-tych skutkowało bezrobociem 
przekraczającym poziom 20 proc.
Jednocześnie na progu rynku pra
cy pod koniec ubiegłego wieku sta
ły roczniki wyżu demograficznego 
z okresu stanu wojennego. Na te z 
kolei zjawiska nałożyła się reforma 
oświatowa rządu Buzka z 1998r., 
która zadała potężne ciosy szkol
nictwu zawodowemu, prowadząc 
zarazem do przewartościowania 
edukacji licealnej. Na skutki tego 
wszystkiego nie trzeba było dłu
go czekać. Raz -  młodzież widząc 
smutną dolę na bezrobociu swo
ich starszych kolegów szerokim 
łukiem omijała szkoły zawodowe.
Dwa -  tłumy absolwentów liceów 
zaczęły trafiać do prywatnych para- 
uczelni specjalizujących się w przy
słowiowym gotowaniu na gazie i 
historii baletu. W nich taśmowo 
„produkowano” licencjatów i magi
strów, których los na rynku pracy 
okazywał się nie do pozazdroszcze
nia. A  jednocześnie ze szkolnictwa 
zawodowego płynął coraz węższy 
strumyczek wykwalifikowanych 
fachowców. Co z kolei skutkowało 
pogłębiającym się deficytem facho
wych kadr na rynku pracy.

Dlaczego Mariusz Seńko 
przypomina postać 

z Andersena
Poprawa koniunktury gospo

darczej jaką notujemy w ostatnich 
dwóch latach zwiększyła i z całą 
mocą uwypukliła skalę powyż
szych zjawisk. Co nie znaczy, że 
już znacznie wcześniej nie były 
one widoczne. Bo były, tyle że naj
częściej chowano głowę w piasek 
starając się nie zauważać narasta
jącego problemu. Jednym z nie
licznych, który w naszym powiecie 
podjął próbę zmierzenia się z tymi

Maria Montowska, dyrektor 
Polsko Niemieckiej Izby Przemy
słowo-Handlowej zwróciła uwa
gę na palącą sprawę, jaką jest 
zmiana wizerunku szkolnictwa 
zawodowego. Bo w powszechnej 
opinii szkoły zawodowe są zbyt 
często źle postrzegane, co spra
wia, że rodzice dość niechętnie 
wybierają tę ścieżkę edukacyjną 
dla swoich dzieci.

wyzwaniami jest Mariusz Seńko. 
Obserwując lokalny rynek pracy 
i wsłuchując się w głosy płynące 
z gospodarki jako pierwszy podjął 
się niezbyt wdzięcznej roli bohate
ra bajki Andersena stwierdzając, że 
król jest nagi. Za swoiste podsumo
wanie tego okrzyku można potrak
tować wtorkowe (28 października) 
seminarium, które dyrektor Seń
ko zorganizował w Zespole Szkół 
Technicznych. Pomijając, niezbyt 
porywające hasło jakie przyświe
cało wtorkowej dyskusji -  ECVET 
jako narzędzie wzmacniania 
współpracy szkolnictwa zawo
dowego z pracodawcami, to 
jego istotą była próba odpowiedzi 
na pytanie: Jak zaradzić deficytowi 
wykwalifikowanych fachowców? 
Na początek należy odnotować, że 
do tej debaty udało się Mariuszowi 
Seńko pozyskać możnych i wpły
wowych sojuszników. Bo na auli 
ZST pojawili się przedstawiciele 
ważnych w regionie (i nie tylko) 
firm. Z miejscowych wystarczy 
wymienić takich jak Profim, Sun 
Garden, Miranda czy Andrewex, a 
z grona graczy na skalę globalną w 
Turku gościliśmy reprezentantów
m. in. Volkswagena, Saint Gobain 
czy JTI Polska.

G dy nie w iadom o czego  
i gdzie się uczyć

Na początek jednak głos odda
no przedstawicielom edukacji. I 
tak Hanna Rajcic-Mergler repre
zentująca Kuratorium Wielkopol
skie przedstawiła plany resortu 
oświaty jeśli chodzi o zmiany w 
szkolnictwie zawodowym. Okazuje 
się, że plany te stanowią kontynua
cję reformy kształcenia zawodo
wego zainicjowanej w roku 2012. 
Jednym z jej filarów jest rozbicie 
egzaminu zawodowego na kwalifi

Wystąpienie prezesa Rychlika 
było z jednej strony bezlitosnym 
napiętnowaniem marnej jako
ści uczelni wyższych jako źródła 
frustracji i bezrobocia, a z dru
giej - apelem na rzecz docenienia 
szkolnictwa zawodowego. Z jego 
ust po raz kolejny padła pub
liczna deklaracja materialnego 
wspierania Zespołu Szkól Tech
nicznych przez Profim.

kacje, co ma ułatwiać uzupełnianie 
wykształcenia i poszerzania kwa
lifikacji oraz daje możliwość po
równywania zakresu kompetencji 
zawodowych na rynku krajowym 
i europejskim. Temu zagadnieniu 
dużo uwagi poświecił w swoim 
wystąpieniu Horacy Dębowski, 
ekspert z Instytutu Badań Eduka
cyjnych. Zwracając przy tym uwa
gę, że w Polsce odsetek kształcą
cych się dorosłych jest na bardzo 
niskim poziomie i co gorsza, odse
tek ten nie wzrasta. Za przyczynę 
tego stanu rzeczy badacz uznał 
niesprawność instytucji. Dlatego 
nie wiemy czego się uczyć, gdzie, 
nie znamy jakości nauczania, ani 
korzyści jakie może przynieść nam 
uzyskanie tych czy innych kwa
lifikacji. Efektem tego jest niski 
poziom kształcenia dorosłych. Co 
tym bardziej zaskakuje w sytuacji, 
gdy aż 89 proc. młodzieży uczy się 
w szkołach ponadgimnazjalnych. 
Co akurat jest wynikiem bardzo 
wysokim w skali europejskiej.

Chichot historii, czyli 
pochw ała  klas patronackich  

Na inne przyczyny istotnych 
bolączek kształcenia zawodowego 
zwróciła uwagę Maria Montow
ska, dyrektor Polsko Niemieckiej 
Izby Przemysłowo-Handlowej. Jej 
zdaniem, palącą sprawą jest zmia
na wizerunku szkolnictwa zawo
dowego. Bo w powszechnej opinii 
szkoły zawodowe są zbyt często 
źle postrzegane, co sprawia, że 
rodzice dość niechętnie wybierają 
tę ścieżkę edukacyjną dla swoich 
dzieci. Dyrektor Izby wyraziła też 
ubolewanie z powodu likwidacji 
techników edukacyjnych, co w 
dużej mierze zerwało drożność 
kształcenia od szkoły zawodowej 
do średniej. Jako remedium na

wspomniane bolączki systemowe, 
dyr. Montowska wskazywała do
bre praktyki współpracy między 
szkolnictwem zawodowym a bi
znesem. Jak choćby pomysł klas 
patronackich Volkswagena, do 
których ustawiają się długie kolej
ki chętnych. Powoływanie na ten 
wzór klas patronackich ma być pro
pozycją zdobywania kwalifikacji, 
na które zgłasza zapotrzebowanie 
gospodarka. Jednak barierą przy 
wdrażaniu tego pomysłu może być 
słabość samorządu gospodarcze
go w Polsce. Np. w Niemczech, 
których przykład przywoływała 
dyr. Montowska, to właśnie silny i 
wpływowy samorząd gospodarczy 
jest partnerem władz lokalnych i 
szkół, choćby w ustalaniu progra
mów kształcenia zawodowego, 
jak i w procesie powoływania klas 
patronackich. W tym ostatnim 
przypadku zwracając uwagę na 
konieczność wypracowania metod 
sięgania do kiesy patronackiej.

Czy to nie swoisty chichot hi
storii, że zalecany jest powrót do 
ze wstrętem odrzuconych swego 
czasu praktyk klas zakładowych? 

Głos prezesa Rychlika, czyli 
o wyższości fachow ców  nad  

absolwentam i parauczelni
O konieczności współpracy na 

linii biznes -  szkolnictwo zawo
dowe szeroko rozwodził się Ry
szard Rychlik, prezes Profim. Jego 
wystąpienie było z jednej strony 
bezlitosnym napiętnowaniem 
marnej jakości uczelni wyższych 
jako źródła frustracji i bezrobocia. 
A jednocześnie apelem na rzecz 
docenienie szkolnictwa zawodo
wego. Z jego ust po raz kolejny 
padła publiczna deklaracja mate
rialnego wspierania Zespołu Szkól 
Technicznych przez Profim. Co 
stanowi o tyle istotny element w 
debacie o powiatowym kształce
niu zawodowym, gdyż nadawcą 
takiego komunikatu jest szef firmy 
zatrudniającej 1600 pracowników i 
planowanym na ten rok przycho
dzie rzędu 360 min złotych. Jest to 
też sygnał, że przemysł miejscowy 
dostrzega problem deficytu facho
wych kadr. Również w kontekście 
ambitnych planów inwestycyjnych 
tak znaczących graczy gospodar
czych jak choćby Profim czy Sun 
Garden. Przyszłoroczna finalizacja 
planów inwestycyjnych tylko tych 
dwóch podmiotów będzie skutko
wać zapotrzebowaniem na mini
mum 500 nowych pracowników.
Materia) pochodzi i jest finansowany przez KW PiS

To zaś musi przełożyć się na duży 
wzrost popytu na wykwalifikowaną 
siłę roboczą. Ewentualny problem 
po stronie realnego wzrostu poda
ży może stać się poważną barierą 
rozwojową regionu.

Siedem lat m inęło
W kategoriach tego wyzwania 

zdaje się myśleć gospodarz wtor
kowej debaty Mariusz Seńko. W 
swoim wystąpieniu dokonał on 
swoistego podsumowania stanu 
relacji w obszarze szkolnictwo za
wodowe wobec rynku pracy. Cofa
jąc się do roku 1999 ocenił ówczes
ny stan szkolnictwa zawodowego: 
-Nie mieliśmy kadry nauczającej 
i nowoczesnego wyposażenia war
sztatów szkolnych, a w nastrojach 
społecznych dominowało negatyw
ne nastawienie rodziców i uczniów 
do kształcenia zawodowego. Z taką 
właśnie sytuacją przyszło mu 
zmierzyć się w roku 2007, kiedy 
obejmował kierownictwo ZST. Po
czątki stawiania na nowoczesność 
nie były łatwe. Ale pierwsze lody 
nieufności zostały przełamane, 
gdy jego szkoła zdołała przeszkolić 
200 osób w kierunku obróbki nu
merycznej. -Okazało się wówczas, 
że potrafimy szkolić, a miejscowe 
przedsiębiorstwa zobaczyły, że szko
ła nie działa tak źle -  zauważył Seń
ko. Oczywiście pomogło w tym do
posażenie placówki w nowoczesny 
sprzęt i profesjonalne oprogramo
wanie. Choć nie brakowało głosów 
sceptyków, gdy szkoła pozyskiwa
ła tak profesjonalne programy dla 
przemysłu jak CATIA DELMIA 
czy SAP ERP. Szybko okazało się, 
że miejscowe firmy tak się rozwi
nęły, że obecnie szkoła ledwie na
dąża za ich rozwojem.

A lokalni politycy stoją 
z boku

Wtorkowe seminarium stanowi 
dowód coraz szerszej świadomo
ści w naszym powiecie dylematu 
w postaci deficytu wykwalifikowa
nych pracowników z jednej strony, 
przy jednoczesnym bezrobociu na 
poziomie 9 proc. Z treści wystąpień 
dyskutantów nasuwają się dwa klu
czowe wnioski. Po pierwsze -  nie
zbędne jest poszerzanie obszarów 
współpracy między zmieniającym 
się szkolnictwem zawodowym i 
miejscowym biznesem. Po wtóre 
zaś -  do rangi prawdziwie palącej 
urasta kwestia motywacji finan
sowej. Rzecz zasadza się w tym, 
że zainteresowanie szkolnictwem 
zawodowym nie będzie rosło bez 
płacenia więcej fachowcom z kwa
lifikacjami niż przysłowiowym lu
dziom z ulicy. Jest jeszcze jedna 
refleksja. A mianowicie, potrzebą 
chwili staje się większe niż dotąd 
rzeczywiste zainteresowanie prob
lemem szkolnictwa zawodowego 
ze strony lokalnej klasy politycz
nej. Bo z tym na dzisiaj jest raczej 
kiepsko. Andrzej Jarek

Koło Polskiego Zw iązku N iew ido m ych
prosi m ieszkańców gm iny Turek, Tuliszków, W ładysławów 
na oddanie głosu na naszego prezesa

Zdzisława Kurzawę
(w iek  63 lata, w ykszta łcen ie  w yższe )

który kandyduje do Rady Powiatu 
z listy PiS nr 3 poz. 13
Jesteśm y bardzo zadowoleni z jego 
aktywności społecznej, który potrafi 
załatwić wiele spraw.

Oddanie na niego głosu przyniesie 
dużo korzyści lokalnej społeczności
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Kandydat na WÓJTA GMINY TUREK EDWARD KOŃCZAK zaprasza mieszkańców
na spotkania przedwyborcze z kandydatami do Rady Gminy Turek i do Rady Powiatu Tureckiego:
Słodków: 4  lis topada, godz. 1 9 .0 0  (sala OSP), Turkowice: 5 lis topada, godz. 1 9 .0 0  (sala  OSP), 
Wietchinin: 6 lis topada, godz. 1 9 .0 0 , (św ietlica  w ie jska), Pęcherzew: 7 lis topada , godz. 1 9 .0 0  
(św ietlica  w ie jska), Chlebów: 10  lis topada , godz. 1 9 .0 0  (Szkota Podstawowa), Cisew: 12 lis topada, 
godz. 1 9 .0 0  (św ietlica  w ie jska), Szadów: 13  lis topada , godz. 1 9 .0 0  (sala  OSP)

Przesłuchani kolejni świadkowie w sprawie Orlika

Materiał pochodzi i  jest finansowany przez KW LPS

Władysław Zenon

KARSKI
Naszym Radnym 
Powiatowym
W  okręgu wyborczym
Brudzew
Dobra
Przykona
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Na ponad 300 tysięcy złotych oszacowano straty, które mogła ponieść Gmina Władysławów podczas realizacji budowy tamtejszego Orlika. Nieprawid
łowości w 2012 roku ujawnili agenci Centralnego Biura Antykorupcyjnego, a śledztwo przeprowadziła Prokuratura Okręgowa w Koninie. Zarzuty usłyszały 
wtedy trzy osoby i choć minęły już dwa lata, procesy dwóch z nich nadal się nie rozpoczęły. Tylko Mirosław W. stawia się przed sądem, jego kolejna 
rozprawa odbyła się w minionym tygodniu.

Śledztwo prowadzone przez 
konińską prokuraturę potwier
dziło wątpliwości Centralnego 
Biura Antykorupcyjnego. Dla
tego w listopadzie 2012 roku 
zarzuty związane z nieprawidło
wościami przy przetargu usły
szał wójt gminy Krzysztof Z., ale 
też kierownik budowy i inspek
tor nadzoru inwestorskiego. 
Na światło dzienne wyciągnięto 
wtedy kilka nieplanowanych lub 
niezgodnych z planami rzeczy 
- podczas budowy przedłużono 
na przykład termin zakończenia 
robót, nie powstał budynek za-

Materia! pochodzi i jest finansowany przez KW LPS

piecza socjalnego, wykonano za 
to drenaż boiska w miejscu, w 
którym odwodnienia być nie po
winno, zainstalowano niższe słu
py oświetleniowe, a nawierzch
nię boiska położono z gorszej 
jakości materiałów.

Przez wiele miesięcy sąd nie 
mógł przyjrzeć się tematowi 
Orlika, bo oskarżeni chorowali. 
Sprawy więc rozłączono. Nor
malnym trybem toczy się teraz 
jedynie proces Mirosława W.

W czwartek, 16 października 
sąd przesłuchał ośmiu świad
ków. Jeden z nich, inżynier bu

downictwa Andrzej G. odmówił 
składania zeznań, gdyż jest on 
jednym z współoskarżonych i 
jego zeznania mogłyby być wy
korzystane przeciwko niemu. 
Spośród wezwanych w czwar
tek, w sądzie nie stawiło się-jesz- 
cze dwoje świadków oraz trzeci 
współoskarżony Krzysztof Z. 
Ten, po raz kolejny już, przed
łożył zaświadczenie lekarskie 
mówiące o jego chorobie, właś
nie od 16 do 18 października. 
Mimo nieobecności wójta, sąd 
pouczył go, że zgodnie z prze
pisami, zamiast unikać stawania

Piętnasty już Ogólnopolski 
Festiwal Szachowy potrwa dwa 
dni -  8 i 9 listopada. W programie 
imprezy znalazły się (w sobotę, 
godz. 11.00) Mistrzostwa Polski 
Radnych i Pracowników Samorzą
dowych a także Otwarte Mistrzo
stwa Powiatu Tureckiego Dzieci, z 
podziałem na szkoły podstawowe i 
gimnazja. Także w sobotę, o godz.
18.00 rozegrany zostanie Turniej 
Błyskawiczny. W niedzielę 9 listo
pada godz. 10.00 szachiści zasiądą 
do Otwartych Mistrzostw Powiatu 
w Szachach Szybkich, godzinę 
później, podczas Turnieju VIP-ów, 
zmierzą się zaproszeni goście. 
Wszystkie partie zostaną rozegra
ne w Klubie „Barbórka” przy ul. 
Legionów Polskich 8.

Termin zapisów mija we wto
rek, 4 listopada. Zgłoszenia moż
na dokonać za pomocą formula
rza zgłoszeniowego, przesyłając 
e-mail lub też poprzez kontakt 
telefoniczny (Krzysztof Oleksy - 
504 240 725 lub Joanna Matusiak 
- 63 222 32 57; w godz. od 7:30 
do 15:30). Potrzebne informacje 
można znaleźć też na stronie in
ternetowej www.szachypowiat. 
turek.pl

Organizatorami imprezy są sta
rostwo powiatowe i Turkowskie 
Towarzystwo Szachowe „Tęcza”.

boxa

przed Temidą, mógłby odmówić 
składania zeznań przeciwko Mi
rosławowi W. (podobnie jak w 
przypadku Andrzeja G., także 
jego zeznania mogą być wyko
rzystane w sprawie przeciwko 
niemu, może ich więc nie skła
dać).

Przesłuchani tego dnia urzęd
nicy, geolodzy i inżynierowie,

Materiał pochodzi i jest finansowany przez KW LPS

potwierdzali, że brali udział 
we wstępnych pracach, przed 
budową kompleksu boisk, nie 
dokonywali jednak odbiorów 
boisk, nie mogli więc poświad
czyć zgodności realizacji z pla
nami.

Kolejni świadkowie mają zo
stać przesłuchani 6 listopada 
tego roku. boxa

z!91/ika

Festiwal Szachowy -  Turek 2014

W Barbórce szach i mat
Już w najbliższy weekend odbędzie się kolejna edycja 

Ogólnopolskiego Festiwalu Szachowego -  Turek 2014. 
Przez dwa dni, w klubie Barbórka zmierzą się amatorzy i 
zawodowcy, zarówno w partiach błyskawicznych, jak i tych 
typowych dla szachów, zupełnie niespiesznych.

Andrzej

WOJTKOWIAK
Naszym Radnym 
Powiatowym
W okręgu wyborczym  
Gm ina Turek 
W ładysław ów  
Tuliszków
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Paweł

PARUSZEWSKI
Naszym Radnym 
Powiatowym
W  okręgu wyborczym  
Z miasta Turku 
do Powiatu
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Materia! KKWSLD Lewica Razem

K o a lic y jn y  K o m ite t  W y b o rc z y
SLD Lewica Razem

Zwracam się z gorącą prośbą do tak licznego grona 
wędkarzy w Turku

Idźcie P aństw o na w y b o ry  i o d d a jc ie  sw o je  g łosy na ka n d yd a tó w  SLD 
Lew ica Razem. Z a pe w n iam , że z ro b im y  wszystko, abyście  p o w ró c ili na 
ło w is k o  w  B og d a ło w ie . D op ro w a dzę  do  te g o , czego p o m im o  w ie lo k ro t
n ie  składanych  d ek la rac ji, n ie  u czyn ił b u rm is trz  Czapla.

Ja zawsze d o trz y m u ję  danego  s łow a
Z w yrazam i szacunku 

M arian M iros ław  M arczew ski 
K andydat na B urm istrza Turku

http://www.szachypowiat
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Raport Zielonego po raz siódmy
ECHO TURKU

Absolw enci LO 
plecam i do po litechn ik

Już po raz siódmy publikujemy raport o losach kolejnego rocznika absolwentów Liceum 
Ogólnokształcącego. Wprawdzie analiza została przygotowana przez autorów pod kierunkiem 
Danuty Szczepanik, nowej dyrektor szkoły, to nadal stosujemy tradycyjną nazwę dokumentu 
jako „Raport Zielnego”. Bodaj najbardziej znaczącym faktem tegorocznej edycji raportu jest 
mniejsza liczba absolwentów naszego LO, którzy wybrali uczelnie politechniczne. Przed ro
kiem 77 turkowskich licealistów wybrało ten typ uczelni, podczas, gdy z obecnego rocznika 
na studia techniczne dostało się łącznie 47 absolwentów szkoły.

Tabela 1 Liczba absolwentów LO w Turku rozpoczynających studia na 
uniwersytetach i politechnikach w latach 2008-2014

Typ uczelni 2014 2013 2012 2011 2010 2009 2008

Uniwersytety 93 118 113 131 121 119 160

Politechniki 47 77 89 87 119 70 57

Stary, dobry Raport Zielonego 
i nowi autorzy

Objąwszy po Lechu Zielonym 
stanowisko dyrektora szkoły 
Danuta Szczepanik kontynuuje 
dotychczasową tradycję przygo
towywania dorocznych raportów
0 losach kolejnych roczników 
absolwentów LO w Turku. Waga 
tego zestawienia, zwyczajowo 
zwanego „Raportem Zielonego” 
wynika z kilku powodów. Pierw
szy wynika z czysto liczbowych 
względów. I tak, w roku bieżącym 
w trzech szkołach średnich dzia
łających na terenie powiatu ture
ckiego zdało w pierwszym termi
nie łącznie 515 abiturientów. Z 
czego aż 354 stanowili absolwen
ci LO. I średnie wyniki egzaminu 
maturalnego tej grupy, tradycyj
nie już, mają nieporównywalnie 
wyższą wartość niż zdających 
w pozostałych dwóch szkołach 
średnich. Nade wszystko jednak 
trzeba odnotować kwestię egza
minów maturalnych na poziomie 
rozszerzonym. Jak wiadomo bo
wiem, to właśnie dopiero dobry
1 bardzo dobry wynik matury na 
poziomie rozszerzonym stanowi 
przepustkę do indeksów na naj
lepszych uczelniach w naszym 
kraju. W zdecydowanej większo
ści przedmiotów maturalnych do 
poziomu rozszerzonego w przy
tłaczającej większości od lat przy
stępują licealiści.

Wspomniane wyżej oko
liczności sprawiają, że wśród 
studentów z Turku, to właśnie 
absolwenci licealni zdecydo
wanie dominują liczebnie. Ze 
wszelkimi wynikającymi z tego 
stanu rzeczy konsekwencjami 
dla przyszłości miasta i regionu.
I z choćby tego powodu takiego 
znaczenia nabierają treści Ra
portu Zielonego.

Mniej absolwentów i matura 
była trudniejsza

Wyjściową daną tegoroczne
go raportu jest liczbą 382 ab
solwentów LO w Turku, którzy 
przystąpili do matury w roku 
2014r. Dla porównania, przed 
rokiem było ich 414. O ile rok 
temu egzamin ten pomyślnie 
przebrnęło 407 licealistów, to w 
tym roku, jak już zostało wspo
mniane, w pierwszym terminie 
pozytywnym wynikiem mogło 
pochwalić jedynie 354. Co ozna
cza, że do rekrutacji na uczelnie 
wyższe w pierwszych terminach 
mogło aplikować o 53 licealistów 
mniej niż rok temu. Ta znacząco 
niższa liczba absolwentów LO 
z pozytywnym wynikiem matu
ry w pierwszym terminie (czyli 
bez poprawek) musiała w zna
czącym stopniu przełożyć się 
na mniejszą liczbę studentów 
dwóch głównych typów uczelni 
publicznych, czyli na uniwersy
tetach i politechnikach.

Coraz większy pragm atyzm  
przy wyborze studiów 

uniwersyteckich
O ile bowiem przed rokiem na uni

wersytetach naukę rozpoczęło 118 
ubiegłorocznych maturzystów, to w 
roku bieżącym było ich jedynie 93.

Tradycyjnie już uniwersytety 
są najchętniej wybieranym przez 
naszych licealistów typem uczelni. 
Jednocześnie od kilku lat notujemy 
zjawisko coraz większego pragma
tyzmu, jakim kierują się absolwenci 
LO przy wyborze konkretnego fa
kultetu uniwersyteckiego. W przy
padku omawianego 
rocznika jest to jeszcze 
bardziej zauważalne.
Bowiem żaden z na
szych licealistów nie 
wybrał studiowania na 
takich kierunkach jak: 
politologia, socjologia czy histo
ria lub geografia. Systematycznie 
maleje zainteresowanie również 
innym fakultetami humanistyki i 
nauk społecznych. Np. na poloni
styce w tym roku studia rozpoczęło 
trójka absolwentów LO. Podobnie 
jak w przypadku dziennikarstwa. 
Na zbliżonym w porównaniu z po
przednimi laty poziomie pozostaje 
zainteresowanie psychologią -  5 
osób. Za to z roku na rok wśród 
turkowskich licealistów wzrasta 
popularność prawa. W tym roku 
studia na tym kierunku rozpoczęło 
15 młodych turkowian.
Przed rokiem było ich 
11, a w 2012r. - jedynie 7. 
Pozytywnym zjawiskiem 
tegorocznego naboru 
jest fakt, że na filologie 
obcojęzyczne dostało 
się 15 osób. To spory 
skok w porównaniu z 9 
osobami przed rokiem, 
które wtedy rozpoczę
ły studia na filologiach 
obcych. Zwłaszcza, gdy 
uwzględnimy fakt, że z 
nauczaniem języków ob
cych nie jest u nas najlepiej. Tym 
bardziej napawa optymizmem to, że 
wśród wspomnianej piętnastki jest 
trójka licealistów, która dostała się 
na skandynawistykę, a więc na kie
runek bardzo mocno od lat oblega
ny przez ubiegających się o indeks. 
Bez m atem atyki i fizyki trudno

o studentów politechnik
Tak więc na uniwersytety dosta

ło się w tym roku o 25 licealistów 
mniej niż przed rokiem.

Ale z jeszcze bardziej dotkliwym 
spadkiem mamy do czynienia w 
przypadku studentów politechnik. 
Na tego typu uczelniach w tym 
roku studia podjęło w sumie 47 ab
solwentów LO, podczas, gdy przed 
rokiem było ich 77. A co jeszcze 
bardziej znamienne, to fakt, że w 
siedmioletniej historii publikowa
nia raportu jest to najniższa liczba 
maturzystów naszego LO jaka 
rozpoczęła studia na uczelniach

technicznych. Jednak tegoroczny, 
tak znaczny spadek zaintereso
wania studiami na politechnikach 
może mniej dziwić i zaskakiwać po 
uwzględnieniu niższej niż poprzed
nio liczby licealistów zdających 
na maturze matematykę na pozio
mie rozszerzonym. O ile bowiem 
w poprzednich dwóch latach do 
tego egzaminu przystępowała po
nad setka abiturientów, to w tym 
roku było ich o jedną trzecią mniej.
Stąd zapewne i porównywalny 
spadek zainteresowania rozpoczę
ciem studiów na politechnikach. I

Tabela 2. Absolwenci LO rozpoczynający studia na wydzia
łach lekarskich i stomatologicznych w latach 2008-2014

Rok 2014 2013 2012 2011 2010 2009 2008

Studenci 7 16 11 11 15 14 12

niewielką jedynie pociechą może 
być fakt, że w skali województwa 
nasz powiat legitymował się w 
tym przypadku najlepszą średnią. 
Tym bardziej, że uzyskany w tym 
roku wynik z fizyki rozszerzonej 
dał naszemu powiatowi dopiero 
15 lokatę w Wielkopolsce. Widać 
z tego, że malejące zainteresowa
nie nauką przedmiotów ścisłych 
przełożyło się na niższą liczbę 
chętnych do studiowania na poli
technikach. Co z kolei przełożyło 
się na spadek liczby turkowskich 
studentów na fakultetach uczelni

Tabel 3. Główne ośrodki akademickie wybierane przez 
absolwentów LO w Turku

Miasto 2014 2013 2012 2011 2010 2009

OCOoOJ

Poznań 132 171 171 159 169 148 150

Łódź 40 69 54 104 88 85 70

Wrocław 27 38 29 25 40 42 30

Warszawa 18 18 12 14 22 * *

Kalisz 23 43 44 29 44 * *

Konin 19 32 14 32 22 * *

(• - brak danych)

technicznych. I tak, w tym roku na 
kierunku automatyka i robotyka 
studia rozpoczęło jedynie 2 liceali
stów. A w poprzednich latach było 
ich odpowiednio -  11 i 12. Podob
nie rzecz się ma z budownictwem, 
na którym w tym roku studia roz
poczęło tylko 6 osób, a jeszcze 
przed dwoma laty było ich 19. Za 
to wśród turkowskich licealistów 
niezmienną popularnością cieszy 
się informatyka, bo na wydziałach 
tej specjalności rozpoczęło studia 
12 osób. Odnotujmy również 5 
studentów z Turku na kierunkach 
mechanicznych.

Podsumowując, spadek liczby 
rozpoczynających studia na pierw
szym roku politechnik do 45 osób 
powinien niepokoić i skłaniać do 
prób zaradzenia temu zjawisku.

Turkowscy licealiści lubią 
biologię

W przypadku pozostałych ty

pów uczelni publicznych liczba na
szych licealistów skutecznie apli
kujących o indeksy utrzymuje się 
na poziomie lat ubiegłych. Zwłasz
cza w kontekście mniejszej liczby 
zdających w tym roku egzamin ma
turalny w naszym LO. Bowiem np. 
spadek rozpoczynających studia 
na uczelniach medycznych z 29 w 
roku poprzednim do 25 obecnie 
należy uznać za normalny. Zwłasz
cza, że przed dwoma laty było ich 
23. Za to większą uwagę należy 
zwrócić na fakt, że na dwa naj
bardziej prestiżowe kierunki tego 

typu uczelni, czyli na 
lekarski i stomatolo
giczny dostało się 
łącznie tylko 7 na
szych licealistów. A 
przed rokiem było ich 
16. Gwoli usprawie

dliwienia można dodać, że w tym 
roku kolejnych 5 licealistów uzy
skało indeksy na farmację. Ta wy
liczanka ma znaczący wydźwięk w 
kontekście dużego zainteresowa
nia młodzieży nauką w licealnych 
klasach biologiczno-chemicznych. 
Choć może zainteresowanie tymi 
przedmiotami nie przekłada się w 
aż tak dużym stopniu indeksami 
na medycynie, niemniej owocuje 
liczbą dostających się na uniwer
sytety przyrodnicze. W roku bie
żącym na tego typu uczelniach stu
dia podjęło również 25 licealistów.

Przed rokiem było to 
32 osoby, a dwa lata 
temu -  28. Poziomu 
nauczania biologii w 
turkowskim liceum 
broni również nabór 
na uniwersyteckie 
fakultety biotechnolo
giczne (6 osób) oraz 
na kierunki uniwer
syteckie typu biologia 
czy chemia biologicz
na.

Warto też wspo
mnieć, że tegorocz

ni maturzyści liceum dość sku
tecznie zabiegali o indeksy na 
uczelniach ekonomicznych. Na 
państwowe uczelnie tego typu 
dostało się ich 21.

Zjawisko em igracji 
studenckiej, czyli droga 

jednokierunkowa  
Jeśli chodzi o geograficzny 

rozkład ośrodków akademickich 
wybieranych przez tegorocznych 
absolwentów LO to obserwujemy 
pogłębiającą się od lat dominację 
Poznania. Wprawdzie studia w 
tym mieście rozpoczęło tylko 132 
turkowskich licealistów w porów
naniu ze 171 osobami poprzednio, 
to należy zauważyć, że na drugą 
w kolejności Łódź zdecydowało 
się jedynie 40 osób. Podczas, gdy 
przed rokiem studia w tym mie
ście rozpoczęło 69 absolwentów 
naszego LO. A w roku 2011 była 
to rekordowa liczba 104 osób. Tak

więc pomimo tego, że Turek od 
Lodzi dzieli nieco ponad 70 km, a 
do Poznania jest odległość niemal 
dwa razy większa, to jednak coraz 
większy odsetek naszych maturzy
stów wybiera uczelnie w Grodzie 
Przemysława, a nie w znacznie 
bliższej geograficznie Łodzi. Trze
cim w kolejności miastem akade
mickim wybieranym przez turkow
skich licealistów już lat pozostaje 
Wrocław. Uczelnie w tym mieście 
wybrało 27 osób.

Teraz złe wiadomości dla uczel
ni z Kalisza, a zwłaszcza dla Konia. 
W tym pierwszym postanowiło 
studiować 23, a w drugim jedynie 
19 przedstawicieli tego rocznika 
maturzystów. W porównaniu z ro
kiem poprzednim oznacza to spory 
spadek. Jedną z przyczyn tego zja
wiska wydaje się być niż demogra
ficzny, którego ofiarami stają się 
uczelnie z mniejszych ośrodków 
akademickich.

Czwartym pod względem popu
larności ośrodkiem akademickim 
wśród turkowskich licealistów 
pozostaje Warszawa. Stolicę jako 
miejsce swoich studiów wybrało 
18 naszych abiturientów. Czyli po
dobnie jak przed rokiem. Dodając 
do tego studiujących turkowian 
w takiej Bydgoszczy (9 osób), w 
Toruniu -  8, Krakowie -  5, czy w 
Szczecinie -  4, to okazuje się, że 
do głównych miast akademickich 
kraju wyjechało studiować nie
mal ćwierć tysiąca przedstawicieli 
obecnego rocznika absolwentów 
naszego liceum.

Problem rozwiązywany 
m etodą „na misia"

Gdy odnotować, że w poprzed
nich latach była to liczba o 30-50 
osób większa, to okazuje się, że w 
pełnym pięcioletni cyklu nauczania 
z naszego powiatu wyjechało stu
diować ok. 1.100 absolwentów tylko 
tej szkoły. Z braku instrumentów 
badawczych pozostają jedynie sza
cunki i spekulację na temat odsetka 
wracających po studiach. Przyjmu
jąc optymistycznie, że po studiach 
wraca 30 czy nawet 40 proc. przed
stawicieli kolejnych roczników, to 
w skali pełnego (pięcioletniego) cy
klu nauczania akademickiego mia
sto i powiat dotyka „upływ krwi” li
czony w stekach osób. Tak masowy 
exodus młodzieży musi mieć wielo
raki wpływ na takie sfery lokalnej 
rzeczywistości. Poczynając od życia 
społecznego czy gospodarczego, a 
na obszarze polityki kończąc. Nie 
mając pełnej i precyzyjnej wiedzy 
na temat samej skali zjawiska „emi
gracji studenckiej’ z naszego mia
sta i powiatu, tym bardziej trudno 
mówić o licznych i złożonych tego 
przyczynach. Co przekłada się na 
postawy decydentów, którym pozo
staje poszukiwanie rozwiązań meto
dą „na misia”. Czyli, „a mi/nam się 
wydaje”, że trzeba działać tak lub 
też inaczej. Andrzej Jarek
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Nowy Bank w Twoim mieście!
Placówka partnerska Meritum Banku działa już w Turku
Od października 2014 w Turku działa placówka partnerska Meritum Banku, jednego z naj
nowocześniejszych banków w Polsce. Na pytania odpowiada Aneta Szanecka, starszy do
radca klienta pracująca w nowo otwartej placówce.

Dlaczego warto odwie
dzić placówkę Meritum 
Banku?

Aneta Szanecka: M eri
tu m  Bank to  now ocze
sny bank z bogatą ofertą  
us ług  fin an sow ych , za
równo dla k lien tów  indy

widualnych, jak i dla małych i średnich firm . 
Od ponad dwóch la t rozbudowuje sieć pla
cówek partnerskich w  całej Polsce, aby być 
bliżej również tych  K lientów , któ rzy ocze
kują bezpośredniego kontaktu  z doradcą. 
Przygotowaliśmy konkurencyjną ofertę  kre
dy tó w  oraz jedną z najlepszych na rynku 
ofertę  kont osobistych i lokat term inowych. 
Sądzę, że każdy może znaleźć w  naszym 
Banku interesującą propozycję dla siebie.

Czym różni się Meritum Bank od innych 
banków?

AS: P rzew agą M eritum  Banku je s t  e la 
styczne podejście do potrzeb K lienta oraz 
wygoda i prostota obsługi. Dzięki w ykorzy
stan iu  najnowocześnie jszych techno log ii, 
w szys tk ie  fo rm alności zw iązane z ko rzy
stan iem  z usług bankowych ograniczone 
są do m inimum . S taw iam y na innowacje, 
d la te g o  nasze p ro d u k ty  n ie u s ta n n ie  są

rozw ijane i ulepszane. Jesteśmy sprawni 
te ch n o lo g iczn ie  i o rgan izacy jn ie , dzięki 
czemu wdrażanie zmian w  naszym Banku 
trw a  krócej n iż w  dużych bankach. Na
sza przewaga to  szybkie  reagow anie na 
zm iany na rynku oraz e lastyczność w  po
dejściu do K lientów .

Jaką ofertę przygotował Meritum Bank 
dla klientów indywidualnych?

AS: O ferta  k redytow a  w  M eritum  Banku 
je s t elastyczna, dopasowana do indyw idu 
alnych potrzeb i m ożliwości finansow ych  
K lienta. Krótka rozm owa z K lien tem  po
zw a la  dopasow ać na jlepsze dla K lien ta  
rozw iązanie kredytow e. K lien t o trzym u je  
o fe rtę  już  w  ciągu kilku m inut. K redyt go
tów kow y je s t jedną z m ożliwych opcji. Po
nadto, doradzam y K lien tow i, k iedy w arto  
konsolidować stare kredyty, proponujem y 
inne rozw iązania, jak ka rty  kredytow e czy 
pożyczkę zabezpieczoną. Zachęcam także 
k lien tów  do śledzenia o fe rty  depozytow ej 
Meritum  Banku, bo nasze lokaty są zawsze 
w  czołówce o fe rt rynkowych.

A co proponujecie przedsiębiorcom?

AS: Osoby prowadzące działalność gospo
darczą oraz małe i średnie firm y  mają do

w yb o ru  c iekaw e p ak ie ty  us ług  fin a n s o 
wych, dopasowane do pro filu  dzia ła lności 
p rzedsięb io rs tw a . Dodatkowo, o fe ru jem y 
firm om  bardzo dobre rozw iązania k redy
tow e. Dużym zain teresow aniem  K lien tów

Pełna informacja o ofercie Meritum Banku 
je s t dostępna na: 
w w w .m e ritu m b a nk .p l 
oraz w  placówce:

c ieszy  s ię  B iznes pożyczka, udz ie lana  
w  kwocie do 500  tys. z łotych, w  p rzy ja 
znym dla K lienta, szybkim  procesie.

Dziękuję za rozmowę.

Placówka Partnerska Meritum Banku
Turek, Plac Sienkiewicza 22,
tel. 63 288 93 98
Godziny otwarcia pn-pt: 9.00-17.00

TO
T R A N S  -  OLL

CZŁONEK POLSKIEJ 
IZBY PALIW PŁYNNYCH

Dostarczamy olej napędowy oraz olej opałowy 
legalizowaną autocysterną od Producenta PKN Orlen. 
Oferujemy rabaty i dogodne warunki płatności. 
Oferujemy również na korzystnych warunkach wynajem 
zbiorników na olej napędowy 2500 i 5000 I.

601 790 755 
693 122 707

zapraszamy do współpracy

PHU TRANS-OLL 
Jarosław Kwiatkowski 
Felicjanów 11A 
62-710 Władysławów 
biuro@trans-oll.pl

z36/pl

824k

OCHOTNICZE HUFCE PRACY 
OHPJ WIELKOPOLSKA WOJEWÓDZKA KOMENDA

M ŁODZIEŻOW E CENTRUM  K U LTU R Y
62-700 Turek, ul. Konińska 2, tel. 533-909-643
mck.turek@ohp.pl

Ogłasza nabór kandydatów na BEZPŁATNE SZKOLENIA zawodowe:

Magazynier z obsługą wózków jezdniowych
+~ S p a w a c z  m e t o d ą  M A G

Zgłoszenia przyjmujemy osobiście w Młodzieżowym Centrum Kariery w Turku

TERMIN REALIZACJI SZKOLEŃ 
LISTOPAD- GRUDZIEŃ 2014 r.

Szkolenie skierowane jest dla osób:
1. Od 18-25 roku życia
2. Zamieszkałych na terytorium Polski
3. Bezrobotnych, nieaktywnych zawodowo i nieuczących się z grupy NEET
4. O wykształceniu podstawowym, gimnazjalnym, zawodowym lub średnim
5. Które wyrażają chęć podniesienia własnych kwalifikacji zawodowych

Gwarantujemy dofinansowanie dojazdu na zajęcia, 
materiały dydaktyczne oraz wyżywienie!

Więcej informacji pod numerem telefonu:

533 909 643
bądź mailowo: mck.turek@ohp.pl 

Serdecznie Zapraszam y  
Karol M ac  
M CK T u rek

w w w .o h p .p o z n a n .p l

z188Jika

http://www.meritumbank.pl
mailto:biuro@trans-oll.pl
mailto:mck.turek@ohp.pl
mailto:mck.turek@ohp.pl
http://www.ohp.poznan.pl
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OGŁOSZENIE WYBORCZE Materiał pochodzi i finansowany jest przez Towarzystwo Samorządowe

Turek potrzebuje spokoju i rozwagi
rozmowa ze Zdzisławem Czaplą, kandydatem Towarzystwa Samorządowego na Burmistrza Turku

Panie Burmistrzu, dobiega końca kolejna kadencja sa
morządu. Jak ją Pan ocenia?
To bardzo dobry czas dla Turku. Zbudowaliśmy rekordowo 
dużo: 36 nowych ulic, kilometry nowych ścieżek rowero
wych, nowe obiekty sportowe i place zabaw, kończymy bu
dowę hali sportowej, wykonaliśmy termomodemizację 
Szkoły Podstawowej nr 5 i zmodernizowaliśmy krytą pły
walnię. Zbudowaliśmy Turecki Inkubator Przedsiębiorczoś
ci i zakończyliśmy I etap uzbrojenia Tureckiej Strefy Inwes
tycyjnej. Do północno-zachodniej części miasta doprowa
dziliśmy miejskie ciepło, dzięki wybudowanej 2,5 kilomet
rowej, nowej sieci ciepłowniczej. A do tego, zbudowaliśmy 
ponad 15 km sieci kanalizacji deszczowej, bisko 10 km ka
nalizacji sanitarnej i tyle samo wodociągów.

Tyle nowego, pewnie to sporo kosztowało?
Przez ostatnie 4 lata wydaliśmy na inwestycje blisko 80 min zł.

I to wszystko z dochodów miasta?
Oczywiście, że nie. Pozyskaliśmy blisko 50 min zł z Unii 
Europejskiej i środków krajowych. W pozyskiwaniu środ
ków zewnętrznych jesteśmy liderami w Wielkopolsce obok 
Poznania, Leszna, Piły i Kalisza. Potwierdzeniem naszej po
zycji i skuteczności jest ogłoszona 31.10.2014 r. lista rankin
gowa konkursu na budowę dróg lokalnych w 2015 roku -  
nasz projekt obejmujący ulice położone na południe od ul. 
Uniejowskiej zajął I miejsce w Wielkopolsce. Dostaniemy 
na te prace blisko 2 miliony 300 tys. złotych.

Miasto Turek jest także liderem gospodarowania przes
trzenią....
Zajęliśmy I miejsce w Polsce wśród miast powiatowych 
w ogólnopolskim konkursie miast „Lider zrównoważonego 
gospodarowania przestrzenią” za racjonalną politykę 
przestrzenną, która w sposób oszczędny i przemyślany pro
wadzi do poszanowania najcenniejszego zasobu miasta ja
kim jest przestrzeń. Turek w 84% pokryty jest planami 
przestrzennymi.

Co było priorytetem upływającej kadencji?
Liczą się przede wszystkim ludzie. Znaczne środki zostały

przeznaczone na żłobek, przedszkola, szkoły podstawowe 
i gimnazja. Uczniowie naszych szkół należą do najlepszych. 
Warunki nauki są dobre i ciągle są poprawiane. Nowym 
i dobrym rozwiązaniem okazały się: prywatny żłobek i pry
watne przedszkola dofinansowywane z budżetu miasta.

W lokalnej prasie można przeczytać, że podatki i opłaty 
lokalne są wysokie.
Nasz samorząd jest przyjazny mieszkańcom. W tej kadencji 
przez 2 lata nie wzrastały podatki lokalne. Czynsze za lokale 
komunalne i socjalne pozostają na tym samym poziomie od 
roku 2010. Nie został zwiększony podatek od środków 
transportowych oraz opłata targowa. Nie jest pobierana 
opłata adiacencka od wzrostu wartości nieruchomości 
w związku z wybudowaniem nowej infrastruktury, co na
szym zdaniem byłoby zbyt dużym obciążeniem dla właś
cicieli nieruchomości i utrudniałoby prowadzenie nowych 
inwestycji. Również ceny ciepła, wody i ścieków stosowane 
przez PGKiM należą do niższych w kraju. Ciekawym 
rozwiązaniem jest Turkowska Karta Dużej Rodziny. Korzy
sta z niej 78 rodzin, które liczą 392 osoby, a 12 podmiotów 
gospodarczych wspiera tę inicjatywę.

Słyszy się że w Turku brakuje miejsc pracy...
Bez pracy w naszym powiecie pozostaje 9% mieszkańców, 
w mieście nieco mniej. Liczba osób bez pracy, jak na warun
ki naszego kraju, jest stosunkowo niska. W Turku brakuje 
przede wszystkim miejsc pracy, które odpowiadałyby wyk
ształceniu, aspiracjom zawodowym i finansowym młodych 
mieszkańców. Turek jest miastem przemysłowym. Ponad 
połowa zatrudnionych pracuje w przemyśle, dlatego tak 
chętnie lokuje się u nas handel. Słabo rozwinięte są nato
miast usługi, liczba osób pracujących w usługach jest prawie 
o 40% niższa niż średnio w kraju.

Czy Turecki Inkubator Przedsiębiorczości okazał się do
brym pomysłem?
Wkrótce miną 2 lata od jego otwarcia. Ulokowało się tam 38 
firm, a zatrudnienie wynosi blisko 100 osób. Pierwsze firmy 
już opuściły Inkubator Przedsiębiorczości i rozpoczęły 
w pełni samodzielną działalność gospodarczą. To bardzo

dobre miejsce dla rozpoczynających działalność gospodar
czą, ludzi młodych i samodzielnych, przedsiębiorczych, 
szczególnie tych, którzy mają niewielkie pieniądze.

A co dzieje się w Tureckiej Strefie In westycyj nej ?
Do chwili obecnej ulokowało się w TSI 7 nowych przedsię
biorców, kolejni kupują grunty. Obok spółek: AJ Group, 
Awas-Serwis, MP Production, Ekosystem-Dziedzictwo Na
tury, swoje firmy rozwijają w strefie także przedsiębiorcy, 
którzy mają swe zakłady w Turku już od wielu lat. Nie 
możemy także zapominać o przedsiębiorcach działających w 
mieście poza TSI, którzy rozbudowują swoje firmy i któ-rym 
także powinniśmy stwarzać optymalne warunki do pro
wadzenia działalności gospodarczej.

Na portalach internetowych, ale także w rozmowach 
Turkowian słyszy się, że władze miasta, a konkretnie 
burmistrz Zdzisław Czapla „nie wpuścił do miasta fab
ryki Volkswagena i Manna”.
Trudno o większą brednię. Należy zadać pytanie kto wy
myślił te bzdury i po co je rozpowszechnia? Stanowczo 
oświadczam, że nikt i nigdy z Volkswagena i Manna nie 
zwrócił się do Urzędu Miasta, ani do mnie osobiście z taką 
propozycją. Niezorientowanym wyjaśnię, że fabryka Volks- 
wagena we Wrześni zajęła obszar 350 ha, a nasze całe miasto 
ma powierzchnię 1616 ha. Maksymalny obszar jaki może-my 
w mieście wygospodarować pod jedną inwestycję, to 
najwyżej 50 ha. Rozpowszechnianie takich plotek jest 
krzywdzące dla mnie i wszystkich moich współpracowni
ków, którzy ciężko pracują, by każdy przedsiębiorca, który do 
nas trafi traktowany był przyjaźnie, poważnie i profesjo
nalnie.

Panie Burmistrzu jest pan kandydatem Towarzystwa 
Samorządowego wspieranym przez PIS i Przewodniczą
cego Rady Miejskiej Pana Marka Pańczyka na kadencję 
2014 -2018. Jakie najważniejsze wyzwania stoją przed 
miastem?
Nadchodzące lata będą dla miasta i jego mieszkańców bardzo 
ważne. Wymagają śmiałych, odważnych i koniecznie traf
nych decyzji, a także doświadczenia i skuteczności. Najważ
niejsze to:
• zaopatrzenie miasta w ciepło,
• stworzenie warunków dla przedsiębiorców, aby tworzyli 

miejsca pracy, także dla tracących pracę górników i ener
getyków,

• pełniejsze zespolenie poszczególnych części miasta pop
rzez ich lepsze skomunikowanie i związanie za pomocą 
nowych ulic i ścieżek rowerowych, sieci wodociągowych 
i kanalizacyjnych,

• remonty i modernizacje ulic i placów na miejskiej 
starówce,

• modernizacja i przebudowa ulic na osiedlach domów wie
lorodzinnych m.in ul. Sportowej, Orzeszkowej, Dąbrow
skiego, Żwirki i Wigury, 650-lecia, Oś. Wyzwolenia i Oś. 
Młodych.

• budowa ulic na nowych osiedlach,
• pozyskanie do współpracy nowych władz Starostwa Po

wiatowego w celu zwiększenia inwestycji w majątek po
wiatu (szpital, drogi, szkoły, infrastruktura) ulokowany na 
terenie miasta,

• pozyskanie kolejnych środków z Unii Europejskiej, pro
gramów rządowych administrowanych przez minister
stwa, instytucje centralne i wojewódzkie,

• zakończenie opracowania strategii rozwoju tureckiego 
obszaru funkcjonalnego, a także strategii dla naszego mia
sta do roku 2030,

• kolejne inwestycje w kulturę, sport, oświatę i opiekę spo
łeczną.

Sporo tego. Jest Pan odważnym człowiekiem deklarując 
tak wiele...
Taki jest plan „Towarzystwa Samorządowego” i takie są moje 
zamierzenia na najbliższe 4 lata. Zdaję sobie sprawę z ogromu 
odpowiedzialności i zadań, które trzeba koniecznie przyjąć do 
realizacji. Moje wieloletnie doświadczenie, dotychczasowe 
dokonania w służbie miastu i jego mieszkańców, rozległa 
wiedza i życzliwość wyborców dają rękojmię dla zrealizo
wania tych planów, a także przeprowadzenia naszego miasta 
przez ten trudny czas, który jest przed nami.

Nie obiecuję gruszek na wierzbie. Nikogo nie zamierzam 
spośród moich konkurentów deprecjonować, ani krytykować. 
To mieszkańcy miasta ocenią dotychczasowe dokonania i wy
biorą swoich przedstawicieli według własnego uznania i su
mienia.

Jedno o co proszę, to o jak najliczniejszy udział w wy
borach 16 listopada i oddanie ważnego głosu.

Bardzo dziękuję

Szczegóły programu Dla Miasta, Dla Powiatu i Programu 
Inwestycyjnego znajdziecie Państwo na stronie internetowej 
www.czapla.turek.pl
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Priorytety się nie zmienią

n
MateriaI pochodzi i finansowany jest przez Komitet Wyborczy TS

Rozmowa z Karolem Mikołajczykiem, kandydatem Towarzystwa Samorządowego na wójta Gminy Turek
Za kilka dni zakończy się 

kadencja samorządu 2010- 
2014 . W gminie Turek wiele 
w tym czasie się wydarzyło. 
Czy, pana zdaniem, to była 
trudna kadencja?

-Powiedziałbym, że w pew
nym sensie przełomowa. Cho
ciażby ze względu na wartość 
zrealizowanych inwestycji w 
gminie, ale również z powodu 
nacisku położonego na zadania, 
na jakie można pozyskać środ
ki pozabudżetowe. Jeśli w po
przedniej kadencji gmina Turek 
pozyskała zaledwie pół min zl, 
to w tej już 13 min zł. Możemy 
więc mówić o przełomie. Ale 
była to też trudna kadencja i to z 
wielu względów. Przede wszyst
kim dlatego, że podjęliśmy się 
zmiany filozofii funkcjonowania 
gminy.

A co to konkretnie ozna
cza?

-Dotąd istniał pewien, ukształ
towany przez lata, sposób funk
cjonowania samorządu. Polegał 
na tym, że na początku kadencji 
radni ustalali sobie i zapisywali 
na kartce A4 zadania do reali
zacji: tu robimy kawałek drogi, 
tam kawałek chodnika. My za
proponowaliśmy rozwiązywanie 
problemów w sposób komplek
sowy poprzez rozwiązanie prob
lemów w skali całej gminy, przy 
wsparciu środków z zewnątrz. 
Przykład: to nie jest prawda, 
że problemem priorytetowym 
dla gminy był brak kanalizacji. 
Problemem tak naprawdę jest 
to, że gmina nie ma systemu 
zagospodarowania ścieków. 
Jednym z narzędzi rozwiąza
nia tego problemu jest budowa 
kanalizacji w miejscowościach 
aglomeracyjnych, zaś w pozo
stałych budowa przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Ja widzia
łem ten problem kompleksowo 
i chciałem, by nasze działania 
były prowadzone dwutorowo: z 
jednej strony budowa kanaliza
cji, a z drugiej przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Ponieważ 
oba te zadania są bardzo kosz
towne, to wiadomym było, że 
nie zrealizujemy ich bez środ
ków zewnętrznych. Stąd usilne 
próby pozyskania tych środków 
na jedno i na drugie zadanie -  
zresztą zakończone sukcesem.

Drugim przykładem zada
nia, które chcieliśmy rozwiązać 
kompleksowo, była infrastruk
tura społeczna, czyli boiska, 
place zabaw, świetlice. W ciągu 
ostatnich lat powstało kilkana
ście nowych stowarzyszeń, lo
kalnych grup, które potrzebują 
pewnej przestrzeni do działania. 
Stąd też starania o pozyskanie

środków z zewnątrz na budowę 
tych świetlic, wiejskich boisk 
-  również zakończone sukce
sem. Przedstawione przykłady 
to dowód na to, że nie było rejo
nizacji, że chcieliśmy jakąś miej
scowość pominąć, bo radny jest 
z opozycji. My próbowaliśmy 
rozwiązać problem całej gminy. 
I to przy pozyskaniu środków z 
zewnątrz.

Wspomniał pan o kwe
stii kanalizacji. W trakcie 
kadencji na tym tle gminą 
wstrząsnął potężny konflikt 
z radnymi. Wyjaśnijmy więc 
ostatecznie o co poszło.

-Sprawa jest dość kuriozal
na i mam wrażenie, że wynikła 
z pewnego braku zrozumienia 
istoty problemu. Nad tym pro
jektem mocno pracowaliśmy. 
Zdawaliśmy sobie sprawę, że 
budżetu gminy nie stać na jego 
realizację. Że jest to możliwe 
tylko przy udziale środków ze
wnętrznych. Z budżetu może 
dałoby się pobudować jakieś 2-3 
odcinki kanalizacji, ale nic wię
cej. Zresztą działając w taki spo
sób w poważnym stopniu ogra
niczylibyśmy sobie możliwość 
wykonywania innych inwestycji 
w gminie. Wniosek o dofinanso
wanie składaliśmy w pewnych 
ramach, gdzie są określone wy
mogi. Te wymogi uwarunkowa
ły tok postępowania i wymusiły 
składanie jednego wniosku. Nie 
mogliśmy go podzielić na kilka 
drobniejszych. Były też wymogi 
odnośnie tzw. efektów rzeczo
wych i efektów ekologicznych. 
Stąd nie był to projekt łatwy 
do realizacji. Za to jak najbar
dziej realny. Uważam, że to co 
się później wydarzyło, brak ak
ceptacji dla naszych działań, to 
stracona szansa. Jeśli nawet do
staniemy drugą, to dalej będą te 
same problemy ze spełnieniem 
wymogów, a być może nawet 
większe, bo zmienią się niektóre 
zasady. W efekcie może być tak, 
że po te środki będzie znacznie 
trudniej sięgnąć niż teraz. Fakt 
niezrozumienia tego ze strony 
naszych oponentów boli, bo 
wynika z niewiedzy. Zarzucano 
nam na przykład, że nie jeste
śmy w stanie tego zadania zre
alizować, bo „urząd jest niewy
dolny" -  w sensie mało sprawny. 
Kompletna bzdura. Jeśli zrobili
śmy w tej kadencji dwa razy wię
cej inwestycji niż w poprzedniej 
i nie zwiększyliśmy jednocześ
nie zatrudnienia, to o czym to 
świadczy? Zresztą przecież nie 
Urząd Gminy by zadanie reali
zował, tylko wyspecjalizowana 
grupa fachowców (ds. technicz
nych, ds. ekonomicznych itp.) w

ramach Jednostki Realizującej 
Projekt QRP) zgodnie z przyję
tymi i obowiązującymi w kraju 
zasadami. To JRP realizowała
by to zadanie -  organizowałaby 
przetargi, pilnowałaby harmo
nogramu, sprawowałaby nadzór 
techniczny, prowadziłaby rozli
czenia itp., niezależnie od bie
żących problemów Urzędu oraz 
„fachowych” pomysłów np. Rad
nych. Oczywiście pod naszym 
nadzorem, jednak niezależnie 
od bieżących zadań gminy rea
lizowanych z budżetu.

Być może ta postawa niektó
rych radnych wynikała z faktu, 
że w poprzednich kadencjach 
nie zauważono, że jesteśmy w 
Unii Europejskiej, i że ta Unia 
daje określone możliwości. 
Zwłaszcza finansowe. Realizo
wano zadania wynikające nie z 
potrzeb gminy jako całości, tyl
ko określonych i wycinkowych 
interesów. Pomysł budowy ka
nalizacji małymi odcinkami i z 
własnych środków spowoduje, 
że ta kanalizacja nigdy nie bę
dzie skończona, a jej koszty 
sumaryczne będą ogromne, co 
uniemożliwi realizację wielu in
nych potrzebnych zadań. Tego 
się boję.

Pomówmy o bilansie czte- 
rolecia. Co uznaje pan za 
sukces gminy Turek w tej ka
dencji?

-Myślę, że sukcesów było 
dość dużo. Przede wszystkim 
udało się zrealizować inwestycje 
za kwotę 24 min zl, co na warun
ki naszej gminy jest kwotą nie
bagatelną. Udało się też pozy
skać środków z zewnątrz, w tym 
z Unii Europejskiej na kwotę 13 
min zl, z czego od razu warto 
zaznaczyć, że na zadania zreali
zowane, zakończone, jest to 6,7 
min, zaś prawie 6,5 min to środ
ki, których z różnych powodów 
nie wykorzystaliśmy. To jest 
między innymi te 5 min zł na ka
nalizację, czy prawie 1,5 min zł 
na modernizację i budowę świet
lic, budowę boisk. Tak więc był 
to rekordowy czas jeżeli idzie 
o wartość inwestycji w porów
naniu z poprzednią kadencją. 
Trzy orliki, 11 placów zabaw, 4 
świetlice, 325 przydomowych 
oczyszczalni -  to niektóre zada
nia realizowane ze środków po
zyskanych z zewnątrz. Dodatko
wo hala sportowa - pozyskany 1 
min zl plus zwrot podatku VAT. 
Ale osiągnięcia tej kadencji 
mają wymiar również w sensie 
społecznym. Bo niewątpliwym 
sukcesem jest zaktywizowanie 
mieszkańców poprzez zwiększe
nie ich udziału w podejmowaniu 
decyzji ważnych dla całej gminy.

Przykładem jest choćby sprawa 
dialogu, jaki wytworzył się w 
sprawie elektrowni wiatrowych. 
Innym sukcesem było wdro
żenie Funduszu Soleckiego. O 
wzroście aktywności społecz
nej świadczy również fakt, że w 
ciągu ostatnich czterech lat po
wstało wiele nowych inicjatyw, 
takich jak np. Wspólnota Kobiet 
w Słodkowie, Stowarzyszenie Ci- 
sew, Kalinowa, Szadowiacy, re
aktywacja Koła Gospodyń Wiej
skich w Cisewie, Kaczkowiacy, 
Nasze Kowale i wiele innych.

A oświata? To oczko w gło
wie każdego samorządu, bo 
przecież duża część gminne
go budżetu jest przeznaczana 
właśnie na ten cel.

- Tutaj również jest się czym 
pochwalić. Wykonaliśmy wiele 
przedsięwzięć poprawiających 
warunki nauki w naszych szko
łach. Mamy 100 procent uprzed- 
szkolnienia, przy każdej szkole 
działa punkt przedszkolny. To 
duże udogodnienie dla rodzi
ców, ale nie ma co ukrywać, 
że gramy o to, by dzieci, które 
są prowadzane do przedszkoli, 
potem odliczyły się w naszych 
szkołach. Chodzi również o coś 
więcej: my chcemy, by wyniki 
egzaminów szóstoklasistów były 
lepsze. Dzieci, które chodzą do 
przedszkoli lepiej się rozwija
ją, lepiej się uczą. Nasze dzieci 
będą więc miały z tego korzyści 
- lepsze wyniki na sprawdzia
nach, większe szanse i możliwo
ści rozwojowe w przyszłości.

Jakie są więc plany na 
kolejną kadencję, już poza 
oświatą?

- Plany są bardzo ambitne, 
bo przecież w wielu obszarach 
jest wiele do zrobienia -  choćby 
ciąg dalszy tematu kanalizacji 
i przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Wiemy jaki jest brak i 
stan dróg i związanej z tym infra
struktury, również tej związanej 
z bezpieczeństwem. Chodniki, 
ścieżki rowerowe -  chcemy nad

tym pracować. Ważnym proble
mem jest jakość dostarczanej 
mieszkańcom wody czy nie wy
starczająca infrastruktura spo
łeczna. Jedno co się z pewnością 
nie zmieni to fakt, że zadania 
te muszą być podejmowane w 
oparciu o możliwości pozyska
nia środków z zewnątrz. My 
pokazaliśmy w tej kadencji, że 
można skutecznie po te środki 
sięgać. Czas też myśleć o miej
scach aktywizacji gospodarczej 
na naszym terenie. Wiemy, że 
trzeba te działania podjąć, choć 
z pewnością będzie to kosztowa
ło. Świadomie nie używam tutaj 
określenia „strefa inwestycyj
na”, bo nie o to chodzi. Nie bę
dziemy konkurować z miastem 
Turek. Bardziej chodzi o udo
stępnienie terenów dla ewentu
alnych inwestorów. Wszystko 
po to, by stworzyć szanse roz
woju dla młodych ludzi, by stąd 
nie uciekali. Rolę lidera powinno 
spełniać miasto, jednak widzę w 
tym również nasz udział.

Jak pan postrzega gminę 
Turek jako wójt z dokona
niami i zarazem kandydat na 
wójta na kolejne cztery lata?

-Mogę powiedzieć, że nie
zależnie od tego, jaki będzie 
wynik wyborów, jestem dumny 
z gminy i mieszkańców. Mam 
poczucie, że przez całą kadencję 
rozmawialiśmy w naszym sa
morządzie o ważnych rzeczach. 
Obojętne czy zgadzaliśmy się ze 
sobą, czy też nie, ale przez to, 
że dyskutowaliśmy o sprawach 
zasadniczych, mieszkańcy się w 
to włączali. To ich aktywizowało 
do działania. Mam też poczucie, 
że niełatwa współpraca z radą, 
ostre konflikty, których byliśmy 
świadkami, wynikały przede 
wszystkim z różnic wizji rozwo
ju gminy, a więc kwestii strate
gicznych. Ostatecznie to miesz
kańcy -  wyborcy rozstrzygną te 
spory. No cóż, m.in. właśnie na 
tym polega demokracja.

Dziękuję za rozmowę

z!94/ika
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Ostatnia sesja Rady Miejskiej Turku

Czwartkowa (30 października) sesja Rady Miejskiej Turku była zarazem ostatnią w kończącej się, szóstej kadencji władz Turku. Finał kadencji został 
zdominowany przez klimat spod znaku „kochajmy się”, czemu towarzyszył przelewający się nastrój pełnego samozadowolenia. Co symbolizuje dość bez
refleksyjnie powtarzane porzekadło ludowe o zgodzie, która buduje, jako przeciwieństwo rujnującej niezgody.

Dobrego nastroju naw et 
w o jew o d a  nie zm ącił
Miało być uroczyście i 

odświętnie, i było. Atmosfe
ry samozadowolenia jaka 
towarzyszyła ostatniej sesji 
Rady Miejskiej w kończącej 
się kadencji samorządowej 
chyba nikt i nic nie było w 
stanie zakłócić. Stąd też nie 
należy się dziwić, że przy
słowiowym machnięciem 
ręki została skwitowana de
cyzja wojewody wielkopol
skiego, który orzekł nieważ
ność uchwały dotyczącej 
głośnej sprawy uchwalenia 
zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania prze
strzennego obejmującego 
obszar „starej” Mirandy. 
Większość radnych nie 
mając sobie nic do zarzuce
nia wolała w całej sprawie 
nabrać wody w usta. Tylko 
radny Antosik zwrócił uwa
gę na unieważnienie wspomnia
nej uchwały przypominając, że 
w trakcie debaty nad wspomnia
ną uchwałą zgłaszał te same za
strzeżenia, które w uzasadnieniu 
swojej decyzji również podniósł 
wojewoda wielkopolski. Uwagi 
Antosika zamknął burmistrz Cza
pla stwierdzeniem: -Na razie nie 
ferujmy wyroków, bo piłka nadal 
jest w grze. Na razie oceniamy, 
co pan wojewoda stwierdził, czy 
mamy spuścić głowę na dół i posy
pać popiołem, czy też od tej decyzji 
będziemy się odwoływać.

Tem at c ie p ła , 
a  naw et g o rący  

Na nieco dłużej zatrzymał się 
bieg obrad w punkcie poświę

conym uchwaleniu „Założeń 
do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa 
gazowe dla miasta Turku”. Ob
szerny dokument omówił Marek 
Plebankiewicz reprezentujący 
firmę Energoekspert z Katowic, 
która na zlecenie władz miasta 
materiał opracowała. Kluczową 
częścią dokumentu była sprawa 
zaopatrzenia miasta w ciepło w 
kontekście ubiegłorocznego wy
powiedzenia w tej sprawie umo
wy przez ZE PAK.

Najważniejszym wyzwaniem 
przed jakim stają w tej sprawie 
władze Turku będzie zabezpie
czenie odbiorców ciepła przed

nadmiernym wzrostem kosztów 
.ogrzewania. Bowiem, chyba nie 
trzeba nikogo przekonywać, że 
będzie drożej. Gdyż na dzisiaj 
najtańszym nośnikiem energii 
jest węgiel brunatny. Być może 
jakąś część odpowiedzi na to py
tanie poznamy po 25 listopada, 
kiedy nastąpi rozstrzygnięcie 
przetargu na nowe źródło energii 
cieplnej dla miasta, który 2 paź
dziernika ogłoszony został przez 
PGKiM. O ile jednak nie zosta
nie wówczas wyłoniony oferent, 
to zgodnie z prawem rozwiąza
nie problemu spadnie na barki 
miasta i gra o ciepło dla Turku 
będzie toczyć się nadal. Tyleż

zaskakująca, co zagadkowa była 
wypowiedź w tej sprawie radne
go Mariana M. Marczewskiego. 
-Ogłoszenie przez PGKiM przetar
gu powinno uświadomić ZE PAK, 
że może mieć konkurenta. Może 
i coś jest na rzeczy, ale czy ko
niecznie należało o tym mówić 
publicznie?

Sq sprawy w Turku, 
o których naw et 

filozofom się nie śniło 
O swoistej osobliwości można 

by mówić przy okazji niewinnej 
skądinąd sprawy jak uchwała o 
nadaniu jednemu z rond imie
nia Tadeusza Mazowieckiego. 
Oto przy okazji głosowania w

tej sprawie wśród czę
ści radnych doszło do 
rozbieżności. W trakcie 
dyskusji na ten temat 
jako jedyny zabrał głos 
radny Marczewski, któ
ry w imieniu radnych 
SLD podkreślił, że to ta 
formacja rzuciła pomysł 
tego patrona ronda. 
W samym głosowaniu 
przeciwny był z kolei 
radny Dariusz Jasak, 
trójka radnych (K. Be
stwina, J. Dudek i T. 
Kwaśny) wstrzymała 
się od głosu. Niniejszy 
przypadek pół żartem 
można by skwitować 
znaną frazą, że są rze
czy na tym świecie, o 
których nawet filozofom 
się nie śniło.

Lekarstwo na w y 
rzuty 

sumienia  
(po litycznego) 

Zwieńczeniem obrad, a przy 
okazji całej kadencji było wzajem
ne komplementowanie się i obda
rowywanie bukietami kwiatów, 
dyplomami i upominkami. Co po
przedziły obfite dawki wazeliny, 
w czym brylował przewodniczący 
Marek Pańczyk, z którym o pal
mę pierwszeństwa rywalizował 
radny MMM. Można mieć tylko 
nadzieję, że ze strony wspomnia
nych radnych-konsultantów była 
to forma terapii na dręczące ich 
wyrzuty politycznego sumienia. 
Oczywiście przy życzliwym zało
żeniu, że takowym są, w jakimś 
tam stopniu, obdarzeni.

AJ

Szanowny Panie Redaktorze, 
pragnę podzielić się z Panem i Czy
telnikami „ECHA” garścią refleksji 
-n ie  tylko zaduszkowych.

Coraz rzadziej przyjeżdżam do 
Turku, miasta moich bliskich i 
miasta wojennego pobytu, miasta 
mojej młodości jaka by ona nie 
była -  a nie było łatwo żyć na ulicy 
„Der SS” , krótko gen. Ludendorf 
strasse, czyli Dobrskiej. Nie często 
bywam w Turku - wiek „kardynal

sk i” przekroczyłem, a to znacznie 
ogranicza podróżowanie.

Szanowny Panie Redaktorze! 
Refleksje zaduszkowe -  to skutek 
odwiedzenia grobów na starym 
cmentarzu w Turku. Poza grobami 
moich bliskich, także grobami mo
ich nauczycieli, koleżanek i kole
gów z turkowskiego liceum - dzie
lę się moim i myślami, o minionym 
czasie. Rodzina Weberów - w ielo
dzietna- dziewięcioosobowa - spo
śród czterech synów, każdego do
tknęła wojna. Żołnierze Września 
39: Stanisław - zginął w walkach 
nad Bzurą, Kazimierz - utracił rękę 
podczas nalotu Luftwaffe, Edmund

- przeżył, internowany na Wę
grzech, Bolesław - zginął w obozie 
Mauthausen - Gusen.

Stojąc nad grobami moich na
uczycieli, zadumałem się nad ich 
losami po transformacji ustrojo
wej w 1989 roku. Dyrektorowi Mi- 
niszewskiemu wypominano jego 
zaangażowanie w Stronnictwie 
Demokratycznym, z którego był 
posłem w PRL. Byłem, niestety, 
świadkiem żenującego wystąpie
nia, podczas kolejnego zjazdu ab
solwentów LO im. T. Kościuszki, 
rozgrywano polityczny spektakl. 
Ale ów polityczny sędzia, nie był 
na tyle odważny, aby zganić np.

Tadeusza Mazowieckiego lub Han
nę Suchocką, nota bene też człon
kinię SD. Wzruszony stałem nad 
grobem Aleksandra Zabłockiego 
- nauczyciela geografii i biologii, 
który uprosił swojego zięcia (M ini- 
szewskiego), aby mi choć „tró jkę ” 
postawił, bo matma i fizyka, były 
dla mnie słabym punktem. Stałem 
nad grobem rodziny Koszadów, ale 
nie znalazłem napisów o zmarłych 
podczas epidemii tyfusu (1945 r.?) 
w Turku - Hanki i Marylki.

Zastanawiam się, czy pozo
stała w Turku garstka działaczy 
-w  roku 95-lecia PCK pamiętała 
o grobie dra Aleksandra Fordoń

skiego - wieloletniego prezesa wy
różnionego najwyższą godnością 
- członkostwem honorowym PCK 
lub o doktorze Sawickim i innych 
społecznikach Stowarzyszenia w 
Turku ?

A poza tym „Echo” pełne se
zonowego plonu - kandydatów na 
radnych i o dziwo, mimo mojej 
wieloletniej nieobecności w Tur
ku, niektóre nazwiska pamiętam, 
bo ich zamiłowanie do bycia kimś 
ważnym jest niezmienne od wielu 
lat. Choć czasem są w innych stro
jach.

Serdecznie pozdrawiam 
Stanisław Maciejewski
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Rozmowa z Anitą Matuszyńską, kandydatką do Rady Gminy Turek

Anitę Matuszyńską kilka lat temu los sprowadził do Turkowic. -Zawsze chciałam mieszkać na wsi, to dobre 
miejsce do zamieszkania i wychowywania dzieci. A Turkowice ze swoim położeniem blisko Turku, szkołą, przed
szkolem, zielenią, no i ludźmi były idealnym miejscem. Mój mąż stąd pochodzi, tu się wychował i to również mia
ło wpływ na wybór właśnie tego miejsca na dom -  mówi. Dlatego od początku sprawy Turkowic, są jej własnymi 
sprawami. Ścieżka rowerowa przy drodze krajowej, chodnik przy Jaśminowej czy progi zwalniające na tej ulicy 
-  stały się priorytetem w działaniu Małuszyńskiej. Zwłaszcza, gdy wybrano ją na lidera sołectwa, kiedy powstawał 
„Plan odnowy miejscowości Turkowice”.

-Dała się pani poznać jako 
orędowniczka zwiększenia 
bezpieczeństwa w Turkowi
cach. Sprawa z progami zwal
niającymi i budową chodnika 
przy ulicy Jaśminowej, w któ
rą się Pani zaangażowała dość 
mocno, udała się jednak jedy
nie w połowie.

-To prawda, ale ważne, że coś 
się ruszyło, że mieszkańcy się 
zaangażowali, bo przecież pod 
pismem w sprawie chodnika przy 
Jaśminowej podpisało się 78 osób. 
To naprawdę jest spora liczba. 
Powiem pani, że kiedy zbierałam 
podpisy pierwszym razem, to lu
dzie patrzyli na mnie, jakbym się 
oderwała od rzeczywistości. Mó
wili: a co to zmieni? Czytali te pis
ma, bo było ich kilka, czytali. Kie
dy zbierałam podpisy kolejny raz, 
czyli petycję o budowę chodnika, 
to podeszli już do sprawy całkowi
cie inaczej. Większość już nawet 
nie czytała tego, co podpisywała. 
Ale w międzyczasie założono próg 
na Jaśminowej, ukazał się artykuł 
w Echo, zobaczyli więc, że te ich 
podpisy mają jakieś znaczenie, że 
przynoszą skutek.

-Ktoś z boku mógłby się 
zdziwić -  tyle rabanu o jeden 
chodnik i jakieś progi. Czy to 
aż takie ważne?

-Jaśminowa, to główna ulica w 
Turkowicach, prowadzi do szko

ły, na plac zabaw, na boisko, do 
punktu przedszkolnego. To jest 
bardzo niebezpieczna droga wio
dąca do Kowali Księżych. Do tego 
prosta ze wzniesieniami, na której 
kierowcy czasami zachowują się 
jak gdyby byli na dwupasmówce, 
a nie lokalnej drodze przechodzą
cej przez wieś... Stąd tak ważny 
jest chodnik, a także progi zwal
niające. Z tych ostatnich jeden, 
wysiłkiem wszystkich, udało 
się ustawić, ale to stanowczo za 
mało. Stanowczo. Tam powinny 
być przynajmniej cztery progi 
zwalniające i wówczas większość 
kierowców, którzy skracają sobie 
tędy drogę do Kowali zrezygno
wałaby z jazdy przez Turkowice...

-Podczas niedawnej sesji 
Rady Gminy wójt wspomniał 
o tym, że planowane jest 
wkrótce podpisanie runowy 
na wykonanie dokumentacji 
projektowej pod chodnik przy 
Jaśminowej.

-Nic nadzwyczajnego, już daw
no uchwała rady gminy o budowie 
chodnika powinna być zrealizo
wana. Tymczasem jest to dopiero 
dokumentacja projektowa, a i tak 
zbyt poważnie nie traktowałabym 
tych zapowiedzi. Termin świad
czy raczej o pewnego rodzaju 
chwycie wyborczym. Od pięciu 
miesięcy chodnik w Turkowicach 
.jest w planach”.

-Skoro wykazała się Pani 
aż taką aktywnością w tych 
dwóch sprawach, to musi 
pani postrzegać Turkowice 
jako miejscowość zaniedbaną 
i mało doglądaną przez władze 
gminy.

-Tak, zdecydowanie tak. I to 
mnie dziwi, bo jesteśmy drugim 
pod względem ludności sołe
ctwem po Cisewie. Przecież to 
widać gołym okiem, u nas nic 
nie powstaje. Co tu dużo mówić 
skoro nawet na doświetlenie uli
cy muszę zbierać podpisy, bo 
dopiero to przynosi jakiś skutek 
w gminie. Jeśli będziemy oszczę
dzać i wyłączać oświetlenie, to ro
zumiem. Ale teraz to wygląda tak 
jakby w gminie zapomniano, że 
w Turkowicach przy samej ulicy 
jest szkoła, punkt przedszkolny, 
plac zabaw, boisko, więc warto 
dla bezpieczeństwa naszych dzie
ci dobrze oświetlić te miejsca.

-Wymieniła Pani już po raz 
drugi plac zabaw i boisko. Coś 
tam jest w takim razie w tych 
Turkowicach.

-Faktycznie mamy boisko i 
plac zabaw. A jak miałoby nie 
być boiska skoro jest szkoła, 
dzieci miałyby grać na asfalcie 
czy na piachu w piłkę? W wielu 
miejscowościach wybudowano 
piękne „Orliki”, to w końcu i u 
nas w ubiegłym roku pobudowa

no boisko wielofunkcyjne.
Jak bardzo było potrzebne 
świadczy fakt, że praktycznie 
cały czas jest wykorzystywane. 
Plac zabaw dla dzieci również 
nie jest chyba jakąś wielką eks
trawagancją skoro jest szkoła i 
punkt przedszkolny. Prawda?

-Czyli raczej ścieżka, chod
nik, progi i lampy, niż wiata 
festynowo-piknikowa, którą 
będzie się budować z fundu
szu sołeckiego.

-Wydaje się jednak, że miesz
kańcy Turkowic mają inne po
trzeby, niż wiata festynowo-pik
nikowa za 24 tysiące złotych. 
Zwłaszcza, że jedna wiata już jest, 
jest także remiza, która może 
być wykorzystywana w celach 
spotkań. No chyba, że się mylę, 
ale nie sądzę, by taka była wola 
mieszkańców.

-A jednak decyzja o budo
wie wiaty zapaść miała pod
czas spotkania sołeckiego w 
sprawie rozdysponowania fun
duszu sołeckiego.

-Zebranie sołeckie raczej nie są 
nagłaśnianie, więc wątpię, by była 
na nim większość tak jak podczas 
wrześniowego spotkania, które 
trzeba było powtórzyć z braku 
frekwencji. Najczęściej powodem 
nieobecności był brak informacji, 
często brak tablic ogłoszenio
wych.

-Mieszkańcy nie interesują 
się sprawami gminy?

-To nie jest takie proste, w 
Turkowicach mieszka mnóstwo 
młodych rodzin, a wie Pani jak 
jest w takich wypadkach - kredyty 
hipoteczne zmusiły do wyjazdu. 
Jedno z dziećmi zostaje tu, a dru
gie -  wyjeżdża za granicę, żeby 
spłacać dom. Albo jak mają szan
sę, to pracują na dwa, często dwa i 
jeszcze trochę etatu. Poza tym jak 
już wspominałam, ludzie nie wie
rzą, że mogą coś zmienić.

-Była Pani uczestniczką se
sji i zapewne wie Pani już, że 
sukces można osiągnąć jeśli w 
radzie ma się poparcie więk
szości.

-Tak wiem i chcę spróbować, 
dlatego kandyduję na radną. 
Wiem też, że gmina to nie jedynie 
Turkowice. Ale te moje Turko
wice, to jest taka beznadzieja, że 
chcę wszystkim mieszkańcom 
zwrócić na to uwagę. Kobiecie w 
polityce jest bardzo trudno, nie 
spodziewałam się, że aż tak trud
no. Jako kobieta muszę być sześć 
razy lepsza od faceta, żeby poka
zać swoją siłę, czy logiczne myśleć 
nie. Staram się więc być bardziej 
aktywna niż mężczyźni startujący 
do rady gminy.

Rozmawiała: 
Iwona Kujawa

Dariusz Młynarczyk odkrywa wyborcze karty

Po pierwsze praca, mieszkania i zamrożenie podatków
Program składający się z trzech priorytetów zamierza realizować Dariusz Młynarczyk, jeśli zostanie burmistrzem. Nowe miejsca pracy, rozwiązanie 

kwestii mieszkaniowej oraz zamrożenie podatków i opłat lokalnych, dla przedsiębiorców, a dla zwykłych obywateli -  obniżenie cen śmieci. Obiecuje także 
przywrócenie miasta mieszkańcom.

Zdaniem Dariusza Młynarczy
ka, przygotowany przez niego 
program, przedstawiony podczas 
wtorkowej (28 października) kon
ferencji, w której uczestniczyli 
także posłanka Irena Tomaszak- 
Zesiuk oraz Adam Szejnfeld, 
poseł PO do europarlamentu, 
jest jak najbardziej realny. Mimo 
sporego zadłużeniu miasta, jakie 
nastąpiło za rządów burmistrza 
Czapli, co już na wstępie zazna
czył kandydat.

-W przeciwieństwie do moich 
oponentów, ja pokazuję także roz
wiązania konkretnych problemów 
-  zapewniał Dariusz Młynar
czyk.

Deklaruje więc 1000 miejsc 
pracy w czteroletniej kadencji. 
Jak mówił, będzie to możliwe 
dzięki poważnej, a nie iluzorycz
nej, promocji Tureckiej Strefy

Inwestycyjnej. -Burmistrz Czapla 
kiedyś twierdził, że wystarczy wy
kopać staw, a żaby same najdą. 
Trochę drogi ten staw za te 65 
milionów złotych, niemniej już 
jest i nie można o nim zapomnieć 
- zaznaczał.

Dlatego Młynarczyk mówi 
wprost -  należy poważnie po
traktować promocję TSI. Szansę 
na to ma dać udział w targach w 
Cannes czy Hamburgu, a także 
ścisła współpraca z Polską Agen
cją Inwestycji Zagranicznych i 
udział we wspólnych z samorzą
dem wielkopolski zagranicznych 
misjach gospodarczych.

By zachęcić mieszkańców 
Turku do pozostania w mieście 
lub powrotu w rodzinne stro
ny miasto musi posiadać zasób 
mieszkań komunalnych. -Jeśli 
miasto nie rozszerza swojej oferty

mieszkaniowej wysyła jasny ko
munikat do swoich mieszkańców
-  emigrujcie stąd -  podkreślał 
Młynarczyk. Do powrotu oprócz 
mieszkań powinien również za
chęcić fundusz stypendialno- po
życzkowy dla tych, którzy wyjadą 
na nauki w Polskę lub zagranicę. 
Jeśli wrócą do Turku, tu założą 
swoje rodziny oraz osiądą na co 
najmniej pięć lat, pożyczki za
ciągnięte od miasta na studia zo
staną umorzone.

Kandydat Młynarczyk ma 
także ofertę dla przedsiębiorców
-  jest nią zamrożenie podatków, 
a dla zwykłych obywateli -  ob
niżenie cen śmieci z 13,10 do 8 
złotych od osoby za śmieci se
gregowane. Zastanawia się także 
nad rezygnacją z pobierania opłat 
od deszczówki.

-Chciałbym też przywrócić

miasto ludziom -  zapewnia Mły
narczyk. W nawiązywaniu więzi 
między mieszkańcami ma po
móc budowa ciągów pieszo-ro- 
werowych, czy traktów spacero
wych. A seniorom uniwersytet 
trzeciego wieku.

Również we wtorek w klubie 
Tęcza odbyła się konwencja wy
borcza turkowskiej PO, podczas 
której zaprezentowano kandyda
tów Platformy w tegorocznych 
wyborach.

ika

Kandydata PO na burmistrza Turku -  Dariusza Młynarczyka 
w kampanii wspiera posłanka Irena Tomaszak-Zesiuk oraz Adam 
Szejnfeld.



Jak mały może być człowiek w starciu z urzędnicza machiną? Od kilku tygodni przekonuje się o tym tracąc czas, nerwy i zdrowie jeden z mieszkańców 
Turku. Wraz z niemłodą i nadwątlonego już zdrowia matką, własnym ciałem bronią swojej własności - starego budynku gospodarczego zwanego drwal- 
nikiem, który chcą rozebrać... nowi właściciele. Sprawa niestety nie jest prosta, jej zawiłości ma wyjaśnić sąd. Zanim jednak wyda wyrok, mężczyzna 
może stracić wiele. Głównie pewność, że wszyscy niezależnie od stanowiska czy zasobności portfela, są równi wobec prawa.

Nie tak dawno, trochę ponad 
rok temu, właścicielka jednej z 
kamienic przy pl. Sienkiewicza 
w Turku postanowiła wykupić 
sąsiadujące z jej własnością stare 
drwalniki. Drwalniki, czyli ledwo 
trzymające się kupy murowane 
budynki, zamykane drewnianymi 
drzwiami, w których mieszkańcy 
składowali opał. Miasto wykupiło 
więc działkę pod nimi, 59 metrów 
kwadratowych powierzchni plus 
oczywiście udziały mieszkań
ców. W zamian za nie postawiono 
lokatorom Sienkiewicza 11 nowe 
pomieszczenia gospodarcze. Nic, 
że koszty tej operacji nie zbilan
sowały się, bowiem budowane 
za pieniądze podatników nowe 
drwalniki okazały się droższe niż 
sprzedana nowej właścicielce zie
mia. Kobieta zapłaciła za teren 15 
tysięcy zł.

Mając podpisane przez ture
ckiego starostę prawo do rozbiór
ki, potwierdzone jeszcze przez Prawdą jest, że stare i zniszczone drwalniki szpeciły kamienice przy pl. Sienkiewicza,

wymontowali pracownicy PG- 
KiM-u. Wjazd był potrzebny, bo 
tego dnia drwalniki miały zostać 
rozebrane. Definitywnie rozebra
ne. Tylko dlaczego przez miejską 
spółkę?

Ekipa rozbiórkowa weszła na 
podwórko i krok po kroku nisz
czyła kolejne budynki. Ostatni z 
nich, „9” własnymi ciałami znów 
zasłaniali państwo Michalscy, 
matka i syn. Kiedy, bez większe
go przejęcia, właściciel czyli mąż 
urzędniczki pokazywał robotni
kom co usuwać, starsza pani Mi
chalska, płacząc zarzekała się, że 
mimo dwóch zawałów i złego sta
nu zdrowia, nie pozwoli zabrać 
swojej własności.

Prace zakończono
przy osław ionej już „9”.

-Drwalnik numer dziewięć 
nie był przedmiotem sprzedaży 
dla pana Michalskiego -  zapew
nia Zdzisław Czapla i dodaje, że 
jest wiele dokumentów to po-

Ekipie remontowej udało się w końcu rozebrać pomieszczenia. Za
trzymali się przy „9”.

Budynek przy pl. Sienkiewicza 11 jest w opłakanym stanie. Od kil- 
u lat sufity podparte są wspornikami, bo zagrażają bezpieczeństwu, 
o tego stopnia, że drzwi wejściowe zamknięto na trzy spusty. Dostać 
ię do kamienicy można tylko od podwórka.

wojewodę wielkopolskiego, i akt 
własności terenu, postanowiła 
wjechać wraz z firmą budowlaną 
i pozbyć się szpecącego miasto 
problemu. -To nasza własność. 
Co jest potwierdzone przez akt 
notarialny i prawdo do rozbiór
ki. Wszystkie prace są zgodnie z 
prawem -  zapewniał właściciel 
kamienicy. Niby wszystko w po
rządku.
Czy burmistrz sprzedał dw a  

razy tę sam ą dzia łkę?
To jednak tylko część tej hi

storii, bo jej reszta nie wygląda 
już tak pięknie.

Gdy kobieta stanęła przy bra
mie sąsiadującej posesji, zaraz 
obok drwalników, napotkała na

opór... Karol Michalski, miesz
kaniec rozsypującej się kamieni
cy po sąsiedzku, stanął w obro
nie swojej własności. Okazuje się 
bowiem, o czym kobieta, nomen 
omen szefowa biura gospodarki 
przestrzennej Urzędu Miejskiego 
w Turku, doskonale wiedziała, że 
planowany do rozbiórki drwalnik 
nr 9 może nie być jej własnością. 
-Moim zdaniem burmistrz sprze
dał dwa razy tę samą działkę. 
Mam w akcie notarialnym napi
sane, że pan burmistrz sprzedał 
nam 36,2 metry kwadratowe, na 
co składa się powierzchnia gara
żu i drwalnika nr 9 -  przekonu
je mężczyzna. Wraz z matką w 
ubiegłym roku podpisał porozu

mienie z władzami miasta a póź
niej wykupił mieszkanie z przy
należnym mu garażem nr 23. Co 
ważne o powierzchni 36,2 metra 
kwadratowego. Po wymierzeniu 
okazało się, że sam garaż ma tyl
ko 26 metrów, dlatego Michalski 
uważa, że granicząca z nim „dzie
wiątka”, to część wykupionego 
pomieszczenia.

Kiedy więc urzędniczka wraz 
z mężem i ekipą budowlaną 
chciała wejść na teren dział
ki, postanowił nie dopuścić do 
demolki. Zamknął bramę wjaz
dową. Tym bardziej, że kilka 
tygodni wcześniej zaskarżył de
cyzję o pozwoleniu na rozbiór
kę do Sądu Administracyjnego. 
Sprawa jest w toku, a terminu 
jeszcze nie ma... Mężczyzna we
zwał więc policję, informując o 
prawdopodobieństwie popełnie
nia przestępstwa przez nowych 
właścicieli. Stojąc przy zamknię
tej na trzy spusty bramie, funk
cjonariusze zagłębili się w akty 
notarialne, pozwolenia i papiery 
obu stron, a w końcu podjęli de
cyzję o wizycie w Starostwie Po
wiatowym w Turku, które jako
by powinno wiedzieć, gdzie tkwi 
diabeł. -Radca prawny starostwa 
powiedziała wtedy, że decyzja o 
rozbiórce jest nieprawomocna, 
ponieważ jest zaskarżona w są
dzie administracyjnym. Zasuge
rowała więc, że może lepiej by
łoby się z wstrzymać z rozbiórką 
-  mówi Michalski.

Burmistrz C zap la  i PGKiM 
w kracza ją  do akc ji

Nie wiedzieć czemu, państwo 
właściciele po kilku godzinach 
odprawili ekipę rozbiórkową. 
Choć Michalski odetchnął z ulgą, 
to nie na długo... Bo urzędniczka 
wraz z mężem pożalili się burmi
strzowi Czapli (dlaczego skoro 
miasto nie jest już właścicielem 
terenu?). A ten czym prędzej

zawiadomił prokuraturę, o moż
liwości przekroczenia uprawnień 
przez kilku pracowników Staro
stwa Powiatowego.

Po kilku dniach względnego 
spokoju, pewnego poranka Karol 
Michalski zauważył, że brama 
wjazdowa na podwórko zniknęła! 
Natychmiast zgłosił kradzież na 
policję, ale już kilka godzin póź
niej było wiadomo, że skrzydła

twierdzających. -W  podpisanym 
porozumieniu z pełnomocnikiem 
pana Michalskiego jest napisane, 
że burmistrz zobowiązuje się do 
sprzedaży lokalu mieszkalnego i 
garażu oznaczonego numerem 23 
o powierzchni 36,2 metra kwa
dratowego -  mówi burmistrz i 
pokazuje te same dokumenty, 
których pełne teczki zgromadził 
już Karol Michalski.
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Włodarz wyjaśnia także, że 
chciał dać Michalskim „bonus” 
w postaci nowego pomieszczenia 
postawionego na koszt miasta. 
Po co jednak nowe, skoro Mi
chalski ma już swoje budynki? 
Niestety tego burmistrz Czapla 
nie wyjaśnia, podobnie jak nie
zgodności w metrażu... Mówi je
dynie, że opiera się na operatach 
szacunkowych i dokumentach, 
nawet z lat 90-tych, a w każdym 
z nich jako lokal przynależny do 
mieszkania pana Michalskiego 
widniał nr 23 o powierzchni 36,2 
metra kw.

-Ja tego nie mierzyłem, mnie 
nie obchodzi ile to ma. W ope
racie szacunkowym wykonanym 
przez rzeczoznawcę jest lokal plus 
pomieszczenie przynależne nr 23 
(garaż). I to było przedmiotem 
sprzedaży! Na tym się opieram, 
przecież nie chodzę z miarą i nie 
mierzę! Nie sprzedawaliśmy mu

dziewiątki -  wyjaśnia dosadne 
Czapla. Zapewnia też, że po
wierzchnia, którą kupiła jego 
pracownica, czyli rzeczone już 59 
metrów kwadratowych, była wy
mierzona przez geodetów.

Dlaczego więc garażu Michal
skiego nie dało się zmierzyć!? Po
liczono go na podstawie starych 
umów, które nie wiadomo kto 
i kiedy podpisał... W tej chwili 
okazuje się więc, że ważniejsze 
są numery zapisane w dokumen
tach niż faktyczna powierzchnia 
działki... -Prosiłem o interpreta
cję sędziego i dowiedziałem się, że 
nieważne są cyfry na budynkach, 
liczy się sprzedawana powierzch
nia -  zapewnia Michalski .i do
daje, że według niego, garaż (nr 
23) i „9” to jedno -  dają w sumie 
równe 36,2 metra. Zapis w księ
dze wieczystej też mówi o takiej Pani Sabina Michalska pilnuje swoje własności. Choć ma problemy z poruszaniem się, za każdym 
powierzchni, nie zgadza się tył- razem sąsiedzi pomagają jej zejść na dół. Kobieta ze łzami w oczach przygląda się rozwojowi sytuacji, 
ko ilość pomieszczeń! -Zwró- zapowiada jednak, że nie odpuści póki starczy jej sił.

ciłem się o sprostowanie księgi 
wieczystej i wtedy sędzia napisała 
mi, że z rzutu nie wynika, że to 
dwa pomieszczenia. Powinno to 
być jedno -  trzyma się swojego 
Michalski.

Sprawa nie jest prosta, gma
twa ją i powoduje mnóstwo wąt
pliwości fakt, że nabywcą tych 
spornych kilku metrów jest pra
cownica magistratu (z biura go
spodarki przestrzennej!). To od 
miasta, reprezentowanego przez 
burmistrza, odkupowała miej
skie działki.

Czy można liczyć, że jedna 
miara stosowana jest w stosunku 
do dobrze ubranej, piastującej 
publiczne stanowisko kobiety 
oraz stojącego po przeciwnej 
stronie muru zmęczonego walką 
i kłopotami mężczyzny? Wszak

REKLAMA — M—i  Ul .........................I I Uli—iiHINt;—
Podejść do rozbiórki drwalników było kilka.

nawet inaczej płacili za nieru
chomość. On, jak mówi 480 zł 
za metr kw., ona około 250 zł. 
Skąd interwencja pracowników 
PGKiM-u, którzy błyskawicznie 
uporali się z zabraniem bramy, 
kiedy od kilku już lat nie mogą 
przyjechać, by naprawić sufit 
kamienicy przy pl. Sienkiewicza 
11, podpierany wspornikami, by 
piętro wraz z mieszkańcami nie 
spadło na dół!

-Jeśli oni twierdzą, że to ich, a 
nie nasze, to niech oddadzą spra
wę do sądu o eksmisję, a nie w 
taki bandycki sposób chcą zburzyć 
naszą własność -  mówi Michalski 
i zapewnia, że jeśli Sąd Admini
stracyjny przyzna rację „drugim 
właścicielom” sam rozbierze 
drwalnik nr 9 na własny koszt.

Olga Boksa

„ T U  M I E S Z K A M , T U  Z M I E N I A M "
W E Ź  U D Z IA Ł  W  K O N K U R S IE  G R A N T O W Y M

Masz d o b ry  pom ysł, chcesz coś zm ien ić , p o p ra w ić , 
zorgan izow ać w  sw oje j okolicy? Zgłoś swój pom ysł do 
konku rsu  i w yg ra j jeden  z 305  g ra n tó w  w  kw o ta ch  
od 2 .500 do 20.000 zł!
Na zgłoszenia czekamy do 23 listopada 2014 r.

Wspieramy realizację
Twoich pomysłóów

Szczegóły konkursu na stronie 
bzw bk.pl/tum ieszkam tuzm ieniam

Organizatorem konkursu jest Fundacja Banku Zachodniego WBK S.A. we współpracy z Bankiem Zachodnim WBK S.A.
Projekty konkursowe przyjmowane są w terminie od 22 września do 23 listopada 2014 roku. Granty przyznane zostaną instytucjom lub organizacjom społecznym posiadającym osobowość prawną, nie są przyznawane podmiotom 
komercyjnym oraz indywidualnym osobom fizycznym. Regulamin oraz szczegóły konkursu "Tu mieszkam, tu zmieniam" są dostępne na stronach: bzwbk.pl/tumieszkamtuzmieniam oraz fundacja.bzwbk.pl

Bank Zachodni WBK
Grupa Santander

z819k
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Gmina Kawęczyn żąda od sąsiadów współfinansowania modernizacji hydroforni, czyli...

Wójt gminy Kawęczyn żąda od gmin Dobra i Turek zwrotu części kosztów poniesionych na modernizację stacji uzdatniania wody w Kowalach Pańskich 
- Kolonia i Marcjanowie. Hydrofornie te zaopatrują w wodę kilka miejscowości z tych gmin. Burmistrz Dobrej rozważa przerzucenie nitki wodociągu pod 
rzeką Teleszyną i uniezależnienia od gminy Kawęczyn. Wójt gminy Turek powiedział, że kiedy planowano modernizację hydroforni w gminie Kawęczyn nikt 
nie pytał go, czy zechce dopłacić do tej inwestycji.

Nowa odsłona konfliktu po
między gminą

Kawęczyn, a sąsiednimi
Wójt Jan Nowak wystąpił do 

swoich kolegów wójtów i bur
mistrzów w gminach Dobra i 
Turek o proporcjonalnie wyli
czony zwrot kosztów poniesio
nych przez gminę Kawęczyn na 
modernizację stacji uzdatniania 
wody w Kowalach Pańskich - Ko
lonia i Marcjanowie. Wójt Nowak 
szczegółowo wyliczył należne 
kwoty od ilości odbiorców. Gmi
na Dobra miałaby zapłacić ponad 
92 tys. zł, a gmina Turek ponad 
20 tysięcy zł.

Wójt Nowak powiedział nam, 
iż wyszedł z założenia, że sąsiedzi 
zapłacą i sprawę da się załatwić 
bez problemów. Zaproponował 
jak twierdzi „elastyczne rozwiąza
nie", zdając sobie sprawę z tego, 
że to końcówka roku budżetowe
go. Dlatego w przypadku braku 
możliwości uregulowania teraz

tych kwot, proponuje uwzględ
nienie ich w przyszłorocznych 
budżetach gmin.

Nikł nas nie pytał
W gminie Turek z hydrofor

ni w Kowalach Pańskich - Ko
lonia dostarczana jest woda do 
mieszkańców Wietchinina i jak 
nam powiedział wójt Karol Mi
kołajczyk do dwóch odbiorców 
z Kaczek Średnich. Pierwsze 
pismo w sprawie zwrotu kosz
tów wysłane zostało 29 lutego 
2012 roku, czyli na trzy miesiące 
przed oddaniem do użytku zmo
dernizowanej stacji uzdatniania 
wody. W gminie Turek pismo 
zostało przyjęte i odłożone ad 
acta. Ponowne pismo było za
skoczeniem, ponieważ podobne 
działania nie są praktykowane 
przez inne gminy. Poza tym wójt 
Mikołajczyk powiedział nam, że 
kiedy planowano modernizację 
stacji uzdatniania wody w Kowa
lach Pańskich - Kolonia, nikt nie

pytał władz gminy Turek, czy 
zechce partycypować w kosz
tach tej inwestycji. Obecnie, 
jak nam powiedział, jego gmina 
nie dysponuje zbędnymi środ
kami, które mogłaby przekazać 
gminie Kawęczyn. Zdecyduje o 
tym nowo wybrana Rada Gmi
ny Turek. On jednak wątpi, aby 
wraziła taką zgodę zważywszy, 
że odbiorcy płacili i płacą za do
starczaną im wodę.

Dobra zamierza 
się uniezależnić 

W gminie Dobra z wody do
starczanej z Kowali Pańskich 
korzystają mieszkańcy Miku- 
lic, Stefanowa i Potworowa. W 
sumie jest to 158 przyłączy. Ze 
stacji w Marcjanowie dostarcza
na jest woda do 16 odbiorców w 
Czajkowie. Do czasu moderni
zacji kawęczyńskich hydroforni 
odbiorcy z gminy Dobra zaopa
trywani byli przez ich własną hy
drofornię w Potworowie. Rów

nież Andrzej Piątkowski jest 
zaskoczony stanowiskiem wójta 
Nowaka. Zwłaszcza, że z gminy 
Dobra była do niedana zaopa
trywana w wodę spora część 
gminy Kawęczyn. Idąc tokiem 
myślenia sąsiada, powinien on 
np. teraz wyegzekwować od nie
go zwrot części kosztów, które 
trzeba będzie ponieść na likwi
dację potworowskiej hydrofor
ni, z której korzystało więcej 
mieszkańców gminy Kawęczyn 
niż gminy Dobra. Powinien tak
że żądać dofinansowania przez 
gminy Uniejów i Poddębice 
kosztów modernizacji stacji 
uzdatniania wody w Piekarach, 
która dostarcza wodę do wsi w 
tych gminach. Zdaniem burmi
strza Piątkowskiego, nie na tym 
powinna polegać dobrosąsiedz
ka współpraca. Jeżeli stanowi
sko wójta Nowaka będzie nie
przejednane jak dotąd, zamierza 
pójść w ślady gminy Przykona,

która uniezależniła się od gmi
ny Kawęczyn, decydując się 
na samodzielne zaopatrywanie 
Gąsina w wodę. On zastanawia 
się nad przejściem z linią wodo
ciągową pod rzeką Teleszyną. 
Wówczas woda z Dobrej popły
nie do Mikulic, Stefanowa, Po
tworowa i Czajkowa.

Wójta Jana Nowaka zapytali
śmy, czy w przypadku nieuiszcze- 
nia przez sąsiadów wyliczonych 
kwot wystąpi na drogę sądową? 
Odpowiedział, że na takie decy
zje jest jeszcze czas. Przyjdzie 
pora, będzie się zastanawiał jakie 
podjąć dalsze decyzje.

Woda z gminy Kawęczyn 
dostarczana jest także do gmin 
Malanów i Ceków. Do nich jak 
na razie pisma w sprawie zwrotu 
kosztów modernizacji hydroforni 
nie dotarły. Nieoficjalnie dowie
dzieliśmy się, że ma to nastąpić 
jeszcze przed wyborami.

Andrzej R. Tyczyno

Monografia dobrskiej parafii
Dużym wydarzeniem w Dobrej była promocja monogra

fii „Z dziejów parafii Narodzenia Najświętszej Maryi Panny 
w Dobrej”. Jej autorem jest ksiądz doktor Henryk Witczak 
-  były wikariusz parafii w Dobrej oraz proboszcz parafii Głu
chów w gminie Kawęczyn i Janiszew w gminie Brudzew.

Z pomysłem wydania mo
nografii z okazji 100-lecia kon
sekracji kościoła, wyszedł ks. 
prałat Zygmunt Chromiński 
- proboszcz dobrskiej parafii i 
dziekan dekanatu dobrskiego. 
Na autora wybrał ks. dr Henry
ka Witczaka - byłego wikariusza 
parafii w Dobrej oraz probosz
cza parafii Głuchów w gminie 
Kawęczyn i Janiszew w gminie 
Brudzew, a obecnie proboszcza 
parafii św. Jana Chrzciciela we 
Włocławku i dziekana dekana
tu włocławskiego pierwszego. 
Ksiądz Henryk jest także dyrek
torem i wykładowcą Studium 
Teologii w Koninie, będącego 
oddziałem zamiejscowym Papie
skiego Wydziału Teologicznego 
w Warszawie. Przychylnie pod
szedł do tej inicjatywy burmistrz 
Andrzej Piątkowski, który zle
cił pracownikom Urzędu Miej
skiego pomoc w przygotowaniu 
wniosku o dofinansowanie tego 
projektu z programu Leader.

-Celem tej pracy było-wypełnie
nie luki w dotychczasowych opra
cowaniach dotyczących dziejów 
Dobrej i tutejszej parafii - mówi 
ks. dr Henryk Witczak. -Dla za
rysowania dziejów kościelnych wy
korzystałem przede wszystkim ma
teriały źródłowe, które znajdowały 
się w sprawozdaniach z wizytacji 
parajii w Dobrej. Najstarszym 
źródłem było Liber Beneficiorum 
Jana Łaskiego z początków XVI

wieku. Opisując dzieje miasta 
korzystałem z ogólnie dostępnych 
źródeł jak: „Słownik geograficzny 
Królestwa Polskiego i innych kra
jów słowiańskich”, „Zabytki mia
sta Turku i powiatu tureckiego” 
Makarego Górzyńskiego, „ Teki 
Dworzaczka”, „Powiat Turecki” 
Andrzeja Piaseckiego”, „Dobra - 
zarys dziejów miasta” Stanisław 
Stasiaka. Pomocne byt także ma
teriały Stowarzyszenia na Rzecz 
Rozwoju Powiatu Tureckiego im. 
ks. Romana Kmiecika i sprawo
zdanie z wykopalisk przeprowa
dzonych na terenie Długiej Wsi 
w 2011 roku. Korzystałem też ze 
zbiorów Stowarzyszenia Przyjaciół 
Ziemi Dobrskiej.

Pierwszy rozdział książki, ks. 
Witczak poświęcił miastu Dobra i 
okolicznym wsiom. Drugi rozdział 
mówi o historii parafii i jej miej
scach sakralnych. Autor zwrócił 
uwagę na ustrój i uposażenie, a 
także relacje z innymi wspólnota
mi religijnymi. Najwięcej miejsca 
poświęcił tutejszej diasporze ży
dowskiej. Oddzielnie omówiony 
został kościół parafialny, a na
stępnie świątynie pomocnicze. W 
trzecim rozdziale autor opisuje 
życie religijne parafii. Przedsta
wia proboszczów i innych kapła
nów pracujących tutaj. Zwraca 
też uwagę na pracowników świe
ckich. Książkę wzbogacają liczne 
ilustracje, przybliżające zawarte w 
tekście informacje.

Swój udział w wydaniu tego 
opracowania miał Jacek Gajew
ski -  wiceburmistrz Dobrej, a 
zarazem prezes Stowarzyszenia 
Przyjaciół Ziemi Dobrskiej, któ
ry dokonał doboru zdjęć i skła

du komputerowego. Książkę 
jako pierwsi otrzymali przybyli 
na odpust do Dobrej księża oraz 
burmistrz i jego zastępca. Jak 
się dowiedzieliśmy, ks. prałat 
czeka na obiecane dofinanso

wanie unijne. Jeżeli nadejdzie, 
książkę można będzie rozdać 
parafianom, jeżeli nie, koniecz
na będzie jej sprzedaż, by po
kryć koszty wydania.

Andrzej R. Tyczyno

Okradli garaż w Malanowie

Wynieśli narzędzia i kamizelkę
W łupy warte prawie trzy i pół tysiąca złotych obłowili się w ubiegłym tygodniu złodzieje 

w Malanowie. Z garażu wynieśli narzędzia, przewody elektryczne oraz kamizelkę.

Do zdarzenia doszło w nocy z ka i wynieśli dwie skrzynki z dów, a także kamizelkę taktycz- 
piątku na sobotę (23-24 paździer- narzędziami w postaci kluczy, ną. Właściciel posesji, 41-letni 
nika). Złodziej lub złodzieje, po złączki i wtyczki elektryczne, mieszkaniec Malanowa straty 
uprzednim przecięciu kłódki w zaciski do kabli, kombinerki, oszacował na 3450 złotych, 
bramie i garażu, weszli do śród- śrubokręty, 30 metrów przewo- j}
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WSPARCIA UDZIELANEGO Z UNIJŃ¥£H PROGRAMÓW POMOCOWYCH

Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa chce jak najszybciej wypłacić pieniądze wszystkim, którzy podpisali z nią umowy, zrealizo
wali swoje przedsięwzięcia i zobowiązania w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 oraz Programu Operacyjnego 
Ryby 2007-2013. W związku z tym zwraca się do rolników, przedsiębiorców, armatorów statków rybackich i innych beneficjentów tych Progra
mów, by jak najszybciej składali wnioski o wypłatę przyznanej im pomocy. Jednocześnie Agencja prosi o staranne przygotowywanie takich 
wniosków i dołączenie do nich wszystkich niezbędnych dokumentów. Prawidłowo wypełnione i kompletne wnioski pozwalają szybko wypłacić 
dofinansowanie i uniknąć straty czasu na ich poprawianie czy uzupełnianie.

To jest łatwe
Wnioski nie są skomplikowane, a ponadto ARiMR wprowadziła ostatnio dodatkowe udogodnienia. Na portalu internetowym www.arimr.gov.pl, 
dla kilku najpopularniejszych działań inwestycyjnych finansowanych z PROW 2007-2013, zostały udostępnione interaktywne formula
rze wniosków o płatność, w które „wbudowano” podpowiedzi ułatwiające wypełnienie poszczególnych części tych wniosków. Dodat
kowo Agencja przygotowała film instruujący beneficjentów jak poprawnie wypełnić wniosek o płatność oraz jakie dokumenty trzeba do takiego 
wniosku dołączyć.

Agencja czuwa i pomaga
Przebieg realizacji umów na wsparcie inwestycji z PROW 2007-2013 i PO Ryby 2007-2013 jest przez ARiMR monitorowany. Beneficjenci, gdy 
zbliża się termin złożenia wniosku o płatność są zawiadamiani o tym telefonicznie lub też otrzymują pisma, przypominające o dostarczeniu 
takiego dokumentu -  nawet z dwumiesięcznym wyprzedzeniem. Agencja informuje też o upływających terminach dokonania potrzebnych nie
kiedy uzupełnień, wyjaśnień czy poprawek do złożonych dokumentów. Z kolei w przypadku długotrwałych inwestycji realizowanych np. w ra
mach PO RYBY 2007-2013, których całkowite rozliczenie mogłoby się przeciągnąć, Agencja ułatwia ich podzielenie na etapy, by usprawnić 
realizację i sfinansowanie takich przedsięwzięć.
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11 listopada w Tuliszkowie...
Zarówno przy pomniku i na mszy św, jak i wesoło śpiewa

jąc i maszerując -  tak można spędzić nadchodzące święto 
Niepodległości w Tuliszkowie. W najbliższy wtorek zaprasza
my mieszkańców gminy w okolice hali sportowej.

Świętowanie 
z Niepodległą

W tym roku tuliszkowski 
MGOK wraz z Urzędem Gminy i 
Miasta zapraszają mieszkańców do 
wspólnego świętowania Niepodle
głej. We wtorek, 11 listopada od
będzie się zarówno część oficjalna
-  o godz. 11.00 Msza św. i złożenie 
wiązanek kwiatów przy pomniku 
T. Kościuszki, jak i część sportowo
- rozrywkowa.

Na godz. 15.00 w okolicach 
stadionu miejskiego zaplanowa
no Marsz z Niepodległą (zbiórka 
uczestników o godz. 14.45 przy 
pomniku Powstańców Stycznio
wych) oczywiście wraz z kijkami. 
Około godz 16.30 na mecie mar
szu, na parkingu przy hali wido

wiskowo-sportowej zostaną wrę
czone okolicznościowe medale.

W tym samym czasie, bo już 
od godz. 14.00 w hali będzie 
można uczestniczyć w zabawach 
-  staną tam dmuchane zamki, a 
organizatorzy zapewniają moc 
atrakcji dla najmłodszych. Wstęp 
jest darmowy.

O godz. 17.00 rozpocznie się 
koncert pieśni powstańczych, a 
zaraz po nim zostaną rozlosowane 
nagrody dla uczestników marszu 
z kijkami. O godz. 17.30 wszyscy 
zgromadzeni będą mogli wspólnie 
pośpiewać pieśni patriotyczne, ze 
specjalnie przygotowanych na tę 
okazję śpiewników. boxa

Huczne urodziny w Smaszewie...

Dwieście lat niech żyje nam

W niedzielę, 12 paź
dziernika tego 
roku mieszkanka gminy 

Tuliszków, Helena Łużna 
wyprawiała urodzinową 
imprezę. Pani Helena uro
dziła się 29 września 1914 
roku w Smaszewie. Ten 
wyjątkowy jubileusz świę
towała z najbliższymi w lo
kalu w Starym Mieście. Z 
życzeniami i prezentami 
udali się tam też sąsiedzi 
i przedstawiciele władz 
gminy wraz z burmi
strzem Grzegorzem Cie
sielskim, który przekazał 
szacownej Jubilatce list 
gratulacyjny od premiera 
Donalda Tuska.

Pani Helena Łużna 
jest czwartą najstarszą 
mieszkanką gminy Tu
liszków. opr. boxa

Narodowe święto w Brudzewie...

W lesie sacalskim znów słychać wystrzały
We wtorek, 11 listopada, w lesie sacalskim, przy obelisku Powstańców Styczniowych, 

będzie można przenieść się w czasie. Po raz kolejny już obchody Święta Niepodległości w 
gminie Brudzew nie będą sztampowym składaniem kwiatów przed pomnikiem. W imieniu 
organizatorów zapraszamy na rekonstrukcję walk niepodległościowych, ku czci poległych 
w czasie I Wojny Światowej.

W ubiegłym roku gmina Bru- ści, i na 11 listopada zaprosiła do kilkaset osób oglądało wtedy in- 
dzew wyłamała się z typowych, lasu sacalskiego Ostrowską Gru- scenizację, w której nie zabrakło 
żeby nie powiedzieć nudnych, pę Rekonstrukcji Historycznych, żołnierzy, ataków, wystrzałów i 
obchodów Święta Niepodległo- Pomimo listopadowego chłodu, wybuchów. Mieszkańcy opusz

czali las, będąc pod ogromnym 
wrażeniem autentyczności stro
jów i samej historii, którą dostali 
na wyciągnięcie ręki.

Już za tydzień, we wtorek 11 
listopada, odbędzie się podobne 
wydarzenie. O godz. 14.00 przy 
obelisku Powstańców Stycznio
wych odbędzie się Msza św., a 
po niej akademia w wykonaniu

uczniów Szkoły Podstawowej 
w Koźminie. Na godz. 15.20 
zaplanowano złożenie kwiatów 
przy pomniku, a 10 minut póź
niej rozpoczęcie inscenizacji 
historycznej ku czci poległych 
podczas I wojny światowej, w 
wykonaniu Ostrowskiej Grupy 
Rekonstrukcji Historycznych. 
Zapraszamy. boxa

http://www.arimr.gov.pl
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Kandydaci w turkowskich gminach i miastach, czyli...

Wybory samorządowe odbędą się 16 listopada. Tego dnia przed mieszkańcami Turku i gmin powiatu poważne decyzje. Na najważniejsze stanowisko -  szefów 
kandydatów. Tylko w Brudzewie Cezary Krasowski nie ma konkurencji, w pozostałych wraz z obecnymi włodarzami w szranki staje po kilku chętnych do rządzeni 
może niejednemu ułatwimy wybór.

Brudzew
Zbliżające się wielkimi krokami wybory samo

rządowe nie dadzą zbyt wielu możliwości miesz
kańcom gminy Brudzew. Tam na wójtowym fotelu 
pragnie pozostać, znający go już doskonale Ceza
ry Krasowski. Mieszkający w Turku, 49-letni wło
darz, idzie do pewnych wyborów z ramienia PSLr 
u. Przez znaczną część gminnej społeczności jest 
postrzegany jako niekonfliktowy, obrotny, a gdy 
trzeba i waleczny szef samorządu. Ale czy tylko ta 

ocena jego dwóch dotychczasowych kadencji na wójtowskim fotelu 
jest powodem, że nikt nie rzucił mu rękawicy?

Cezary
Krasowski

Jan
Nowak

Krystian
Krawczyk

Kawęczyn
W Kawęczynie do boju o wójtowski fotel stanie 

dwóch kandydatów. Chociaż akurat w przypadku 
tej gminy jest to sformułowanie zbyt uproszczo
ne. Bowiem fakt sprawowania przez Jana Nowaka 
funkcji wójta „od zawsze” a konkretnie od roku 
1990, sprawia, że w Kawęczyn zaczęto mawiać, 
że wybory odbywają się nie na wójta, ale na No
waka, co pół żartem, pół serio kwitowano znanym 
powiedzonkiem: -Tak czy owak, zawsze Nowak. W 
tegorocznych wyborach odwiecznemu kandyda
towi Nowakowi rękawicę rzucił 36-letni Krystian 
Krawczyk z Kowali Pańskich- Kolonii. Radny 
powiatowy, a w drugiej połowie kadencji wice
przewodniczący Rady Powiatu Tureckiego. Ten 
awans Krawczyka jest rezultatem licznych roszad 
najpierw w zarządzie powiatu, a w konsekwencji 
w składzie prezydium rady. Startuje w wyborach 
jako kandydat LPS-u.

Ireneusz
Augustyniak

Sławomir
Prentczyński

Malanów
Zgodnie z wcześniejszą 

obietnicą w tegorocznych wy
borach nie startuje obecny 
wójt Malanowa, Gerard Krze- 
szewski. O stanowisko rywali
zuje za to trzech mieszkańców 
gminy: Ireneusz Augustyniak 
z Miłaczewka (45 lat) startujący 
z list TS, obecny przewodniczą
cy Rady Gminy z ambicjami na więcej. Kolejnym 
jest były, wieloletni radny gminny Józef Cajdler 
z Dziadowie (53 lata). Ten, już w maju oficjalnie 
rzucił rękawicę Gerardowi Krzeszewskiemu i na 
gminnych sesjach zyskiwał poparcie mieszkań
ców kolejnych wsi. Problemem mogła być ewen
tualna przynależność partyjna, gdyż od początku 
kojarzony był z Platformą Obywatelską, której był 
nawet gminnym przewodniczącym. Jednak już w 
czerwcu tego roku, zapewniał, że złożył oświadcze
nie o rezygnacji, teraz jest kandydatem komitetu 
„Lepsza Gmina”. Ostatnim chętnym na wójtowe 

stanowisko jest były już dyrektor malanowskiego Gimnazjum, Sławo
mir Prentczyński (51 lat) startujący z KWW „Przyjazna Gmina”. Z jego 
strony ubieganie się o stanowisko wójta jest swoistym rezultatem jego 
burzliwych relacji z wójtem Krzeszewskim, które skończyły się utratą 
dyrektorskiej funkcji w najważniejszej szkole gminy Malanów.

Józef
Cajdler

Gmina Turek
W obwarzankowej gminie 

także stoczy się zacięty bój.
Szeroko zakrojoną kampanię 
prowadzi już od jakiegoś czasu 
Edward Kończak z Wietchini- 
na. Ten 48-letni rolnik startuje 
z KWW „Nasza Gmina Nasze 
Miasto”. Jako przewodniczący 
Rady Gminy Turek nadal temu 

organowi istotne znaczenie decyzyjne. Prezentowana przezeń linia 
programowa była podstawą twardej opozycji i odmiennej wizji rozwoju 
gminy w stosunku do obecnego wójta Karola Mikołajczyka (49 lat), 
który ubiega się o reelekcję. Mikołajczyk mieszka w Kaczkach Śred
nich i kandyduje pod szyldem Towarzystwa Samorządowego.

Karol
Mikołajczyk

Edward
Kończak

Krzysztof Zając

Małgorzata
Golczyńska

Władysławów

Zacięta walka odbędzie 
się za to w sąsiedniej gmi
nie Władysławów. Tu kan
dydatów jest aż pięcioro. 
Swój komitet jako pierwsza 
zarejestrowała tam Ewa Ró
życka, 50-letnia mieszkan
ka Władysławowa, niegdyś 
pracownica Urzędu Gminy, 
obecnie w otwartym kon
flikcie z Krzysztofem Zają
cem. Kolejną kobietą chęt
ną do objęcia wójtowego 
stanowiska jest Małgorzata 
Golczyńska. Radna powiato
wa kończącej się właśnie ka
dencji, ma 50 lat i pochodzi 
z Władysławowa. Niegdyś 
z tej samej partyjnej ławy 
co Zając, czyli z PiS-u, te
raz zdecydowała się jednak

Ewa Różycka

Łukasz
Marciniak

|k  | powalczyć z nim o władzę w gminie, startując z 
! własnego komitetu wyborczego.

Choć plotek było wiele, a i zdrowie pod koniec 
I kadencji niedomagało, nadal jednak gminą rzą- 
| dzić chce obecny wójt Krzysztof Zając startujący z 

komitetu Prawo i Sprawiedliwość. Jego kontrkan
dydatem będzie mieszkający na co dzień w Bru
dzewie, dyrektor Szkoły Podstawowej we Włady
sławowie Daniel Kusz oraz najbardziej tajemniczy 

w stawce 31-letni władysławowianin, Łukasz Marciniak z KWW „Po
rozumienie Prawicy”. Na lokalnej scenie politycznej jest pełnomocni
kiem Solidarnej Polski na powiat turecki.

Daniel Kusz

Romuald
Antosik

Marian
Mirosław

Marczewski

Miasto Turek
Najbardziej znacząca ba

talia wyborcza rozegra się w 
Turku o kluczowe w regio
nie stanowisko burmistrza 
miasta. Jedną z płaszczyzn 
na jakich toczy się kampania 

y**-' i jest symboliczny spór „nowe-
g M  . go ze starym”, czego perso-

^  i "  nalizacją jest z jednej strony
kandydatura 40-letniego Ro
mualda Antosika z Lokalne
go Porozumienia Samorzą
dowego, z drugiej obecnego 
burmistrza Zdzisława Czapli 
z TS-u, sprawującego urząd 
od 2002 roku. Tę stawkę 
uzupełnia trójka kandydatów 
połączonych literą M -  od 
której zaczyna się ich nazwi
sko. Pierwszy jest Marian 
Mirosław Marczewski (66 
lat), który przez lata odgry
wał pierwszoplanowe role na 

lokalnej (i nie tylko) scenie politycznej. Wystar
czy przywołać jego trzy kadencje w ławach posel
skich, ponad trzy lata na fotelu burmistrzowskim 
i ostatnie osiem lat w radzie miasta. Nie mniej 
znany, choć o znacznie mniejszym dorobku jest 
Dariusz Młynarczyk (47 lat), lider powiatowych 
struktur PO, radny miejski poprzedniej kaden
cji ma na swoim koncie także niezbyt szczęśli
wie zakończone półrocze starostowania. W jego 
przypadku jest to trzecia próba sięgnięcia po naj
ważniejszy urząd w mieście. Na lokalnej scenie 
politycznej najmniej znaną postacią w całej stawce jest 60-letni turo- 
wianin, Eugeniusz Maciejewski. Startuje pod szyldem „Porozumienia 
Prawicy”, choć jego dotychczasowa aktywność publiczna kojarzy się 
ze Związkiem Zawodowym Rolników „Ojczyzna”.

Zdzisław
Czapla

rw

Dariusz
Młynarczyk

Eugeniusz
Maciejewski

H W gminie Pr.
się dwóch kand 
Paweł Bronisze 
1990, z czteroh 
w latach 1998-j 
niędzy z kopal; 
zwolić sobie na 

Mirosław n4 w obszarze
Broniszewski czemu Przykoi

szejkanatu”. M 
niu „Rozwój i P 
je ze swojego k 
zresztą jak jegc 
mieszkaniec P( 
wanym wojsko 
społeczności n,

◄ Andrzej 
Marczyński _

Tuliszke

Także pięcioi 
wystartowało v 
wie. Burmistrze 
zostać Grzegorc 
Mieszkający w 
znany jest tulis 
bo piastuje swe 
sko już kolejną 1 
tym roku spróbi 
Zenon Matusze’ 
ni tuliszkowiani 
80-tych był dzia 
lidamości”, Pó 
wodniczył Radź: 
Tuliszkowa, ma 
swoim życiorys 
przygody na f< 
kowskiego bur 
stanowisko szę 
gminy zawalczy 

jąca ze swojego komitetu, Grażyn 
niegdyś dyrektor Szkoły Podstawow 
Warto dodać, że jedna z niewielu kr 
skiego, która podczas sesji otwarci 
to nazwała jego „gabinetowej politył 
liszkowskiej liście jest dyrektor Zesj 
ku, 39-letni Mariusz Seńko, kandyd 
innowację w kierunkach nauczania, 
polityce?

No i w końcu Benedykt Wawrzy 
„wystawiony” przez Komitet Wyboi 
kadencji 2002-2006, radny sejmiku w

Dobre

W tegoroczr 
rach samorząd 
nownie startuje, 
komitetu, obecn 
Andrzej Piątków 
stanowisko ma 
Henryk Gręzicki 
cy w Dobrej, 55-1 
duje jako „Nieza 
z własnego korni 
miejskich sesji j 

rontrkandydatką jest Krystyna Kus 
Dobrej, także nie popierana przez żac 
społu Szkolno-Przedszkolnego w Do!

-

Andrzej
Piątkowski

Grzegorz
Ciesielski

Mariusz
Seńko
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Koalicyjny Komitet Wyborczy SLD Lewica Razem
Drodzy Mieszkańcy Turku i Powiatu Tureckiego

Marian Mirosław

M a r c z e w s k i
Burmistrzem Turkowian

Maria Tyrawska
Lista nr 6

M IEJSCE

W
 dniu 16 listopada br. pójdziemy do wyborów, aby oddać swoje głosy na kan
dydatów do Samorządu Miasta i Powiatu oraz do Sejmiku Województwa Wiel
kopolskiego. To są niezwykle ważne wybory. Zdecydujemy bowiem jacy ludzie będą 
nas reprezentować w samorządach i jaki kierunek obiorą Rada Miasta i Rada Po
wiatu. Czy będą tam ludzie z doświadczeniem życiowym, pełni sukcesów w pracy 
zawodowej i działalności społecznej, czy krzykacze i demagodzy, których jedynym 
sukcesem jest krytykowanie wszystkich i wszystkiego oraz wywoływanie nikomu nie
potrzebnych konfliktów. W tych trudnych czasach naszą troską, naszym wspólnym 

działaniem musi być dobro miasta i powiatu. Komitet Wyborczy SLD Lewica Razem 
przedstawił swój program wyborczy, który spotkał się z powszechną aprobatą miesz
kańców. Jesteśmy wiarygodni, ponieważ rozliczyliśmy się przed współobywatelami z 
naszych poprzednich deklaracji wyborczych. Potrafiliśmy wznieść się ponad podziały 
polityczne i działać dla wspólnego dobra. Rura kanalizacyjna nie jest ani lewicowa, 
ani prawicowa, jest dobra, albo zła. Rezultatem naszych działań są między innymi: 
nowe ulice z parkingami i oświetleniem na Osiedlu Wyzwolenia, ulice Różana, Jaśmi
nowa, Nowa, 650- lecia, ulice na osiedlu Muchlin, doprowadzone ciepło na ulicach 
Kączkowskiego, Młodych, Mickiewicza, Matejki, place zabaw na ulicach Spółdzielców, 
P.O.W, Cichej, w parku miejskim, budowa hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 
1, droga Turek- Władysławów oraz wiele, wiele innych inwestycji i remontów. Przed 
nami kolejne wyzwania, kolejne zadania, których realizacja poprawi warunki życia w 
naszym mieście i powiecie, zagwarantuje pracę i bezpieczeństwo naszym rodzinom, 
na jeszcze wyższym poziomie postawi oświatę, zapewni środki na kulturę i sport.

S z a n o w n i  P a ń s tw o
Popatrzcie na naszych kandydatów. To Wasi krewni, przyjaciele, sąsiedzi, znajomi. 

Ludzie znani i szanowani, cieszący się autorytetem i poważaniem. Oni nie kandydują dla 
stanowisk i apanaży, ale po to, aby działać dla dobra nas wszystkich, zmieniać na lepsze 
otaczającą nas rzeczywistość. Nasi kandydaci zasługują w pełni na Państwa poparcie.

D r o d z y  T u r k o w ia n ie
Rzuciłem wyzwanie burmistrzowi Czapli. 12 lat rządów burmistrza spowodowało, 

że wypaliły się jego możliwości, brak mu pomysłów na dalszy rozwój i funkcjonowa
nie miasta.
Ryszard Bartosik szef lokalnych struktur PiS oświadczył, że Turek i powiat są bastiońem 
Prawa i Sprawiedliwości a pan Czapla kandydatem tej partii na burmistrza.
Nie godzę się na to aby Turek nazywano bastionem PiS, aby ta partia sprawowała 
rządy w naszym mieście.
Czy Turkowianie chcą burmistrza z PiS!?
Nie godzę się na dalsze podwyższanie podatków i opłat lokalnych.
Podatki i opłaty lokalne zostaną zamrożone.
Nie godzę się na miasto w klimacie Mehoffera.
Chcę Turku na miarę XXI wieku.
Nie godzę się na Turek- miasto supermarketów.
Chcę Turku, gdzie rozwija się przemysł, drobna przedsiębiorczość, rzemiosło oraz 
lokalny handel.
Nie godzę się wreszcie na władzę, która uważa, że jako jedyna ma patent na mądrość, 
wszystko wie lepiej, nie wsłuchuje się w głosy mieszkańców, nie są jej potrzebne kon
sultacje społeczne. Tak obecnie dzieje się w mieście i powiecie.
Moja działalność oparta będzie o szerokie konsultacje społeczne. Nic o mieszkańcach 
bez mieszkańców.
Wśród kandydujących jest też osoba, która wprawdzie zameldowana w Turku, fak
tycznie od ponad 2 lat jest mieszkańcem Dobrej i z tą miejscowością związała życie 
swoje i swojej rodziny.
Czy Turkowianie godzą się na takiego burmistrza!?

D r o d z y  W y b o r c y
W budżecie Unii Europejskiej są olbrzymie środki finansowe dla Polski. Większość 

z nich będzie w dyspozycji Sejmików Wojewódzkich. Nasz powiat nie ma swojego 
przedstawiciela w Sejmiku. Musimy to zmienić. Nie rozpraszajmy naszych głosów. 
Kandydatką Powiatu Tureckiego do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego jest Ma
ria Tyrawska. Radca prawny i menedżer w ochronie zdrowia. Łącznie przez 9 lat dyrek
tor szpitala w Turku i kolejno zastępca dyrektora w szpitalach konińskim i tureckim. 
To za jej dyrektury w Turku oddano do użytku najnowocześniejszy blok operacyjny 
w Wielkopolsce, wymieniono okna w całym obiekcie i zmodernizowano kotłownię, 
zakupiono nowoczesny sprzęt medyczny. Placówka została przygotowana do reformy 
ochrony zdrowia. Wrażliwa na problemy ludzi, ceni solidność i odpowiedzialność.

S z a n o w n i  P a ń s t w o
Zwracam się z uprzejmą prośbą o udział 
w Wyborach Samorządowych 1 6  listopada 2 0 1 4  roku. 
Zmobilizujcie Państwo swoje rodziny, przyjaciół i znajomych. 
Proszę o poparcie naszych kandydatur.

Z wyrazami szacunku 

Marian Mirosław Marczewski
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Koalicyjny Komitet Wyborczy SLD Lewica Razem
KANDYDACI DO RADY POWIATU TURECKIEGO

O K R ĘG  N R  1 M ia s to  T u re k

1. Dzieciątkowska-Pieścik Anita - m gr pedagogiki. Jej praca zawodowa 
zawsze była służbą drugiem u człowiekowi. Pomaga mamie w  prowadze- 
niu żłobka i przedszkola. Przewodnicząca Turkowskiego Stowarzyszenia 

\  j-:.~ M łodych, Prezes PCK i członek OSP Turek. Od lat wspiera Związek Eme- 
rytów. Inicjatorka w ie lu  akcji charytatywnych na rzecz dzieci i m łodzieży z 

I  ubogich rodzin. Radna Rady Powiatu Tureckiego trzech ostatnich kaden- 
^  c j i . W ielokro tn ie  pokazała, że zawsze stanie po stronie mieszkańców.

8. Powązka Hieronim -  absolw ent Technikum M echanicznego w  
f  Turku oraz W ydziału Budownictwa, A rch itek tu ry  i Inżynierii Ś rodowi-

ska Politechniki Łódzkiej. Od maja 2006 roku g łów ny specjalista ds. 
Energetycznych i Ochrony Środowiska w  M leczam i Turek sp. z.o.o., 
osta tn io  rozpoczął w łasną działalność gospodarczą.

2. Marczewski Marian Mirosław -  żonaty, żona to  znany i cenio
ny lekarz stom atolog. W ykształcenie wyższe, m gr prawa adm in istra 
cyjnego. Poseł na Sejm RP przez trzy kadencje, w  latach 1993-2005. 
Burm istrz miasta w  latach 1998-2001. Radny Rady M ie jskie j obecnej 
kadencji. Zgłaszał w ie le  propozycji dotyczących rozwoju miasta i po
w ia tu . Pomógł w  sprawach życiowych w ie lu  m ieszkańcom Turku i po
w ia tu . W spiera działalność ludzi m łodych oraz organizacji em eryckich i 
kom batantów . Lojalny przyjaciel, zawsze dotrzym u je  danego słowa.

9. Włodarczyk Katarzyna - absolwentka U n iwersytetu Adama M i
ckiewicza w  Poznaniu -  W ydział b io log ii oraz Akadem ii W ychowania 
Fizycznego we W rocław iu. D yplom owany nauczyciel, uczy w ychow a
nia fizycznego w  G imnazjum Nr 2 . Od roku 2007 opiekun M łodzieżo
w e j Drużyny Pożarniczej przy OSP w  Turku. In icjatorka i organizatorka 
w ie lu  im prez sportow o- rekreacyjnych.

3. Fryga Joanna -  absolwentka Uniw ersytetu  Łódzkiego m agister 
pedagogiki. Po ukończeniu s tud iów  pracowała z m ałym i dziećm i jako 

i *  nauczyciel w ychowania przedszkolnego i ry tm ik i. Od 2003 roku pracu-
1  ■  je  w  Zespole Szkół Technicznych w  Turku na stanow isku wychowawcy
>  św ie tlicy  oraz pełn i funkcję  opiekuna Koła Artystycznego. Ma doskona-

łe  relacje z osobam i m łodym i.

10. Kurz Krzysztof -  abso lw ent U n iwersytetu Łódzkiego, m gr eko
nom ii. Ukończył też studia podyp lom ow e -  prawo gospodarcze i han
d lowe. D ługoletn i pracownik Kopalnia Węgla Brunatnego Adam ów. 
Członek Zarządu Samorządu M ieszkańców Nr 7 na Osiedlu W yzwole
nia oraz członek Rady Nadzorczej Spółdzielni M ieszkaniowej „Tęcza" 
w  Turku. Podejm uje szereg in ic ja tyw  na rzecz swojego Osiedla.

4. Pyziak Franciszek - d ługo le tn i dyrek to r Szkoły Podstawowej nr 
4 w  Turku. Od 45 lat ins tru k to r Związku Harcerstwa Polskiego. Radny 
Rady M iasta Turku w  latach 1990 -  1994, radny Rady Powiatu Ture
ckiego w  latach 1998 -  2002. W  kadencji 2010 -  2014 radny Rady Po
w ia tu  Tureckiego, w  k tó re j pełn i funkcję  w iceprzewodniczącego Rady 
Powiatu i Członka Zarządu Powiatu Tureckiego.

11. Urbańczyk Teresa - wykształcenie średnie, ukończyła Techni
kum W łókienniczo-Dziew iarskie  w  Kaliszu oraz liczne kursy z zakresu 
księgowości. D ługoletnia pracownica ZPJ M iranda na stanow isku star
szej księgowej. Obecnie na em eryturze, prowadzi w spó lno tę  mieszka
n iow ą na ulicy Szkolnej.

5. Woźniak-Matusiak Beata - absolwentka Akadem ii M edycznej w  
Poznaniu -  W ydzia ł S tom atologii. Szczęśliwa mama dw ó jk i dorosłych 
dzieci, syn Bartek, lekarz stom ato log, córka Aleksandra studentka III 
roku s tom ato log ii. Ukończyła studia podyp lom ow e z zakresu m edycy
ny estetycznej. Znany i ceniony lekarz, cieszący się bardzo dobrą  opin ią  
wśród pacjentów.

12. Purcel Jerzy -  em erytow any funkcjonariusz policji. Jego pasją 
są rośliny, przez w ie le  lat za jm ował się szkółkarstwem. Jest powszech
nie znany i szanowany, życzliwy ludziom . Cieszy się bardzo dobrą 
opin ią  wśród sąsiadów i znajomych. Żyje sprawam i swojego Osiedla, 
mieszka przy u llicy Chopina.

6. Tarnas Krzysztof - wykształcenie wyższe, m gr adm inistracji. 
Ukończył też studia podyp lom ow e w  zakresie górn ic tw a  odkryw ko
wego. W ie lo le tn i p racownik Kopalni „A dam ów ", obecnie k ierow n ik  
oddzia łu  w ie rtn iczo-odw odn ien iow ego, aktyw ny działacz związkowy, 
w iceprzewodniczący M iędzyzakładowego Związku Zawodowego Gór
n ików  PAK-Kopalni Adam ów.

13. Robak Anna - posiada wykszta łcenie średnie, ukończyła też 
e lektroniczne stud ium  policealne. Od 34 lat p racownik Powszechnej 
Spółdzielni Spożywców w  Turku na stanow isku inw entaryzatora. Prze
wodnicząca Związku Zawodowego Pracowników PSS „S po łem ' w  Tur
ku oraz członek Rady Nadzorczej te j Spółdzielni.

7. Łuczyńska Iwona - ukończyła studia prawnicze na Uniwersytecie 
Łódzkim . W ie lo le tn i radca prawny. Pracowała w  w ie lu  firm ach na te re 
nie m iasta - t j. PKS, Spółdzielnia M ieszkaniowa „Rozwój", Bank PKO BP. 
Pracowała też jako nauczyciel i w  adm inistracji ośw ia tow ej. Zdobyte 
dośw iadczenie spow odow ało , że została dyrekto rem  PZU S.A. w  Turku 
a następnie awansowała na dyrektora  te j firm y  w  Kaliszu.

14. Gargula Tomasz - m agister w ychowania fizycznego, od w ie lu  
lat zaangażowany w  sportow e życie m iasta i pow ia tu . W  latach 1998 
-  2002 ins tru k to r sportu  w  OSiR Turek a od 2002 roku nauczyciel w y 
chowania fizycznego w  Szkole Podstawowej Nr 1. Prowadzi też w łasną 
działalność, Szkółkę Pływacką „AQUARIUS".

O K R Ę G  N R  2  - G m in y : T u lis z k ó w  - W ła d y s ła w ó w  - T u re k

1. Wojtkowiak Zdzisław -  d ługo le tn i pracow nik KWB „A dam ów ", 
obecnie na em eryturze. W  przeszłości znany kolarz. Społecznik. W ice
przewodniczący Rady Powiatu Tureckiego obecnej kadencji. Od w ie lu  
lat aktyw n ie  działa w  OSP, jes t H onorow ym  W iceprezesem Zarządu 
G m innego w e W ładysław ow ie . W rażliw y na los drugiego człowieka, 
zawsze służy radą i pomocą.

4. Drzewiecka Bożena -  w dow a, matka pięciorga dorosłych dzieci. 
Od 1976 roku pracownica Nadleśnictwa Turek. Od 1984 roku główna 
księgowa. Członek Związku Zawodowego Leśników Polskich. Kobieta 
niezwykle dzielna, sympatyczna i życzliwa, skupiająca w okó ł siebie 
całą rodzinę.

2. Różycka Ewa - wykszta łcenie wyższe- m arketing i zarządzanie 
oraz podyp lom ow e stud ium -praw no-sam orządow e. Przez 29 la t pra
cowała w  Urzędzie Gm iny W ładysławów, w  tym  9 la t jako sekretarz 
gminy. Doskonale zna p rob lem y m ieszkańców wsi. Od 1999 roku czło
nek O chotniczej Straży Pożarnej we W ładysław ow ie.

5. Jasiakiewicz Dariusz - kom endant Kom isariatu Policji w  Tulisz
kow ie. Prezes Klubu Karate Kyokushin, założyciel sekcji w  Tuliszkowie, 
Grzym iszewie i W ładysław ow ie . Przewodniczący Polskiego Towarzy
stwa Zapobiegania Narkom anii oddzia ł w  Turku. In ic ja to r i organizator 
w ie lu  im prez profilaktycznych, rekreacyjnych i sportow ych.

3. Konieczka Krzysztof -  wykszta łcenie wyższe, abso lw ent UAM 
w  Poznaniu, ukończył też studia podyp lom ow e -AWF w e W rocław iu. 
W icedyrekto r Zespołu Szkół w  Tuliszkowie. W  latach 1998-2002 radny 
Rady M iasta i Gm iny w  Tuliszkowie i zastępca burm istrza. Cieszy się 
o lb rzym im  au to ry te tem  i poważaniem . ■

 6. Młotkiewicz Grażyna - m gr pedagogiki, dyp lom ow any nauczyciel
w  Zespole Szkolno- Przedszkolnym w  Słodkow ie. Kontynuuje rodzinną 
tradycję , je j mama była d ługo le tn im  nauczycielem w  te j szkole. W ice
przewodnicząca Związku Nauczycielstwa Polskiego Gminy Turek. Bar
dzo łubiana przez uczniów, szanowana przez rodziców.

4=
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KANDYDACI DO RADY POWIATU TURECKIEGO

7. Mazurek Marek - o ficer Państwowej Straży Pożarnej. Prezes 
Ochotniczej Straży Pożarnej w  Rudzie i Komendant Gminny OSP w  Tu
liszkowie. W ielokro tn ie  wyróżniany za udział w  akcjach ratowniczo-gaś
niczych. Przygotowuje druhów  z OSP do zawodów sportow o-pożarni
czych. Znany społecznik, cieszy się poważaniem w  swoim  środowisku.

11. Bystrzycki Stanisław -  wykształcenie zasadnicze zawodo
we, posiada dyplom  m istrzowski w  zawodzie blacharz- dekarz, oraz 
uprawnien ia pedagogiczne do kształcenia praktycznej nauki zawodu. 
Rzemieślnik znany z fachowości i solidności. M ieszkaniec Słodkowa, 
gm ina Turek.

8. Kosowska Sylwia -  wykształcenie wyższe, m gr adm inistracji, 
ukończyła także studia podyp lom ow e w  zakresie p ro filaktyk i spo
łecznej i resocjalizacji. Od 2001 roku pracownik Sądu Rejonowego w  
Turku. Sądowy kura to r społeczny, wspiera działania na rzecz Caritas. 
Mieszkanka Kowali Księżych, gmina Turek, bardzo aktywna w  swoim  
środowisku.

12. Rosiak-Bilkowska Iwona - mieszkanka W ym ysłowa, gmina 
Tuliszków, technik  ekonom ista. Osoba bardzo aktywna społecznie, 
wspiera osoby znajdujące się w  tru d n e j sytuacji m ateria lne j. Prowa
dzi w łasną działalność gospodarczą. Mąż to  były żołnierz, weteran 
m isji pokojow ych ONZ w  Libanie.

9. Grzesznik Dariusz -  abso lw ent Technikum E lektroenerge tycz
nego w  Turku. Żonaty, dwóch synów, starszy- s tuden t A rch itek tu ry  
Politechniki Łódzkiej. Od 1994 roku pracownik KWB Adam ów  na sta
nowisku e lektroenergetyka. W spóln ie z żoną prowadzi znaną firm ę  
BRAM-TUR, cieszącą się bardzo dobrą opin ią  wśród m ieszkańców 
pow ia tu

13. Kołata Mariusz -  żonaty, dw ie  córki, s tuden tk i Państwowej 
Wyższej Szkoły Zawodowej w  Koninie. W ykształcenie średnie, absol
w e n t Technikum Instalacyjnego w  Koninie. Pracuje w  firm ie  „Kup iec" 
Spółka z o. o. w  Paprotni. M ieszkaniec m iejscowości Kuny, gmina W ła 
dysławów.

10. Kasprzak Katarzyna -  wykształcenie wyższe, ukończyła Uni
w ersyte t im. Kazimierza W ielk iego w  Bydgoszczy. Pracownik M uze
um M iasta Turku im. Józefa M ehoffera. Od w ie lu  lat zaangażowana w  
działalność społeczną w  Turkowskim  Stowarzyszeniu M łodych. M iesz
kanka Russocic, gm ina W ładysławów.

14. Tomczak Tomasz - m ieszkaniec gm iny Tuliszków, wykształcenie 
H  średnie. Członek Ochotniczej Straży Pożarnej w  Tuliszkowie. Pracow- 

W tK Ę m  nik stacji paliw  w  te j m iejscowości. Prowadzi też w łasne gospodar
stw o ro lne. Doskonale znane mu są p rob lem y ro ln ic tw a  i ludzi miesz-

O K R Ę G  N R  3 - G m in y : B ru d z e w  - P rz y k o n a  - D o b ra

1. Ochocka Marianna -  m gr ekonom iki ro ln ic tw a , podyp lom ow e J j N U
studia pedagogiczne. W  latach 2002-2006 burm istrz  m iasta i gm iny

tT  ' * f Dobra. Jedyna kobieta w  pow iecie  tu reck im  w  okresie pow ojennym
na tym  stanow isku. A ktua ln ie  jes t dyrekto rem  Centrum  Kultury w

y  . ■■ % Dobrej. Od 2010 roku członek Rady Nadzorczej Rejonowego Banku A
Spółdzielczego w  M alanow ie. ■ ■ ■ i

5. Śmieja Andrzej -  wykszta łcenie wyższe, od 26 lat p racownik 
KWB Adam ów. Radny Rady M iasta i Gm iny w  Dobrej w  latach 2002- 
2006, in ic ja to r w ie lu  inwestycji na te ren ie  m iasta i gminy. W  prze
szłości zawodnik, tre ne r i członek zarządu, a obecnie prezes Klubu 
W icher Dobra. Członek Związku Zawodowego Górników.

2. Rosicki Bogdan - m gr ro ln ic tw a , studia podyp lom ow e z b io log ii 
oraz zarządzania i kierowania ośw iatą W  latach 1990-2007 dyrek to r 
Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w  Brudzewie. W  latach 1994-1998 
radny, członek Zarządu Gm iny Brudzew. Członek Zarządu Towarzy
stwa Przyjaciół Brudzewa.

6. Kozłowska Dagmara -  absolwentka Państwowej Wyższej Szkoły 
Zawodow ej w  Kaliszu- k ierunek Ratow nictw o Medyczne. Swoją pra
cę zawodową związała z ra tow n ic tw em  medycznym w  placówkach 
służby zdrow ia. Jej m o tto  „Zawsze służyć drug iem u człow iekow i". Jest 
osobą niezwykle sympatyczną, ciepłą.

3. Łysiak Aneta -  m gr chem ii, studia podyp lom ow e w  zakresie ma- 
tem atyk i, fizyki i in fo rm atyk i. Nauczyciel m atem atyki i fizyki w  Zespo
le Szkół w  Przykonie. Jej mama także była d ługo le tn ią  nauczycielką w  
te j szkole. Prezes Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego

7. Pacholczyk Janusz -  e lektrom onte r. Od 1997 roku pracownik 
firm y  „E lektrokabel". M ieszkaniec m ałej wsi W incen tów  w  pobliżu 
Galewa. .Znany z działalności społecznej, w ykonu je  w ie le  prac przy 
organizacji różnego rodzaju uroczystości, w  tym  odpustow ych w  Ga- 
lew ie. Posiada liczną rodzinę w  Żeronicach gm ina Dobra.

4. Kowalska Irena - całe swoje życie związała ze wsią, wraz z m ę
żem prowadziła gospodarstwo rolne. W ychowała p ięcioro obecnie 
już dorosłych dzieci. Rozumie i docenia tru d  pracy rolnika. Obecnie 
prowadzi w łasną działalność gospodarczą - ubezpieczenia. Mieszka w  
Kuźnicy Janiszewskiej.

8. Chrapek Wioletta - absolwentka Wyższej Szkoły Hum anistyczno- 
Ekonomicznej w  Łodzi. Od 22 lat p racownik Domu Opieki Społecznej 
w  Skęczniewie- in s tru k to r te rap ii zajęciowej, bardzo zaangażowana w  
swojej pracy, łubiana przez podopiecznych. Znana w  swoim  ś rodow i
sku, łubiana i szanowana. Rodowita mieszkanka Dobrej.

OKRĘG NR 4  - G m iny: K aw ęczyn - M a la n ó w

1. Gruca Jan - ukończył Technikum Rachunkowości Rolnej, działacz 
społeczny, członek OSP, wspiera Klub S portow y „O rze ł" Kawęczyn. 
K ierownik sklepu z artyku łam i dla ro ln ic tw a  w  Kawęczynie. Organizu
je  pokazy sprzętu rolniczego i szkolenia dla ro ln ików. Doskonale zna 
tru d  pracy ro ln ików

4 Lisiecka Ewelina -  ukończyła studia magisterskie w  Społecznej 
Wyższej Szkole Zarządzania i Przedsiębiorczości. Jest doskonale przy
gotow ana do pracy w  jednostkach samorządu te ry to ria lnego . Pra
cowała jako grafik w  firm ie  P.P.H.U. UNICORN w  Turku. Obecnie na 
u rlop ie  macierzyńskim .

a

2. Graczyk Marek - prezes OSP Kotwasice oraz Kom endant Gm inny 
OSP w  M alanow ie . Przez 27 lat pe łn ił służbę w  Państwowej Straży 
Pożarnej, w  jednostce  ratowniczo-gaśniczej. W yróżniany i odznaczany 
za udział w  akcjach ratujących zdrow ie i życie. Działacz samorządowy, 
był w iceprzewodniczącym  Rady Gm iny M alanów.

3. Piąstka Grażyna -  m agister adm in istracji, ukończyła także Stu
dium  Ekonomiczne. Całe swoje życie związała z gm iną M alanów. Od 
1987 roku pracow nik Banku Spółdzielczego w  M alanow ie , obecnie 
w iceprezes tego banku. Osoba niezwykle sympatyczna i życzliwa, za
mieszkała w  Feliksowie gm ina M alanów.

5. Nycek Jerzy -  były pracow nik KWB A dam ów  oraz ZPJ M iranda. 
Znany i ceniony działacz społeczny, przez w ie le  la t dzia ła ł w  kom ite 
cie rodzicie lskim . Były radny, znany z w ie lu  in ic ja tyw  na rzecz miesz
kańców, a od 2002 roku sołtys M alanowa, służy radą i pom ocą w ie lu  
mieszkańcom.

6. Iwańska Angelika - absolw entka UAM w  Poznaniu. Od urodze
nia mieszkanka m iejscowości Targówka, gm ina M alanów. Doskonale 
zna życie ludzi na wsi i ich ciężką prace, gdyż od dziecka pracowała w  
gospodarstw ie swoich rodziców. Obecnie pracuje z osobam i n iepe ł
nospraw nym i w  Środow iskowym  Domu Samopom ocy w  Turku. Przez 
kilka lat występow ała  w  zespole uśw ietn ia jącym  różne uroczystości.
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KANDYDACI DO RADY MIASTA
Okręg Nr 1
JAN PAKUŁA - mieszka przy ulicy W esołej na Osiedlu M uchlin , w y 
kształcenie wyższe. W  KWB Adam ów  przeszedł wszystkie szczeble 
kariery zawodowej do Prezesa Kopalni w łącznie. Doświadczony sa
m orządow iec i działacz społeczny. V-ce Przewodniczący II kadencji 
i Przewodniczący III kadencji Rady M ie jskie j. Bardzo aktyw ny rad
ny, pode jm ow a ł w ie le  in te rw enc ji i in ic ja tyw  na rzecz mieszkań
ców miasta a szczególnie z Okręgu Nr 1

Okręg Nr 2
MARIUSZ WASILEWSKI - cała jego rodzina to  w ie lo le tn i miesz
kańcy ulicy Orzeszkowej. W ykształcenie wyższe, pracuje w  Spółce 
„O św ie tlen ie  Uliczne i D rogow e" na stanow isku koordyna to r ds. 
ośw ietlen ia . Ściśle w spółpracuje z samorządami gm in i m iast po
w ia tu  tu reckiego. Działacz Związku Zawodowego Pracowników 
Koncernu Energetycznego Energa S.A.

Okręg Nr 3
JOANNA MACIEJEWSKA -  urodzona w  Turku, od w ie lu  lat mieszka 
przy ul. Spółdzielców. W ykształcenie wyższe pedagogiczne, pracuje 
w  żłobku na ul. M ickiewicza. Praca z dziećmi daje je j o lbrzym ią sa
tysfakcję V-ce Przewodnicząca Rady M iasta obecnej kadencji. Znana 
z szeregu in ic ja tyw  na rzecz mieszkańców. Społecznik,członek zało
życiel Turkowskiego Stowarzyszenia M łodych, któ re  przeprowadza 
w ie le  akcji charytatyw nych na rzecz dzieci z ubogich rodzin.

Okręg Nr 4
JOLANTA SZCZAP - mieszka przy ulicy Kączkowskiego, nauczyciel dy
plom ow any z 35-letnim  stażem pracy w  Szkole Podstawowej n r 4 w  
Turku. Odznaczona „  M edalem  Srebrnym za D ługoletnią Służbę" na
danym przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. D ługoletni czło
nek Związku Nauczycielstwa Polskiego. Instruktor Związku Harcer
stwa Polskiego. Lubiana przez uczniów, szanowana przez rodziców.

Okręg Nr 5
JÓZEF RUTKOWSKI -ponad 40 lat mieszka przy ulicy Kościuszki, 
członek Polskiego Kom ite tu Pomocy Społecznej, ku ra to r i op ieku
nem osób specjalnej troski. Pracuje w  Sądzie Rejonowym  w  Turku 
gdzie odpow iada za ochronę. W ie rny  kibic MKS „TUR 1921". Czło
w iek bardzo życzliwy, zawsze służy innym  radą i pomocą.

Okręg Nr 11
MARIANNA NITECKA OLENDEREK -  rodow ita  Turkowianka, mieszka 
przy ul. Cichej wykształcenie wyższe, pedagogiczne. Przez w iele lat 
pracowała jako nauczycielka i b ibliotekarka. Znana z w ie lu  in ic ja tyw  
na rzecz osób niepełnosprawnych. Radna Rady Miasta obecnej ka
dencji, podjęła w ie le  in ic ja tyw  na rzecz inwestycji w  swoim okręgu 
wyborczym. Odznaczona Złotym  Krzyżem Zasługi.

Okręg Nr 12
ZBIGNIEW CIAŚ - mieszka przy ulicy Królowej Jadwigi na Osiedlu Za
pałczanym, magister ekonomii. Od wielu lat pracownik KWB Adamów, 
zatrudniony na odpowiedzialnych stanowiskach. Od kilku kadencji pełni 
społecznie funkcję Członka Zarządu Związku, ostatnio wybrany na Człon
ka Prezydium Międzyzakładowego Związku Zawodowego Górników Ko
palni Adamów.

Okręg Nr 13
GRAŻYNA BIELAWSKA - od w ie lu  lat mieszka przy ul B. Prusa, w y
kształcenie wyższe, d ługoletn i dyplom owany nauczyciel w  szkole 
podstawowej. Finalistka w ie lu konkursów pedagogicznych. Odzna
czona Z łotym  Krzyżem Zasługi, Medalem  Komisji Edukacji i Odznaką 
Przyjaciel Dziecka

Okręg Nr 14
ALINA JANECKA - od dzieciństwa mieszka przy ulicy 650 Lecia. Dłu
goletn i pracownik Kopalni Węgla Brunatnego Adamów, magister 
adm inistracji. W iceprzewodnicząca M iędzyzakładowego Związku 
Zawodowego KADRA Kopalni W spółorganizatorka p ik ie t mających 
na celu obronę miejsc pracy.

Okręg Nr 15
DARIUSZ ANDRZEJ KOWALCZYK -  od w ie lu  lat mieszkaniec ul. W y
szyńskiego. W ykształcenie wyższe pedagogiczne. Długoletni nauczy
ciel dyplom owany, Prezes Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa 
Polskiego, ins truk to r Związku Harcerstwa Polskiego. V-ce Przewod
niczący Rady Miasta obecnej kadencji, znany z szeregu in ic ja tyw  na 
rzecz mieszkańców

Okręg Nr 16
MACIEJ MARCZEWSKI - mieszka przy ulicy Smorawińskiego, absol
w en t Wyższej Szkoły Policji w  Szczytnie oraz Szkoły Wyższej im Pawła 
W łodkowica w  Płocku Pełni służbę w  policji, posiada stopień podin
spektora. P rioryte tem  dla niego są sprawy bezpieczeństwa dzieci i 
młodzieży. Od lat czynnie angażuje się w  krzewienie ku ltury fizycz
nej, jest zawodnikiem  drużyny o ldboyów  „Siatkarz Turek".

Okręg Nr 6
MARIA KAŹMIERCZAK -  urodzona w  Turku, mieszka od w ie lu  lat 
przy ul. Dębowej. Absolwentka Studium  Geodezyjnego , w ie lo le t
ni pracow nik samorządowy. Obecnie pracuje w  Urzędzie Gm iny 
Turek na stanow isku pod inspektora  ds. ew idencji działalności go
spodarczej i ro ln ic tw a . Pełni też funkcję  Przewodniczącej G m innej 
Komisji Rozwiązywania P rob lem ów  A lkoholowych.

Okręg Nr 17
RYSZARD MISIAK- przez w ie le  lat mieszkaniec ul. POW, wykształce
nie średnie techniczne. W  latach 1969 - 2013 zatrudniony w  KWB 
„A dam ów " S.A. na różnych stanowiskach pracy, ostatnie dziesięć lat 
dyspozytor ruchu. D ługoletni działacz związkowy NSZZ „G órników ", 
działkowiec. Były radny, członek Zarządu M iasta, in ic ja to r w ie lu  in
westycji w  re jonie ulicy P.O.W.

Okręg Nr 7
MAGDALENA JAFRA - od urodzenia mieszka przy ul. S tawickie
go, absolwentka Uniwersytecie im . Adama M ickiew icza. Od 2 lat 
pracuje jako  nauczyciel w ychowania przedszkolnego. Od w ie lu  lat 
członek Związku Harcerstwa Polskiego, prowadziła grom adę zu
chową w  Szkole Podstawowej n r 1. Osoba niezwykle sympatyczna, 
praca z dziećm i daje je j w ie lką  satysfakcję.

Okręg Nr 18
ANDRZEJ KWIATKOWSKI - od ponad 27 lat mieszkaniec Osiedla Wyzwolenia. 
Od wielu lat pracownik KWB Adamów, przewodniczący Zarządu Międzyza
kładowego Związku Zawodowego Górników. Doświadczony samorządowiec. 
Wspiera finansowo działalność MKS „TUR 1921", Towarzystwo Przyjaciół 
Dzieci, Związek, Emerytów, Rencistów i Inwalidów oraz akcję charytatywną 
„Paczki dla dzieci." Fundator nagród na festynach rekreacyjno-sportowych 
organizowanych przez Zarząd Samorządu na Osiedlu Wyzwolenia.

Okręg Nr 8
PAWEŁ ROGODZIŃSKI -  od urodzenia mieszka przy ul. Żerom 
skiego, funkcjonariusz Państwowej Straży Pożarnej, b ra ł udział w  
w ie lu  akcjach ratujących zdrow ie i życie. W ie lokro tn ie  wyróżniany 
i odznaczany. Działacz związkowy, w ybrany przez m ieszkańców na 
Przewodniczącego Samorządu Osiedla Nr 1. O rganizator w ie lu  im 
prez integracyjnych dla mieszkańców.

Okręg Nr 9
ZBIGNIEW GARGULA - mieszka przy u licy W. M ilewskiego, d ługo 
le tn i dyp lom ow any nauczyciel m atem atyki w  Szkole Podstawowej 
n r 1, in s tru k to r ZHP- harcm istrz, o rganizator obozów  harcerskich. 
Przez 30 la t dy rek to r Bursy Szkolnej w  Turku, Prezes Zarządu Po
w ia tow ego  Ligii O brony Kraju.

Okręg Nr 10
SEBASTIAN FRET -  od urodzenia mieszka prz ul Poduchowne, w y
kształcenie wyższe, inżynier in fo rm a tyk , pracuje w  p ryw atne j f ir 
m ie. Szczęśliwy mąż i o jciec dwóch synów. Doskonale zna potrzeby 
w  zakresie inw estycji i re m o n tó w  w  swoim  Okręgu W yborczym .

Okręg Nr 19
JAN PRZYBYLSKI -  mieszkaniec Osiedla W yzwolenia od 14 lat. Pra
cował na stanowisku sztygara w  kopalni węgla kamiennego „Jas 
- M os" w  Jastrzębiu Zdroju. Był też ra tow nik iem  górniczym, brał 
udział w  w ie lu  akcjach ratujących zdrow ie i życie. Obecnie em eryt. 
Znany społecznik, wybrany przez mieszkańców na Przewodniczące
go Samorządu Osiedla W yzwolenia. W iele jego in ic ja tyw  na rzecz 
mieszkańców zostało wprowadzonych w  życie.

Okręg Nr 20
STANISŁAW ĆWIEK - urodzony w  Turku, mieszka na Osiedlu Wyzwole
nia. Wykształcenie wyższe, długoletni pracownik Spółki „SINTUR" w  Tur
ku. Aktywny działacz społeczny i sportowy, były sędzia piłkarski, Prezes 
Rodzinnych Ogrodów Działkowych „Wspólnota" w  Turku. Członek Prezy
dium Okręgowego Zarządu Polskiego Związku Działkowców w  Kaliszu.

Okręg Nr 21
PAWEŁ KWIATKOWSKI -  zamieszkały na Osiedlu W yzwolenia p ra c u 
je  w  firm ie  SINTUR Sp. z o.o., Zakładowy Społeczny Inspektor Pracy. 
Członek Zarządu Samorządu Osiedla W yzwolenia. W spółorganizator 
w ie lu  festynów  i tu rn ie jó w  rekreacyjno-sportowych dla mieszkań
ców, funda to r nagród dla uczestników. Ma w ie lu  sym patyków wśród 
m łodych mieszkańców Osiedla.



4 lis topada 2014 r. 19iflO  TURKU

ąaplifa i
ów miast i gmin startuje 28 
zenia. Przybliżając ich sylwetki,

Przykona

s Przykona o wójtowski fotel ubiega 
landydatów. Obecny wójt Mirosław 
iszewski, swój urząd pełni od roku 
uoletnią przerwą na starostowanie 
>98-2002. Dzięki strumieniowi pie- 
•palni wójt Broniszewski mógł po- 
p na szeroką aktywność inwestycyj- 
rze gminnej infrastruktury, dzięki 
?kona zyskała miano „węglowego 
. Mimo prezesowania stowarzysze- 
j i Przyszłość” Broniszewski startu- 
r,o komitetu wyborczego. Podobnie 
jego oponent Andrzej Marczyński, 
C Posoki (56 lat). Jest on emeryto- 
śkowym, stąd przez część gminnej 
ci nazywany „Generałem”.

szków

cioro chętnych 
1 w Tuliszko- 
trzem chce po- 
jorz Ciesielski, 

w Wielopolu, 
uliszkowianom, 
swoje stanowi- 
ną kadencję. W 
óbuje się z nim 
szewski. 65-let- 
ianin, w latach 
Iziałaczem „So- 
Później prze- 

adzie Miejskiej 
ma już także w 
•rysie burzliwe 
i fotelu tulisz- 
burmistrza. O 
szefa miasta i 
leży też startu- 
żyna Pośpiech,
?owej w Smaszewie, obecnie radna, 
i krytykujących burmistrza Ciesiel- 
ircie wyraziła sprzeciw wobec, jak 
iityki”. Kolejnym nazwiskiem na tu- 
-cspołu Szkół Technicznych w Tur- 
dydat PSL. W szkole stawiający na 
nia, może więc podobnie będzie w

rzyniak, 51-letni mieszkaniec Dryi, 
borczy Samoobrona. Wcześniej, w 
;u województwa wielkopolskiego.

Grażyna
Pośpiech

>bra

•cznych wybo- 
ządowych po- 
ije, ze swojego 
ecny burmistrz 
towski. Na jego 
aa też chrapkę 
icki. Mieszkają- 
55-latek kandy- 
ezależny” czyli 
unitę tu. Dał się już poznać podczas 
>ji jako bardzo aktywny radny. Ich 
Pszczyńska, 50-letnia mieszkanka 
żadną partię, jest pracownikiem Ze- 
Dobrej.

lenryłt 
Gręzicki

-łf
Olga Boksa

Władysławowski PSL zaprezentował kandydatów...
W minionym tygodniu pierwsze spotkanie przedwyborcze w gminie Władysławów zorganizowało tamtejsze Polskie Stronni

ctwo Ludowe. Główne skrzypce grał kandydat na wójta, dyrektor Szkoły Podstawowej we Władysławowie, Daniel Kusz. Przed
stawiony jako młody, wykształcony człowiek sumienia mówił o potrzebie zmian i słuchaniu głosu mieszkańców bo, bardziej niż 
jego obietnice teraz, liczą się późniejsze możliwości i chęć działania.

Wybory samorządowe to czas wybierania ludzi, 
którzy będą decydować, także w Twoim imieniu.

Wybory samorządowe 16 listopada.
Więcej informacji na stronie niepelnosprawni.pl

I d z ie w y  h<x t o y ś o t y i
i

Kampania finansowana ze środków PFRON Organizator kampanii

Wifc*j not łączy, niż dzi»li..

KWW Ryszarda Grobelnego 
Teraz Wielkopolska1

Elżbieta Siudaj-Pogodska
Radna Sejm iku
W o je w ó d ztw a W ielkopolskiego 
n u m e r 1 na liście 9

N i e o b e c n i  n ie  m a ją  g ł o s u

Materiał Wyborczy KW W  Ryszarda Grobelnego Teraz Wielkopolska

Polskie Stronnictwo Ludowe 
zapoczątkowało kampanię wybor
czą w Chylinie. Za głównym sto
łem zasiadł kandydat na wójta Da
niel Kusz oraz chętny na kolejną 
kadencję w Radzie Powiatu, Hen
ryk Trocha. Czteroletnią kadencję 
podsumował też gminny radny 
Sławomir Cieślak.

-Dlaczego Daniel Kusz? -  pytał 
Henryk Trocha mieszkańców, nie
stety niezbyt licznie przybyłych na 
spotkanie. -Ma trzy atuty, młodość 
a więc energię, jest wysoko wykształ
conym specjalistą, a po trzecie to 
człowiek sumienia -  mówił o kandy
dacie Trocha, by za chwilę oddać 
głos głównemu zainteresowanemu. 
Daniel Kusz, pochodzący z włady- 
sławowskiej Kamionki, dyrektor 
Szkoły Podstawowej, wymienił 
główne punkty swojego programu. 
Po pierwsze zapewnił, że zależy 
mu na harmonijnej współpracy z 
Radą Gminy. -Już dosyć konfliktów 
i kłótni. Z  obserwacji tego, co się 
dzieje na sesjach wiem, że wszelkie

PSL-owscy kandydaci na radnych gminnych i powiatowych oraz na stanowisko wójta Władysławowa.

Dla Kusza, jak się okazuje, waż
ne jest to, co do powiedzenia mają 
mieszkańcy. Szybko zapytana go 
więc o problem z jego „branży” 
czyli likwidację szkoły w Chylinie. 
-Nie jestem orędownikiem likwida
cji placówek -  zapewnił kandydat, 
twierdząc jednoznacznie, że nie 
chce zabrać Chylińskich uczniów 
„do siebie”, bo we władysławow- 
skiej podstawówce i tak jest ich 
dużo. Czas więc we Władysławo
wie na nowego wójta? Obecny 
włodarz, jak padło z ust popiera
jącego go niegdyś Henryka Tro- 
chy, wykazuje bowiem symptomy 
zmęczenia.

boxa

działania napotykają na opór prze
ciwników. Moim celem, także kiedy 
przyszedłem do szkoły, było zintegro
wanie środowiska, a nie dzielenie go 
-  zapewniał Kusz. Wymienił kilka 
swoich zadań, jak choćby uzbro
jenie strefy inwestycyjnej, która w 
tej chwili istnieje tylko na papierze.

-Tworząc program nie skupiłem się 
na tym, by obiecywać drogi czy pra
ce. To wszystko będzie, jeśli uda się 
zrobić to co zamierzamy -  twierdzi 
i dodaje, że ważne jest także zadba
nie o firmy, które już istnieją na 
terenie gminy Władysławów, a jest 
ich ponad 400.

Mówił też o współpracy z inny
mi gminami, powiatowym szpita
lu, który wymaga wsparcia, racjo
nalnym wydatkowaniu budżetu, 
by móc korzystać ze środków 
unijnych czy pobudzeniu życia 
społeczno-kulturalnego w gminie 
poprzez aktywowanie stowarzy
szeń czy klubów, także tych skon
centrowanych na kobiety.

z827k z80/MK
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Szlachetność potrzebna każdemu, czyli

Już po raz kolejny turkowskie Centrum Wolontariatu włą
czyło się w ogólnopolską akcję Szlachetna Paczka. Jej ce
lem jest niesienie świątecznej pomocy najbardziej potrzebu
jącym mieszkańcom miasta i powiatu.

Śmiało można powiedzieć, że 
czternasta edycja świątecznej po
mocy w Turku już się rozpoczęła. 
W tym roku drużyna paczki liczy 
22 wolontariuszy i dwóch wspo
magających. Pod koniec wrześ
nia odbyło się jedno z wielu szko
leń, po którym z pełnymi wiedzy 
głowami, wolontariusze ruszyli w 
miasto w poszukiwaniu rodzin.

To tylko jedno w wielu dzia
łań, bo tak naprawdę Paczka cały 
rok działa na pełnych obrotach 
-  mówiła Beata Pacławska, sze
fowa Centrum Wolontariatu i 
Organizacji Pozarządowych przy 
turkowskim Miejskim Ośrodku

Pomocy Społecznej. Tym razem 
Łukasz Joksch przygotował no
wych i przypomniał weteranom 
jak nieść mądrą pomoc. Jak mó
wił prowadzący, Drużyna jest już 
w pełni gotowa, aby ruszyć do 
rodzin w potrzebie.

Październik przeznaczono na 
dotarcie do około 40 rodzin, któ
re w tym roku wytypowano do 
Szlachetnej Paczki, która nie bę
dzie tylko prezentem, ale i mo
tywacją do walki o lepsze jutro.
-Wprawdzie oficjalne otwarcie 
planowane jest na sobotę 22 listo
pada i wydawać się by się mogło, Na zdjęciu ubiegłoroczny happening z czerwonymi balonami w roli głównej. Tegoroczny planowany 
że zostało dużo czasu, ale słowo jest na sobotę, 22 listopada.

W ostatni weekend października odbyło się szkolenie wolontariusz}'. Udział w Szlachetnej Paczce wezmą 24 osoby.

czas jest w tym przypad
ku pojęciem względnym 
-  dodaje Pacławska. 
Wtedy na stronie inter
netowej www.szlachet- 
napaczka.pl uruchomio
na zostanie baza rodzin 
czekających na pomoc. 
Każdy, kto zdecyduje 
się ofiarować paczkę na 
Boże Narodzenie, bę
dzie miał trzy tygodnie 
na wybranie jego zda
niem najbardziej potrze
bujących.

Tego dnia w samo 
południe odbędzie się 
happening. Jak co roku 
turkowski rynek okupo
wać będą wolontariusze 
oraz sympatycy Szla
chetnej Paczki. -Zgodnie 
z tradycją, wielkie otwar
cia trzeba należycie cele
brować. A jeśli sprawa 
jest naprawdę ważna i 
chcemy koniecznie poin
formować o tym innych, 
to trzeba zrobić to z pom
pą - wyjaśnia szefowa

Centrum Wolontariatu. Nic więc 
dziwnego, że balony o intensyw
nie czerwonym kolorze wypełnią 
całe centrum miasta.

Warto przypomnieć, że w ze
szłym roku przekazano paczki 
prawie osiemnastu tysiącom ro
dzin. Inicjatywa po raz pierwszy 
została zorganizowana w 2000 
roku w Krakowie. Wtedy grupa 
studentów duszpasterstwa aka
demickiego prowadzona przez 
ks. Jacka Stryczka, obecnie pre
zesa Stowarzyszenia WIOSNA, 
obdarowała 30 ubogich rodzin. 
Dzisiaj projekt ma charakter 
ogólnopolski i jak żadna inna 
akcja charytatywna w Polsce łą
czy działania setek tysięcy osób. 
Dzięki zaangażowaniu wolon
tariuszy, darczyńców i dobro
czyńców, na dwa tygodnie przed 
świętami Bożego Narodzenia, 
rodziny otrzymują paczki odpo
wiadające ich indywidualnym 
potrzebom, a często również ma
rzeniom. Oprócz rzeczy material
nych, rodziny dostają sygnał, że 
nie są same.

ił

Za oryginalny strój hallowenowy

Cukierek albo 
dzień bez 
pytania

W e środę, 26 paździer
nika, w Gimnazjum 
nr 1 w Turku, także 

świętowano Halloween. Z tej 
okazji młodzież wraz z nauczy
cielami języka angielskiego 
zorganizowali dyskotekę. Każ
dy z uczniów przebrany był w 
wymyślony przez siebie strój, 
oczywiście pasujący do okazji. 
Warto wymienić najbardziej 
oryginalnych czyli Marcina

Żaka z klasy II c, Michała Zie
lińskiego, Olę Kulik i Bartosza 
Mastalerza z klasy III b, oraz 
Kacpra Jaroszyńskiego z klasy 
I c. Dużą pomysłowością wy
kazali się uczniowie z klasy III 
c, których nagrodzono dniem 
bez pytania. Także nauczycie
le z „jedynki” zdecydowali się 
odmienić na ten wyjątkowy wie
czór swój wygląd.

ił Za wyjątkowe stroje uczniowie z klasy III c nagrodzeni zostali dniem bez pytania. +

http://www.szlachet-napaczka.pl
http://www.szlachet-napaczka.pl
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Uczniowie władysławowskiej podstawówki...

Dzień 20 października ogłoszony jest w całej Europie, Dniem Seniora. W jego obchody 
włączyła się także Szkoła Podstawowa we Władysławowie. Ramię w ramię świętowali 
wspólnie starsi i młodsi mieszkańcy gminy.

Uczniowie władysławowskiej 
Szkoły Podstawowej przygoto
wali występy dla grupy seniorów 
działających przy miejscowym

GOK-u. Spotkanie było świet
ną okazją do złożenia życzeń i 
wspólnej zabawy. Program ar
tystyczny przygotowały: Iwona

Kasprzak i Krystyna Gostyńska. 
Warto jednak także wspomnieć, 
że podobne spotkania seniorów z 
uczniami, stały się już tradycją.

W ramach poszerzenia oferty 
edukacyjnej Szkoła Podstawowa 
we Władysławowie przygoto
wała również projekt wymiany 
doświadczeń międzypokolenio
wych oraz wspólnego spędzania 
wolnego czasu. Uczniowie będą 
uczyć seniorów obsługi kompu

tera, a starsi odwdzięczą się dzie
ląc doświadczeniami i umiejęt
nościami. Wszystko to zostanie 
połączone z tańcem i śpiewem. 
Projekt ten zgłoszono do rządo
wego programu „Bezpieczna i 
przyjazna szkoła 2014”.

boxa

W  niedzielę, 26 paździer
nika, w całej Wielko- 
polsce zapłonęły Znicze 

Pamięci. To już szósty raz właśnie 
w ten sposób uczczono pamięć 
Polaków zabitych przez Niem
ców jesienią 1939 roku, na tere
nach wcielonych do III Rzeszy. 
Także uczniowie Gimnazjum nr 
1 w Turku wraz z dyrekcją szko
ły oraz władzami miasta, oddali

hołd zamordowanym, zapalając 
znicze przed pomnikiem „Nigdy 
Więcej Wojny” oraz przy symbo
licznym grobie ofiar hitlerowców 
na turkowskim cmentarzu.

Zapal znicz pamięci to wspól
ny projekt pięciu rozgłośni re
gionalnych: Polskiego Radia z 
Poznania, Bydgoszczy, Gdańska, 
Łodzi i Katowic oraz Biur Eduka
cji Publicznej IPN z tych miast, a

od tego roku także przy współ
pracy Muzeum Historii Polski. 
Inicjatorką akcji jest Anna Gru
szecka -  była dziennikarka Radia 
Merkury.

ił

Uczniowie wraz z dyrekcją 
Gimnazjum nr 1 w Turku, przed 
pomnikiem „Nigdy Więcej Woj
ny”. ►

Złaz za Złotym Turem, czyli...

Zuchy i harcerze 
na szlaku

Władysławowskie zuchy i ich starsi koledzy -  
harcerze uczestniczyli w Harcerskim Złazie „Szla
kiem Złotego Tura” zorganizowanym przez Hufiec 
Turek.

Korzystając z pięknej, 
jesiennej pogody drużyna 
harcerska „Cztery Żywio
ły” i gromada zuchowa 
„Leśne Skrzaty” po raz 
kolejny uczestniczyli w 
Złazie. Całość rozpoczę
ła się uroczystą zbiórką 
wszystkich drużyn z po
wiatu, złożeniem meldun
ków oraz odśpiewaniem 
hymnu harcerskiego. 
Następnym punktem był 
wymarsz drużyn wyzna
czonym szlakiem po lesie. 
Tam uczestnicy zmierzyli 
się z różnymi zadaniami 
do rozwiązania. W miłej, 
radosnej atmosferze upły

nęła całogodzinna wę
drówka. Na strudzonych 
wędrowców, po powrocie 
czekał ciepły posiłek, plą
sy i zabawy czyli integra
cja wszystkich drużyn.

-Całość zakończyło 
wspólne ognisko z udzia
łem zaproszonych gości, po 
którym druhny i druhowie 
pełni wrażeń powrócili do 
domów. Pozostaje powie
dzieć do zobaczenia za rok, 
na kolejnym takim rajdzie! 
Czuwaj! -  mówią dh Ewa 
Szczecińska, dh Małgorza
ta Karska i dh Iwona Ka
sprzak.

Opr. boxa

Morsy Turek rozpoczynają sezon
Choć otwarcie nowego sezonu morsowania dopie

ro za kilka tygodni, może już teraz warto zacząć zasta
nawiać się nad przyłączeniem do grupy Morsy Turek? 
Fani zimowych kąpieli po raz pierwszy tej jesieni wej
dą do wody w Przykonie, w niedzielę 23 listopada.

Kąpiele w jeziorze 
nie tylko latem

Od kilku już lat turkow- 
slde morsy zapraszają chęt
nych do przyłączenia się 
do ich grupy. Swoje hobby 
uprawiają na zbiorniku w 
Przykonie. To tam, co roku 
późną jesienią otwierają se
zon wchodząc wspólnie do 
wody. Za każdym razem jest 
to wyjątkowe wydarzenie dla 
nich, bo wyczekują go przez 
długie, ciepłe miesiące i dla 
„nowych”, którzy przełamu
ją strach i zanurzają się w 
lodowatej wodzie. Koniec 
listopada czasem jest mroź
ny -  zdarzało im się już 
wykonywać rozgrzewkę na 
śniegu, czasem nawet przy
jemny z temperaturą kilku

stopni powyżej zera. Jak bę
dzie w tym roku?

Morsy zapraszają do 
Przykony w niedzielę, 23 
listopada o godz. 12.00. 
-Spotykamy się na przysta
ni. Osoby, które chcą skorzy
stać z kąpieli proszone są o 
przybycie czterdzieści pięć 
minut wcześniej, by wypełnić 
dokumenty i uczestniczyć we 
wspólnej rozgrzewce -  za
chęcają członkowie Stowa
rzyszenia Morsy Turek. 
Szczegółowych informacji 
można szukać na stronie 
internetowej www.morsytu- 
rek.pl oraz pod numerami 
telefonów: 697 190 312 lub 
607 491431. boxa

Bawiły się kawęczynianki 
z dobrowiankami

Stowarzyszenie „Kawęczyńskie Forum Rodziców” 
zorganizowało otwarte spotkanie z członkiniami za
przyjaźnionego Stowarzyszenia Koło Gospodyń Wiej
skich w Dobrowie. Była wymiana doświadczeń za
kończona biesiadą ze śpiewem i tańcami.

Z inicjatywy Marii Szkud- 
larek - prezeski Stowarzy
szenia Kawęczyńskie Fo
rum Rodziców do Zespołu 
Szkół im. Marii Skłodow- 
skiej-Curie w Kawęczynie 
zaproszono członkinie Sto
warzyszenia Koła Gospo
dyń Wiejskich w Dobrowie. 
Impreza miała charakter 
otwarty. Jej celem było po
głębienie więzi międzyludz
kich oraz wymiana doświad
czeń związanych z realizacją 
i promocją projektów.

Wspólne biesiadowanie 
rozpoczęła Arieta Biegań
ska - dyrektorka Zespołu 
Szkół w Kawęczynie, a za
razem autorka wielu pro
jektów realizowanych przez 
tutejsze Stowarzyszenie. 
Opowiedziała zgromadzo

nym o projekcie pt. Jak  to 
dawniej na wsi było”, który 
realizowany był od czerwca 
do sierpnia bieżącego roku. 
Dzięki dotacji uzyskanej z 
Samorządu Województwa 
Wielkopolskiego młodzież 
uczestniczyła w warsztatach 
edukacyjno-artystycznych, 
których zwieńczeniem było 
widowisko dożynkowe. 
Uczestnicy tych warsztatów 
zaprezentowali kilka piose
nek związanych z obrzędem 
dożynkowym. W dalszej 
części na scenie pojawili 
się przedstawiciele z do- 
browskiego stowarzyszenia. 
Spotkanie zakończyło się 
chóralnym śpiewem i tań
cem w rytm piosenki „Trzy
majmy się za ręce”.

(art)

http://www.morsytu-rek.pl
http://www.morsytu-rek.pl
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Trzeci rocznik kadetów z Kaczek

Już po raz trzeci ślubowali kadeci mundurowych klas 
pierwszych w Zespole Szkół Rolniczych w Kaczkach Śred
nich. W tym roku na uroczystość przybyła liczna grupa gości 
w tym kilkoro powiatowych radnych. Świecką część uro
czystości na szkolnym placu, poprzedziła Msza święta w 
miejscowym kościele. Przybyli zachwyceni byli musztrą w 
wykonaniu kadetów pierwszego roku, do której przygotowy
wali się trzy tygodnie.

Już trzeci rocznik kadetów Li
ceum Ogólnokształcącego o pro
filach bezpieczeństwo publiczne 
i bezpieczeństwo pożarowe w 
Zespole Szkół Rolniczych Cen
trum Kształcenia Praktycznego 
w Kaczkach Średnich, dostąpił 
zaszczytu złożenia ślubowania 
na sztandar szkoły. Uroczystość 
rozpoczęła Msza święta w koś
ciele parafialnym pod wezwa
niem Najświętszej Marii Panny

Ryszard Bartosik, Jan Koniecz
ny, Henryk Kranc, Franciszek 
Pyziak, Henryk Trocha i An
drzej Wojtkowiak. Przybył także 
Karol Mikołajczyk - wójt gminy 
Turek oraz delegacja Komendy 
Powiatowej Policji.

Oprawa uroczystości była 
zgodna z ceremoniałem. Były 
werble, muzyka marszowa i 
hymn państwowy podczas wciąg
nięcia flagi na maszt. Pierwszo- Pododdzial kadetów pierwszego roku przemaszerował na szkolny plac.
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Rodzice z duma patrzyli na swoje umundurowane pociechy.

Pożarnej w Turku, organowi pro
wadzącemu i współpracujących 
ze szkołą uczeniom. Aspirantowi 
Jackowi Dryjańskiemu podzięko
wał za doskonałe przygotowanie 
kadetów do musztry i to zaledwie 
w trzy tygodnie.

Zauważył to także mł. insp. 
Grzegorz Gibaszek - komendant 
powiatowy policji i starosta Bar
tosik, który oznajmił, że jest pod 
wrażeniem uroczystości. Młod
szy brygadier Artur Janaszkie- 
wicz z Komendy Powiatowej PSP 
w Turku przekazał gratulacje i 
życzenia od Komendanta Powia
towego PSP w Turku. Wyraził

też przekonanie, że część ka
detów zasili strażackie szeregi. 
Przedstawiciel Wyższej Szkoły 
Bezpieczeństwa w Poznaniu 
przekazał list od rektora Andrze
ja Zduniaka.

Ten rok szkolny jest wyjątko
wy dla szkoły ponadgimnazjalnej 
w Kaczkach Średnich. Nie tylko 
dlatego, że już trzeci rocznik ka- 
detów(51 osób) rozpoczął w nim 
naukę, ale także dlatego, że opu
ści ja pierwszy rocznik munduro
wych absolwentów. Dowiemy się 
jak zostali wykształceni i na jakie 
uczelnie zostaną przyjęci.

Andrzej R. Tyczyno

Wybrani kadeci złożyli przysięgę na szkolny sztandar.

Królowej Polski w Kaczkach 
Średnich. Po niej kadeci prze
maszerowali na szkolny plac, 
gdzie czekali na nich koledzy i 
koleżanki ze starszych roczni
ków, rodzice oraz liczne grono 
gości. Wśród tych ostatnich 
prym wiedli radni powiatowi, 
którzy niespodziewanie zjawili 
się bardzo licznie. Był starosta 
Zbigniew Bartosik, były starosta

klasiści złożyli ślubowanie na 
szkolny sztandar.

Przybyłych na uroczystość po
witał ich Sławomir Kosobudzki 
- dyrektor szkoły. Powiedział, że 
tak zwane mundurowe LO cie
szy się dużym zainteresowaniem 
młodzieży, stąd już trzeci rocz
nik kadetów przestąpił szkolne 
mury. Te elitarne klasy są objęte 
szczególną troską. Kładzie się w

nich nacisk na wychowanie histo
ryczne i patriotyczne. Młodzież 
uczestniczy w licznych zajęciach 
pozalekcyjnych. Za wsparcie i po
moc w edukacji kadetów podzię
kował komendom wojewódzkiej 
i powiatowej policji, Komendzie 
Powiatowej Państwowej Straży Goście dopisali.

Gimnazjalistki uczciły zmarłych

P rzed Wszystkimi Świętymi, 
Karolina Walczak i Karina 
Wolska - uczennice klasy 

Ilb Gimnazjum w Kawęczynie 
wraz z wychowawczynią Anną 
Milewską Inglot udały się na 
cmentarz parafialny w Milejowie. 
W imieniu uczniów i nauczycie
li gimnazjum zapaliły znicze na 
grobach Nieznanego Żołnierza, 
księdza Baranowskiego - po
przedniego proboszcza parafii 
Tokary oraz pochowanych tam 
nauczycieli. Pamięć o tych co 
odeszli uczczono również sprzą
tając teren wokół cmentarnego 
krzyża oraz kilka grobów. Słowa 
pochwały i wdzięczności skiero
wał do uczennic i ich nauczyciel
ki ksiądz Antoni Janicki - obecny 
proboszcz parafii Tokary. (art) Gimnazjalistki podczas sprzątania na cmentarzu w Milejowie.



Akcja rodzi reakcję... Na tajemnicze plakaty „niby nie wy
borcze” wywieszone niedawno pizez równie tajemniczy Komi
tet Na Rzecz Rozwoju Miasta i Gminy Uniejów szybko pojawiła 
się odpowiedz. Tym razem z informacją, że uniejowscy wybor
cy „nie owce i swój rozum mają”. Walka wyborcza a właściwie 
„informacyjna” na ulicach Uniejowa rozpoczęła się na dobre, a 
cichym bohaterem całej plakatowej wojny okazuje się... Józef 
Kaczmarek, który jakoby nic nie wie, nie zna i nie widział...

Banery o takiej treści pojawiły się w Uniejowie.

Wojna plakatowa w Uniejowie 
zaktywizowała naszych czytelni
ków z tej gminy -  ludzie dzwonią, 
piszą. Jedni laurki względem bur
mistrza Kaczmarka, zapewnia
jąc, że niczym Kazimierz Wielki, 
zastał Uniejów drewnianym, a 
zostawi murowanym. Inni wręcz 
desperacko apelują do redakcji 
„nie zostawiajcie nas samych”.

A zaczęło się tydzień temu. 
Burmistrz Kaczmarek pytany o 
Komitet podpisany pod plakata
mi zniechęcającymi uniejowian 
do głosowania na miejscowych 
działaczy PSL-u, twierdził, że nie 
bardzo wie co to za twór. Musiał 
jednak mieć chwilową amnezję, 
bo okazuje się, że rzeczony Komi
tet powstał w kadencji 2007/2010 
z inicjatywy właśnie Józefa Kacz
marka. Tak przynajmniej zapew
nia jego przewodniczący, Ry
szard Troczyński, postać bliska

uniejowskiemu urzędowi miasta 
i burmistrzowi Kaczmarkowi. 
Zresztą w pierwszym składzie ko
mitetu (obecnie o tym, kto w nim 
się znajduje nie bardzo wie nawet 
sam przewodniczący Troczyń
ski), nie zasiadały osoby anoni
mowe. Był w nim zarówno Jacek 
Kurpik, Ireneusz Pajor, Wacław 
Szymański, Wanda Duziak, Mi
rosław Ubraniak, Zbigniew Kos i 
Ryszard Pietrucha.

Komitet nie był nigdzie za
rejestrowany wobec czego nie 
posiada osobowości prawnej. 
Organizowano wówczas spot
kania między innymi z radnymi 
powiatowymi i starostą, mające 
pokazać, że działają ze szkodą 
dla gminy Uniejów. Komitet goś
cił także starostę łęczyckiego dla 
wysondowania, czy ten zechciał
by przygarnąć pod swoje skrzyd
ła gminę Uniejów. Okazało się

wówczas, że nie zależy mu na 
tym. Chciał jedynie, aby absol
wenci uniejowskiego Gimnazjum 
dojeżdżali do szkół w Łęczycy.

W tej kadencji Komitet nie 
działał uaktywnił się dopiero tuż 
przed wyborami, rozwieszając 
banery sugerujące jakoby... i 
tutaj można wysnuć szereg do
mysłów. Pierwszy to ten, że na 
listach PSL w gminie Uniejów 
są mieszkańcy Poddębic. -To nie 
Warszawa i ludzie wiedzą gdzie

kto mieszka i jest zameldowany 
-  mówi jeden z mieszkańców 
Uniejowa, zapytana czy faktycz
nie PSUowcy kandydaci kojarze
ni są jako mieszkańcy Poddębic.

O przyłączeniu też nie może 
być mowy, bo oba miasteczka 
dzieli około piętnastu kilome
trów. W to, że członkowie Komi
tetu sfinansowali banery nikt w 
gminie Uniejów nie wierzy.

„To co się dzieje w Uniejowie, 
to jest jakaś kpina, bo te plakaty

ktoś powiesił - nie przekonują 
mnie tutaj w żaden sposób tłu
maczenia pana burmistrza, że on 
o niczym nie wie. Te tłumacze
nia nawet go kompromitują, bo 
przecież plakaty wiszą w ciągu 
ulicy... gminnej, a zgodę na tego 
typu wieszanie musi wydać UM 
w Uniejowie. Ciekawe czy wydał, 
komu wydał i czy zgodnie z pra
wem pobrał opłatę za użytkowa
nie pasa drogowego?” - pyta nasz 
czytelnik. boxa, art, ika

Odpowiedź Józefa Kaczmarka na „Ust do Echa” Jerzego Ty bury

Radny w in tensie  koalicji czy wyborców?

f

Odnosząc się do listu radnego 
Jerzego Tybury zamieszczonego w 
ostatnim numerze „Echa Uniejowa” 
zacznę od wątku, jak to Pan okre
ślił, dyskredytacji Pańskiej osoby w 
oczach mieszkańców gminy Unie
jów. Prawda jest taka, że to Pań
skie działanie w zarządzie powiatu 
i współpraca ze starostami na rzecz 
gminy Poddębice, a nie Uniejowa 
przyczyniają się do negatywnego 
wizerunku Pańskiej osoby. Z resztą, 
kadencja radnych Jerzego Tybury i 
Mariusza Kozińskiego zostanie za
pewne w Uniejowie zapamiętana 
jako okres budowania powiatowych 
chodników z wysłużonej kostki bru
kowej przywiezionej z Poddębic.

Pańska odpowiedź obnaża Pań
skie prawdziwe intencje -  pisze 
Pan, że razem z radnym Mariuszem 
Kozińskim reprezentujecie Panowie 
„koalicję sprawującą władzę w po
wiecie poddębickim” -  w powiecie 
powinniście Panowie reprezentować 
Gminę, z ramienia której mandaty 
otrzymaliście. To mieszkańcy Gmi
ny a nie partia dali Panom mandaty 
zaufania.

Napisał Pan również, że przypi
suję sobie sukcesy gminy Uniejów. 
Od zawsze powtarzam, że odpowie
dzialny za widoczny tu postęp jest 
przede wszystkim Samorząd Gminy 
Uniejów, ale nie przypominam so
bie, żeby Pan lub radny Mariusz Ko
ziński z jakąkolwiek inicjatywą przez 
minione 4 lata dotarli do mnie. No 
cóż, widocznie Gmina była Panom 
potrzebna tylko przed wyborami... 
Co więcej, nie tylko nie uświadczyli
śmy ze strony powiatu pomocy, ale 
starostowie, za Panów przyzwole
niem działali nieustannie na szkodę 
gminy Uniejów. Objazd na terenie 
powiatu, podczas którego Rada 
Miasta z Uniejowa mogła naocznie 
porównać jakość dróg remontowa
nych przez powiat w gminie Unie
jów z tymi na terenie gminy Poddę
bice, który obnażył niesprawiedliwe 
dzielenie przez starostwo środków 
pokazał, że w powiecie traktuje się 
Uniejów jak intruza. Ostrzegając o 
zamiarze przyjazdu władze powia
tu, dowiódł Pan, że interes Gminy, 
o którym rzewnie rozpisywał się 
na łamach listu, jest Panu zupełnie 
obojętny. 0  czyje interesy w takim 
razie Pan dba? Gminy, wobec której 
stwarza się nieuczciwą konkuren
cję powstrzymując jej rozwój lub 
oddając za bezcen hektar cennych 
gruntów inwestycyjnych z terenu

gminy? Powiatu, w którym chore 
ambicje są przedkładane ponad in
teres jego mieszkańców? Szpital, 
którego działalność opisuje Pan 
jako swój sukces, coraz mniej pełni 
funkcję szpitala dla mieszkańców 
powiatu, a docelowo ma służyć jako 
baza dla tworzonego w Poddębi
cach konkurencyjnego uzdrowiska. 
Nagannym i lekceważącym zdrowie 
i życie mieszkańców gminy Uniejów 
działaniem wykazujecie się Panowie 
blokując powstanie stacji pogotowia 
w Uniejowie. Propozycja utworzenia 
dodatkowej jednostki pogotowia 
szpitala powiatowego w formie sta
cji z ratownikami i ambulansu go
towego do wyjazdu z Uniejowa ma 
poparcie władz województwa, co 
ważne, bez zaangażowania środków 
powiatu. Inicjatywa została jednak 
zablokowana przez Was. A skoro 
wspomniał Pan o zadłużeniu, warto 
zaznaczyć, że to starosta Rytter do
prowadził do jego powstania tak w 
powiecie, jak i w szpitalu.

Wracając jeszcze do tematu 
dróg, przytoczenie przez Pana sta
tystyki porównującej wyremonto
wane odcinki dróg w kadencji, w 
której byłem wicestarostą z obec
ną, z dokładnością do metra, jest 
śmieszne. Szkoda, że nie wziął Pan 
w swoim zestawieniu pod uwagę 
podziału wydatków drogowych

na inwestycyjne i bieżące. Drogi, 
które Pan sobie przypisuje były 
jedynie remontowane, w dodatku 
bez uwzględnienia interesu spo
łecznego. Natomiast drogi, o które 
zabiegałem były realizowane z pro
jektów inwestycyjnych, budowane 
od podstaw w miejscach strate
gicznych dla mieszkańców (m.in. 
droga Wielenin - Miniszew, której 
budowę starosta Ryszard Rytter 
uparcie blokował). Nie trzeba być 
specjalistą, żeby domyślić się, że 
remont nawierzchni nawet kilku ki
lometrów drogi jest wiele tańszym 
i łatwiejszym w realizacji przedsię
wzięciem niż kompleksowa budo
wa chociażby jednego kilometra 
jezdni. Ocenę wolę jednak pozosta
wić mieszkańcom. To samo doty
czy usprawiedliwiania pobieżnie 
wykonywanych przez powiat re
montów za pomocą powołania się 
na technologię stosowaną 16 lat 
temu. Nawet podczas pisania listu 
do „Echa” był Pan myślami w Pod
dębicach: trochę wstyd, że radny 
powiatu nie zna nazw ulic z rejonu, 
z którego otrzymał mandat. Ulica 
Północna, która rzekomo została 
za Pana wstawiennictwem wyre
montowana nie leży w Uniejowie, 
tylko w Poddębicach i to właśnie z 
tej ulicy przywieziono starą kostkę 
na remonty ulic do Uniejowa.

Być może panom radnym wy
starczą rzucane przez starostę 
ochłapy, które gmina dostaje w 
porównaniu do inwestycji realizo
wanych w Poddębicach, osobiście 
jednak uważam, że nie można dać 
się w ten sposób traktować. Poza 
tym, zaznacza Pan swoją troskę o 
gminę za pomocą ogólników, nie 
traktując tym samym swoich wy
borców poważnie. W czasie kiedy 
byłem wicestarostą powiatu, w 
Uniejowie działała filia Powiatowe
go Urzędu Pracy i wydziału komu
nikacji, powołano również szkołę 
muzyczną -  jedyną instytucję z filią 
w Poddębicach oraz ośrodek w Cze- 
powie. Zadłużenie powiatu wynosiło 
500 tys., a gminy wchodzące w jego 
skład były traktowane równo. Nie 
stosowano politycznego zwalniania 
ludzi ani nie rekrutowano informa
torów. Nie sprzedałem się za żadne 
partyjne ani rodzinne stanowiska 
pracy. Kiedy byłem wicestarostą 
nikt nie dostawał pracy ani robót 
drogowych za to żeby kandydować 
do Rady Powiatu czy Rady Miasta. 
To nie moje osobiste animozje prze
ważają w braku współpracy, tylko 
wasze partyjno -  koleżeńskie układy 
i chęć zdominowania powiatu przez 
gminę Poddębice, na co Wy wyra
żacie zgodę.

Józef Kaczmarek



Centrum Sportów i Sztuk Walki w Starej Wsi
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W październiku grupa niepełnosprawnych karateków z Czepowa uczestniczyła w wy
cieczce do Centrum Japońskich Sportów i Sztuk Walki Dojo w Starej Wsi. Była to nie lada 
gratka, gdyż Centrum jest obiektem zrealizowanym zgodnie z kanonami architektury japoń
skiej, jednak w polskim krajobrazie. Jest też największym na świecie ośrodkiem przezna
czonym do specjalistycznego treningu dalekowschodnich sztuk i sportów walki.

Podczas niedawnej wi
zyty w Dojo podopieczni 
czepowskiego domu, w to
warzystwie przewodnika, 
zwiedzili obiekt, poznali 
kulturę i tradycję japoń
ską, w tym tak wyjątkową 
ceremonię parzenia her
baty. Na zakończenie pod 
okiem mistrzów karate 
- Macieja Grubskiego (6 
Dan) i Pawła Krzywańskie- 
go trenowali i zaprezento
wali swoje umiejętności w 
specjalistycznej sali przy
stosowanej do treningów 
karate.

-Pobyt w Dojo dostarczył 
uczestnikom wielu niezapo- Ośrodek w Starej Wsi jest zrealizowany zgodnie z kanonami architek

tury japońskiej.
Zwiedzając Centrum czepowianie poznawali kulturę Japonii.

mnianych wrażeń, a 
japońska architektu
ra, przestrzeń i cisza 
pozwoliła odpocząć od 
codzienności, wyciszyć 
się, nabrać dystansu 
i odnaleźć potrzebną 
do życia równowagę 
-  mówi Marta Toma- 
szak.

Wycieczka zrealizo
wana została w ramach 
projektu „Wielopłasz
czyznowa stymulacja 
poprzez treningi ka
rate”. Wsparcie finan
sowe stowarzyszenie 
otrzymało ze środków 
Państwowego Fundu
szu Rehabilitacji Osób 
Niepełnospraw nych 
będących w dyspozy
cji województwa łódz
kiego.

boxa
Karatecy z Czepowa mieli okazję poćwiczyć w specjalistycznej sali przystosowanej do treningów karate.

K olegia,tai v g j  

w ym iarach.
D zięki wsparciu Minister

stwa Kultury i Dziedzi
ctwa Narodowego w 

ramach programu Dziedzictwo 
Kulturowe - Ochrona i cyfryzacja 
dziedzictwa kulturowego, unie- 
jowska parafia św. Floriana zdigi- 
talizowała XIV-wieczną kolegiatę 
pod wezwaniem Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi Panny. W ra
mach projektu wykonano 65 ska- 
nów, z których stworzono trójwy
miarowy model kościoła wraz z 
jego wyposażeniem. Na tej pod
stawie utworzono dokumentację 
-  rzuty elewacji. Z otrzymanego

modelu wygenerowano ortofoto- 
plany, będące doskonałym mate
riałem dla konserwatorów zabyt
ków. Co więcej, stworzono spacer 
wirtualny po kościele składający 
się z 10 zdjęć panoramicznych. 
W ramach projektu przygotowa
no także stronę internetową koś
cioła - www.kosciol-uniejow.pl, 
na której umieszczone są wyniki 
otrzymane w procesie digitaliza
cji oraz wcześniej wymieniony 
spacer wirtualny. Autorami pro
jektu ją Karolina Rogalska i Pa
weł Świerczewski z Turku.

(a r t ) Uniejowska kolegiata.

http://www.kosciol-uniejow.pl
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D a m ia n  Berczyński na 2 1  m ie jscu  w  szta fec ie

Uniejowski Ekologiczny Bieg Do Gorących Źródeł „Sanus Per Aquam -  Zdrowie Przez 
Wodę” jest zaliczany do cyklu 8 Biegów o Puchar Marszałka Województwa Łódzkiego. Nic 
dziwnego, że przyciągnął rekordową liczbę zawodników, a wśród nich silna reprezentację 
Klubu Biegacza Geotermia Uniejów.

Celem „Biegu do Gorących 
Źródeł” była między innymi po
pularyzacja biegania jako naj
prostszej formy mchu, promocja 
miasta Uniejów i leczniczych wód 
geotermalnych oraz reklama tam
tejszego kompleksu termalno -  
basenowego. Wśród startujących 
biegaczy dużą gmpę stanowili 
sportowcy z Klubu Biegacza Geo

termia Uniejów. W barwach klu
bu startował też Damian Berczyń
ski, który na co dzień uczęszcza 
i trenuje w Powiatowym Środowi
skowym Domu Samopomocy w 
Czepowie.

Spośród 1358zawodników, któ
rzy ukończyli bieg Damian Ber
czyński na metę dobiegi jako 27. 
z czasem 37.14. Wśród mężczyzn

zajął 24 miejsce, w kategorii wie
kowej 20-29 był 11. Trzykrotnie 
stanął na podium zajmując pierw
sze miejsce w kategorii osób nie
pełnosprawnych z niewidoczną 
dysfunkcją, pierwszy mężczyzna 
z Gminy Uniejów oraz drugi za
wodnik Klubu Biegacza Geoter
mia Uniejów. Gratulujemy!

boxa

Silna reprezentacja Klubu Biegacza Geotermii Uniejów.

III liga — Gr. II IV liga -  Gr. Płd . Klasa Okręgowa
14. kolejka 13. kolejka 12. kolejka

Centra -  Unia S 0-1 Piast -  Włókniarz 0 -2 Wilki -  Wada D 1-3
Lech II -  Pogoń 2-1 Orzeł -  Victoria 4-4 Kasztelania -  Polonus 2-0
Jarota -  Chełmianka 4-1 Olimpia-Polonia 2-1 Spada-Górnik 2-2
Spada -  Wada 
Wda -  Polonia

1-1
3-2 Obra -  Dąbroczanka 1-2 ZKS -  Hetman 0-3

Unia SK — Victoria 0-0
LKS Ś -  Kania 6-1 GKS-Polanin 1-1

Nielba-Włocłavia 6-0 LKS G -  PKS 0-2 Polonia -  Błękitni 0-2

Stad -  Ostrovia 1-1 Grom -  Biały Orzeł 2-1 Wada Krz. -  Orzeł 0-4
Sokół-Tarnovia 4-0 Górnik-SKP 4-1 Płomień -  Wada Kr. 7-1

Damian Berczyński na podium 8. Biegu Do Gorących Źródeł.

Niedziela na sportowo...

W  niedzielę, 9 listopada, 
odbędzie się w Tulisz
kowie Otwarty Ogól

nopolski Turniej K-l.
Zawody rozegrane zostaną 

na hali sportowej przy Zespole 
Szkół w Tuliszkowie, początek

o godzinie 11.00. Patronat nad 
turniejem objęli Gmina i Mia
sto Tuliszków, Polski Związek 
Kickboxingu oraz Polska Fede
racja Kyokushin Karate.

ika

Klasa A - Gr. 1
10. kolejka

Klasa A - Gr. 2
10. kolejka

Tabela
1.Start Warlubie 14 30 27-9
2. WdaŚwiecie 14 29 27-8
3. Nielba Wągrowiec 14 29 25-16 
4.Sokół Kleczew 14 29 26-12
5.Warta Poznań 14 27 32-17 
6 .Sparta Brodnica 14 26 19-17
7. Centra Ostrów Wlkp. 14 23 26-17
8 . Lech II Poznań 14 22 26-15
9. Unia Swarzędz 14 22 32-22 
10.0strovia Ostrów Wlkp. 14 22 24-17 
11 Polonia Środa Wlkp. 14 22 25-22
12. Jarota Jarocin 14 20 18-19
13. Victoria Września 14 1515-29
14. Chełmianka Chełmno 14 12 23-37
15. Pogoń Mogilno 14 1117-26
16. Tamovia Tarnowo Pod. 14 1015-29
17. Unia Solec Kujawski 14 711-32
18. Włocłavia Włocławek 14 1 5-49

W15. kolejce (08.11) 
Tarnovia -  Centra, Ostrovia -  Sokół, 
Włocłavia -  Start, Victoria -  Nielba, 
Polonia -  Unia SK, Warta -  Wda, 
Chełmianka -  Spada, Pogoń 
-Jarota, Unia S -Le ch  II

Tabela
I .  LKS Ślesin 13 33 40-10
2.0bra Kościan 13 29 33-13
3. Dąbroczanka Pępowo 13 26 22-8
4. Polonia 1912 Leszno 13 25 36-16
5. Włókniarz Kalisz 13 24 23-14 
6.0limpia Koło 13 23 19-21
7.Górnik Konin 13 22 30-16 
8 .SKP Słupca 13 2117-16
9. Victoria Ostrzeszów 13 19 21-21
10. PKS Racot 13 17 20-22
I I .  Piast Kobylin 13 1210-25
12.Grom Wolsztyn 13 1119-30 
13.Orzeł Mroczeń 13 9 20-36
14. Biały Orzeł Koź. Wlkp. 13 913-35
15. LKS Gołuchów 13 811-31
16. Kania Gostyń 13 5 9-29

W14. kolejce (8-9.11)
Włókniarz -  SKP, Biały Orzeł
-  Górnik, PKS -  Grom, Kania -  LKS 
G, Dąbroczanka -  LKS Ś, Polonia
-  Obra, Victoria — Olimpia, Piast
-  Orzeł

Tabela
I .Kasztelania Brudzew 12 32 25-6
2. Warta Dobrów 12 3031-13
3. Polanin Strzałkowo 12 25 37-12
4. Wada Krzymów 12 18 20-17
5. Górnik Kłodawa 12 17 20-24
6 . Polonia Golina 12 1614-20
7. Polonus Kaz. Bis. 12 1618-26
8 . Błękitni Mąkolno 12 1619-22
9. GKS Sompolno 12 15 23-21 
10.Spada Orzechowo 12 15 24-23
I I  Płomień Nekla 12 14 22-19 
12.0rzeł Grzegorzew 12 14 24-23
13. Wilki Wilczyn 12 1416-18
14. Wada Kramsk 12 11 16-31
15. ZKS Zagórów 12 1112-29
16. Hetman Orchowo 12 916-33

W13. kolejce (8-9.11)
Wada Kr. -  Wilki, Orzeł -  Płomień, 
Błękitni -  Wada Krz., Polanin
-  Polonia, Hetman -  GKS, Górnik
-  ZKS, Polonus -  Spada, Wada D
-  Kasztelania

SKP II-Zjednoczeni 0-0
GKS -  Strażak 0-3
Czarni B -Tu lis ia 1-1
Wada P -  Czarni 0 4-5
Wada R -  Orły 3-4
Sokół II -  Orlik 5-3

Tabela
1 .Strażak Licheń Stary 10 28 38-15
2.SKP II Słupca 10 24 30-11
3.Czarni Ostrowite 10 18 23-21
4.Czarni Brzeźno 10 1719-13
5.Sokół II Kleczew 9 16 28-17
6 .Tulisia Tuliszków 9 11 13-13
7.Zjednoczeni Rychwał 9 11 13-16
8 .GKS Lisewo 10 11 13-23
9.0rlik Miłosław 9 1019-22
10.Wada Pyzdry 10 10 24-28
11 .Orły Huta Lutomska 10 617-35
12.Wada Rumin 10 316-39

W11. kolejce (8-9.11)
O rlik-SKP II, O rły-Sokó ł II, 
Czarni 0 -  Wada R, Tulisia -  Wada 
P, Strażak -  Czarni B, Zjednoczeni 
-GKS

Spada-Teleszyna 6-5
Orzeł -  Górnik 3-3
Baszta -  Wicher 1-0
GKS -  Kasztelania II 4-1
Grom -  Nałęcz 5-1
SRW -Osiek 2-2

Tabela
1.Wicher Dobra 10 27 37-6
2.Grom Malanów 10 19 32-19
3.Spada Barłogi 10 18 26-27
4.0rzeł Kawęczyn 10 17 26-21
5.Baszta Przedecz 10 17 20-18
6.0siek Wielki 10 1616-16
7.Kasztelania II Brudzew 10 1415-20
8 .Górnik Wierzbinek 10 14 20-19
9.Nałęcz Babiak 10 1016-25
10.Teleszyna Przykona 1010 21-32
11.GKS Olszówka 10 7 24-30
12.SRW Łuczywno 10 4 22-42

W11. kolejce (8-9.11)
Osiek -  Spada, Nałęcz -  SRW, 
Kasztelania II -  Grom, Wicher 
-  GKS, Górnik -  Baszta, Teleszyna 
-O rze ł
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Strażacy z Głuchowa najlepsi także w piłce nożnej
Na boisku „Orlik 2012” w Kawę

czynie odbył się IX Gminny 
Turniej Ochotniczych Straży Po

żarnych w Piłce Nożnej. Do rywa
lizacji przystąpiły cztery drużyny z: 
Kawęczyna, Będziechowa, Kowali 
Pańskich i Głuchowa. W związku z 
tym organizatorzy postanowili, że 
turniej będzie rozgrywany syste
mem „każdy z każdym”.

Wyniki meczów
OSP Kowale Pańskie - OSP Kawęczyn 0:3 
OSP Będziechów - OSP Głuchów 1:5 
OSP Kowale Pańskie

- OSP Będziechów 3:5 
OSP Kowale Pańskie-OSP Głuchów 1:3 
OSP Kawęczyn - OSP Będziechów 3:2 
OSP Kawęczyn - OSP Głuchów 0:0 

Zwycięzcą tu rn ie ju  została 
reprezentacja OSP G łuchów, ale 
ty lko  lepszymi s tosunkiem  bra
m ek  n iż  zespół z Kawęczyna.

Klasyfikacja końcowa
1. OSP Głuchów 3 7 8:2
2. OSP Kawęczyn 3 7 6:2
3. OSP Będziechów 3 3 8:11
4. OSP Kowale Pańskie 3 0 4:11 

Mecze sędziował Mariusz
Purczyński - trener GKS „Orzeł” 
Kawęczyn. Wszystkie drużyny 
otrzymały dyplomy, a piłkarze 
trzech najlepszych pamiątkowe 
medale. Nagrody wręczali: Jaro
sław Pasik - prezes Związku Od
działu Gminnego Związku Ochot
niczych Straży Pożarnych RP w 
Kawęczynie i Marcin Mazurek 
- animator sportu. Organizatora
mi turnieju ZOG ZOSP RP w Ka
węczynie i komisja ds. młodzieży 
przy ZOG ZOSP w Kawęczynie. 
Zwycięzca zawodów będzie re
prezentował Gminę Kawęczyn w 
rozgrywkach powiatowych, (art) Zwycięska drużyna OSP Głuchów.

W badmintonie dominuje gmina Przykona
W Przykonie odbyły się Drużynowe Mistrzostw Powiatu w 

Badmintonie. Wystąpiły w nim drużyny reprezentujące szko
ły podstawowe w Sarbicach, Słodkowie i Przykonie.

Wśród dziewcząt bezkonku
rencyjne były utytułowane za
wodniczki z SP Sarbice. Paulina 
i Natalia Wudarskie zajęły pierw
sze miejsce, pokonując dwukrot
nie 3:0 dziewczęta z Przykony 
i Słodkowa. Ich opiekunką jest 
Sylwia Karbowa. Drugie miejsce 
zajęły dziewczęta ze Słodkowa, 
wygrywając z Przykoną 3:0.
1. SP Sarbice -13  pkt.
2. SP Słodków - 9 pkt.
3. SP Przykona - 5 pkt.

Również wśród chłopców wy
grały Sarbice. Pokonując gładko 
po 3:0 Słodków I i Słodków II. 
Dopiero z Przykoną musieli się 
namęczyć. Po emocjonującym, 
wyrównanym pojedynku zwycię
żyli 3:2. Sarbiczanie występowali

w składzie: Jakub Mysłowsk i 
Kacper Oblizajek. Ich opiekunką 
była Sylwia Karbowska. Drugie 
miejsce zajęła Przykona, która 
równie gładko pokonała Słod
kowskie drużyny 3:0. Oni wy
stępowali w składzie: Jakub Pie
trzak, Dawid Stołowski, Kamil 
Włodarczyk. Drużynę prowadzi 
Roman Kubiak.
1. SP Sarbice -15  pkt.
2. SP Przykona -11 pkt.
3. SP Słodków I - 7 pkt.
4. SP Słodków - 3 pkt.

Do mistrzostw rejonu awan
sują po dwie najlepsze drużyny 
z mistrzostw powiatu w obu ka
tegoriach. Najprawdopodobniej 
odbędą się one 18 listopada 2014 
roku w Przykonie. (art) Badmintoniści uczestniczący w Mistrzostwach Powiatu.

Gimnazjalistki z Dobrej najlepiej kopią piłkę
„Narkotykom stop” -  pod takim hasłem odbyły się w Tuliszkowie X Mistrzostwa Powiatu 

w halowej piłce nożnej dziewcząt szkół gimnazjalnych. W tym roku o prymat rywalizowało 
siedem szkół.

W ubiegły czwartek (30 paź- Malanowa i Władysławowa, któ- ju, oprócz burmistrza Grzegorza
dziernika) do tuliszkowskiej hali re wraz z gospodyniami miały Ciesielskiego, był także turkow-
zjechały się żeńskie reprezenta- stoczyć bój o prymat na piłkar- ski oddział Polskiego Towarzy-
cje gimnazjów z Dobrej, Grzy- skiej mapie powiatu tureckiego, stwa Zapobiegania Narkomanii,
miszewa, Brudzewa, Słodkowa, Jednym z organizatorów tumie- Stąd też hasło całych rozgrywek,

GRUPA A GRUPA B
Nazwa drużyny Mecze Punkty Bramki Bilans

1 Grzymiszew 3 7 4:0 4
2 Brudzew 3 6 5:1 4
3 Słodków 3 2 1:3 '  - 2
4 Tuliszków 3 1 1:7 - 6

Nazwa drużyny Mecze Punkty Bramki Bilans
1 Dobra 2 6 7:1 6
2 Malanów 2 1 1:2 •-1
3 Władysławów 2 1 0:5 - 5

przez które starano się uświado
mić gimnazjalistom negatywne 
skutki zażywania wszelkich sub
stancji psychotropowych.

Ekipy podzielono na dwie 
grupy, których zwycięzcy rywa
lizowały ze sobą w finale. Tam 
spotkały się piłkarki z Dobrej i 
Grzymiszewa. Ostatecznie, po 
wyrównanym pojedynku, górą 
okazały się te pierwsze. W meczu 
o brąz Malanów pokonał Bru
dzew po rzutach karnych, dac

WYNIKI
1 . Brudzew - Słodków 2 - 0
2. Tuliszków - Grzymiszew 0 - 3
3. Malanów - Władysławów 0 - 0
4. Brudzew-Tuliszków 3 - 0
5. Słodków - Grzymiszew 0 - 0
6 . Malanów - Dobra 1 - 2
7. Słodków-Tuliszków 1-1
8 . Brudzew - Grzymiszew 0 -1
9. Władysławów - Dobra 5 - 0

MECZ 0 III MIEJSCE 
Brudzew - Malanów 1:1 karne 2:3 

FINAŁ
Grzymiszew - Dobra 0:1

W tegorocznym turnieju uczestniczyło siedem dziewczęcych zespołów piłkarskich.

,=ł=

-
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Podsumowanie kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł’’ w gminie Brudzew

Wręczenie nagród i pamiąt
kowych dyplomów odbyło się 
we wtorek, 28 października w 
zajeździe Jola w Kolnicy. Warto 
dodać, że w tegoroczną edycję 
kampanii zaangażowali się nie 
tylko uczniowie klas piątych ze 
wszystkich gminnych podsta-

Przez ostatni rok odbyło się 
wiele imprez. Warto wymienić 
te najważniejsze. Brudzewskie 
przedszkole przygotowało Dzień 
Dziecka, piknik rodzinny i dzień 
przedszkolaka. Sekcja judo -  
piknik pod hasłem „W moim 
życiu nie ma miejsca na nałogi”,

Po ogólnopolskim podsumowaniu tegorocznej Kampanii 
Profilaktycznej „Zachowaj Trzeźwy Umysł”, przyszedł czas 
na gminną. Młodych laureatów oraz uczestników konkur
sów zorganizowanych w ramach przedsięwzięcia doceniły 
też władze gminy.

W gminnym podsumowaniu ogólnopolskiej kampanii „Zachowaj 
Trzeźwy Umysł” wzięło udział ponad sto osób. Wśród nich były też 
starszaki z przedszkola w Brudzewie.

-  zajęcia pod hasłem wspólna 
zabawa i edukacja.

Do Warszawy trafiło też kilka
dziesiąt prac wykonanych przez 
uczniów z gminy Brudzew. Or
ganizatorzy kampanii wyróżnili 
sześć osób, którzy podczas wtor
kowej imprezy nagrodzeni zosta
li jako pierwsi: Adam Karwacki, 
Jacek Łakomicki i Sylwia Witem- 
berg z Zespołu Szkolno-Gimna- 
zjalnego w Brudzewie, Krystian 
Kurzawa, Wiktoria Straszewska 
i Patrycja Ptasińska ze Szkoły

Podstawowej w Galewie z filią w 
Chrząblicach.

Co roku patronem przedsię
wzięcia jest Ministerstwo Sportu i 
Turystyki, Komenda Główna Po
licji, a także wielu znanych spor
towców. W tym roku patronem 
był skoczek Tomasz Kot. Po wrę
czeniu nagród Bartosz Jóźwiak 
zaprezentował pokaz iluzji. Na za
kończenie uczestnicy spotkania 
zaproszeni zostali na przekąskę w 
postaci kanapek, słodkości oraz 
owoców i soków. ił

Organizatorzy kampanii nagrodzili sześcioro uczniów z gminy
Brudzew.

wówek, ale też przedszkolaki, 
księża, pracownicy biblioteki, 
a także prowadzący zajęcia i 
uczestnicy sekcji judo i karate 
działających przy Gminnym Klu
bie Sportowym „Kasztelania” 
oraz Orliku.

Spotkanie poprowadził Piotr 
Nowaczyk - zastępca wójta 
gminy Brudzew, a jednocze
śnie gminny koordynator kam
panii, wraz z Włodzimierzem 
Chamerą -  przewodniczącym 
Gminnej komisji Rozwiązywa
nia Problemów Alkoholowych. 
Jak mówił pierwszy, w tym 
roku zakończyła się czterna
sta edycja kampanii. -Miała 
ona zachęcać dzieci i młodzież 
do udziału w dodatkowych zaję
ciach sportowych, artystycznych, 
plastycznych czy literackich czyli 
aktywnego spędzania wolnego 
czasu -  mówił Nowaczyk. Dla
tego co roku w ramach przed
sięwzięcia organizowane są nie 
tylko konkursy, ale też zajęcia 
profilaktyczne.

Nowo Otwarty Sklepsto » OUb
Zdrowa i ekologiczna 

żywność
Mikroorganizmy dla 

Ludzi, Roślin, Zwierząt
ło i.  697 519  058

O h )/ęb ln  IIP  (obokkościoła)

ZAPRASZAMY S I

biblioteka -  rodzinny rajd ro
werowy, spotkanie z psycholo
giem, trenerzy z Orlika -  turniej 
piłkarski z okazji Dnia Dziecka, 
parafia pod wezwaniem św. Mi
kołaja -  koncerty profilaktycz
ne, Zespół Szkół w Brudzewie 
-  naukę jazdy na nartach i snow
boardzie oraz święto pieczonego 
ziemniaka, Szkoła Podstawowa 
w Koźminie z filią w Krwonach

G R O M A D A n
AUTOKAREM Z TURKU 

Pobyt wypoczynkowo-sanatoryjny 
w Szpitalu Uzdrowiskowym 
„Energetyk” w Inowrocławiu

11.01 -17.01.2015-830 zł/os
Jarmarki Adwentowe 

w Niemczech:
Drezno 06.12.2014-155 zł/os 
Berlin 13.12.2014 -140 zł/os

Kontakt: BP GROMADA Turek 
www.gromadaturek.pl 

ul. Milewskiego 5, tel. 63 278 55 48

POŻYCZKI
GOTÓWKOWE

od 3 0 0  do 6 0 0 0  zł 
w 4 8  godzin

GROS KAPITAŁ
515-151-948

PETECKI
Inspiruje nas doskonałość

Wiodący producent stolarki okiennej i drzwiowej z PCV I ALUMINIUM
poszukuje kandydatów  na stanowisko:

SPECJALISTA ds. SPRZEDAŻY
na te ren ie  miasta:

Chrapczew a/D obrej k. Turku
Opis stanowiska:
•  praca w  dziale handlowym w  zakładzie produkcyjnym w Chrapczewie,
•  sprzedaż produktów wchodzących w  skład oferty Grupy PETECKI,
•  realizacja założonych planów sprzedaży,
•  doradztwo techniczno-handlowe,
•  przygotowywanie dokumentacji i ofert handlowych,
•  kontrola i analiza transakcji.
Wymagania:
•  wykształcenie wyższe,
•  minimum 3-letnie doświadczenie handlowe, preferowane branże: budowlana, motoryzacyjna, finansowa,

• bardzo dobra znajomość języka niemieckiego -  w ym óg konieczny,
•  znajomość języka angielskiego będzie dodatkowym atutem ,
•  dobra znajomość obsługi pakietu MS Office,
• umiejętność efektywnej organizacji pracy,
•  umiejętność prowadzenia negocjacji oraz nawiązywania trwałych relacji z klientami,
•  odpowiedzialność, inicjatywa i dyspozycyjność,
•  prawo jazdy kategorii B,
•  doświadczenie w  branży okiennej będzie dodatkowym atutem .
W ybranym  kandydatom  oferujem y:
• atrakcyjne warunki pracy w  nowoczesnej i renom owanej firmie,
•  możliwość podnoszenia kwalifikacji i rozwoju zawodowego,
• wynagrodzenie adekwatne do zajmowanego stanowiska i osiąganych wyników pracy,
•  niezbędne narzędzia pracy,
• osobom, które maja do zakładu powyżej 30 km zapewniamy transport.

Aplikacje zawierające list m otyw acyjny, CV i aktualne zdjęcie prosimy składać na adres: 
Firm a „PETECKI INVESTM ENT”, 6 2 -7 3 0  Dobra , Chrapczew 26a  

kadry .chtaoczew P p e te c k i.e u
W  tytu le  należy wpisać nr referencyjny: F R /H /2 0 1 3

Prosimy o zamieszczenie klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych do celów rekrutacji 
zgodnie z Ustawą z 29.08.97 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. nr 133, poz. 883)".

zl02/ceg

http://www.gromadaturek.pl
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Festyn rodzinny w turkowskiej „piątce”, czyli...

Jak co roku Szkoła Podstawowa nr 5 w Turku przygoto
wała Festyn Rodzinny. Wzięła w nim udział zarówno szkol
na społeczność: uczniowie i nauczyciele, ale też rodzice i 
mieszkańcy osiedla. Nie zabrakło zajęć sportowych, pla
stycznych czy kącika kulinarnego.

Głównym zadaniem Festynu 
Rodzinnego jest integracja rodzi
ny i środowiska szkolnego, orga
nizatorom przyświecały jednak 
też inne cele. Najważniejszymi 
była promocja zdrowego stylu 
życia, w tym szczególnie aktyw
ności fizycznej oraz zagospoda
rowanie czasu wolnego.

W sali gimnastycznej przygo
towano akcje sportowe. Najpierw 
uczniowie klas pierwszych wzięli 
udział w zmaganiach w ramach 
programu „Bądźmy zdrowi - 
wiemy, więc działamy”, którego 
partnerem jest PSSE w Turku. 
Kolejną niewątpliwą atrakcją był 
trening piłki siatkowej, prowa
dzony dla dziewcząt przez byłą 
zawodniczkę reprezentacji Pol
ski -  Kamilę Frątczak. Chłopcy 
natomiast mogli, w związku z 
przypadającym w tym dniu świę

tem Jana Pawła II, powalczyć o 
tytuł „Papieskiego bramkarza” i 
w ten sposób przywołać pamięć 
o wielkim rodaku. W podobnym 
tonie zaproponowano dzieciom 
lubiącym aktywność artystyczną 
konkurs pod hasłem „Papież na
uczał, my rysujemy”.

W trosce o zdrowie nie tylko 
młodych ludzi, ale i ich rodzi
ców, instruktor aerobicu zapro
siła wszystkich do wspólnych 
ćwiczeń. Z kolei rodzice uczniów 
klasy sportowej mieli możliwość 
rozegrania meczu piłki nożnej ze 
swoimi pociechami.

Jak mówią organizatorzy, 
szkolne działania jak zwykle 
wsparli partnerzy a więc: Pań
stwowa Straż Pożarna, która za
demonstrowała sprzęt strażacki 
oraz Komenda Powiatowa Policji 
w Turku, umożliwiając doświad

Festyn rodzinny był okazją do promowania zdrowego jedzenia.

czenie zmiany stanu percepcji 
poprzez wykorzystanie alkogo- 
gli-

Podczas szkolnego festynu 
nie mogło zabraknąć stoisk kla
sowych, oferujących niezwykle 
atrakcyjne i zdrowe produkty 
oraz przepiękną zieleń doniczko

wą. Przy okazji szkoła nie zapo
mina o potrzebujących, przeka
zując zebrane pieniądze koledze.

Festyn został zorganizowany 
przez dyrekcję „piątki” oraz ko
ordynatorów Szkoły Promującej 
Zdrowie: Romualdę Mikułę i Iza
belę Matusiak, przy współpracy

Sylwii Szczęśniak oraz: Sylwii 
Drzewieckiej, Małgorzaty Dziur- 
dzińskiej, Leny Kolasińskiej, Ur
szuli Mosiężnej, Włodzimierza 
Piekarczyka, Anny Skoniecznej 
i Dawida Szymanowskiego oraz 
wszystkich wychowawców klas.

boxa

Zdolna wokalnie młodzież, czyli...

W niedzielne popołudnie, 26 października świetlica wiejska w Malanowie znów rozbrzmiewała piosenką. Tego dnia gmin
ne Centrum Kultury i Sztuki już po raz ósmy zorganizowało Festiwal Piosenki Dziecięcej i Młodzieżowej „Na wesołą nutę”. 
Wygrała go Karolina Koralewska.

Podczas ósmego festiwalu nie 
zabrakło łez szczęścia, radosnej 
zabawy i gromkich braw. Zgro
madzona licznie publiczność 
usłyszała utwory znanych i łu
bianych artystów w wykonaniu 
uczniów ze szkół z terenu gminy 
Malanów. Przed jury w składzie: 
Marzena Swiderska - przewodni
cząca, Anna Leszczyńska i Joan
na Adamczyk, swoje umiejętno
ści wokalne zaprezentowało 21 
uczestników. Wcześniej jednak 
swój talent przypomniała ubie
głoroczna zdobywczyni nagrody 
Grand Prix, Weronika Kraw
czyk.

Jako pierwsi wystąpili ucznio
wie ze szkół podstawowych w 
kategorii do lat 10. Tuż po nich 
umiejętności wokalne zaprezen
towały dzieci w wieku 11-13 lat.

Na końcu przyszedł czas na gim
nazjalistów.

Po występie ostatniego uczest
nika jury udało się na obrady, a 
zgromadzona publiczność mogła 
wybrać uczestnika, który ich zda
niem zaprezentował się najlepiej 
i zasługiwał na nagrodę publicz
ności.

Czas oczekiwania na wyniki 
umilały występ zespołów Akcent 
i Akord, działających przy Cen
trum Kultury i Sztuki w Malano
wie oraz połączone siły zespołu 
Jarzębinki, Tradycja wraz z chó
rem malanowskiego gimnazjum 
pod dyrekcją Katarzyny Tom
czyk.

Po dłuższej chwili niepewno
ści, nadszedł czas na ogłoszenie 
wyników. W kategorii najmłod
szych pierwsze miejsce zdobyła

Maja Grzelka „Margarita” z SP 
w Malanowie, drugie Karol Ką- 
ciak „Ziemia -  zielona wyspa” z 
SP w Malanowie, trzecie Oliwia 
Bukowiecka „Rodzina leśników”

z SP w Dziadowicach. W kate
gorii dzieci 11-13 lat najlepsza 
była Nikola Kulawiecka „Był so
bie strach” z SP w Miłaczewie, 
druga Nikola Stróż „Pszczoły na

wrotkach” z SP w Malanowie i 
trzecia Julia Wieczorek „Śmiesz
na piosenka” z SP w Malanowie. 
Wśród najstarszych wykonaw
ców rywali pokonała Kinga Au
gustyniak „Gołębi song”, drugie 
miejsce zajęła Katarzyna Antczak 
„Hallelujah”, trzecie Jakub Białas 
„Barcelona”, wszyscy z Gimna
zjum w Malanowie. Nagrodę 
główną czyli GRAND PRIX zdo
była Karolina Koralewska z pio
senką „Czy nastanie znów świt”. 
Publiczność natomiast doceniła 
Katarzynę Antczak.

boxa

Podczas festiwalu wokalne talenty zaprezentowało 21 mieszkańców gminy Malanów. -ł
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PRACA

PRACOWAŁEŚ legalnie 
w Niemczech 2010 - 2013 
- odbierz podatek! Otwórz 
firmę w Niemczech i pracuj 
legalnie! 63 249 15 78. 4g|k

P R Z Y JM Ę  m łodą oso
bę do pracy w myjni sa
m ochodow ej w Turku; 
695 632 102.

FIR M A  BUDM EX z Tu
liszkowa przyjmie do pracy 
kierowcę z kategorią C (mile 
w idziana kategoria C+E). 
Doświadczenie - min. 2 lata 
w jeździe na 3 lub 4-osiowej 
wywrotce. Wiek 20-45 lat. 
Oferujemy wysokie wynagro
dzenie. Osoby zainteresowa
ne proszone są o kontakt pod 
nr tel. - 63 278 03 65 (biuro 
w godz. 8-15). zlg6/ika
FIRMA BUDMEX z Tulisz
kowa poszukuje pracownika 
na stanowisko „operator ko
parki” i „koparko-ładowarki” 
przy budowie sieci kanali
zacji sanitarnych i wodo
ciągowych. Wiek 20-50 lat. 
Oferujemy wysokie wynagro
dzenie. Osoby zainteresowa
ne proszone są o kontakt pod 
nr tel. 63 278 03 65 (biuro w 
godz. 8-15). zl86/ika
RENCISTA podejmie pracę 
jako kierowca lub operator 
koparko-ładow arki, kw a
lifikacje + karta kierowcy; 
603 084 848.
PloniaCare24, ul. Wyszyń
skiego Szczecinek - legalnie 
zatrudni kobiety w wieku od 
18 do 65 lat do opieki nad 
osobami starszymi w Niem
czech. Zapewniamy formal
ności. Dobre warunki pracy. 
Szczegóły tel. 512-585-110 
lub (94) 34 08 045; www. 
poloniacare24.eu zg26k
ZATRUDNIĘ pracownika 
na stanowisko fryzjer, Mala
nów; 609 611 771. I892wk

LOKALE
MIESZKANIA

DO wynajęcia lokal han
dlowo-usługowy w Turku, 
ul. Uniejowska, pomiędzy 
Biedronką a Netto (nowy 
budynek); 602 389 405 ^

DO wynajęcia mieszkanie 
poza miastem, czynsz do 
uzgodnienia; 603 965 1711936wk

SPR ZED A M  m ieszkanie 
28m2, pokój z kuchnią, łazien
ka, piwnica, pomieszczenie 
gospodarcze. Chylin, gm. Wła
dysławów; 603 289 798. |9|gwk 
SPR ZED A M  m ieszkanie 
57m2 przy ul. Wyszyńskiego 
14., 3-pokoję rozkładowe, II 
p., blok z cegły; 693 714 450; 
609 188 534.
SPR ZED A M  m ieszkanie 
2-pokojowe na osiedlu Spół
dzielców; 609 553 968. lg5|wk 
DO wynajęcia komfortowe 
mieszkanie w centrum Turku; 
603 859 969. 188iwk
DO wynajęcia lokal 70m2 
pod działalność gospodarczą 
przy ul. Armii Krajowej 30 
w Turku, lOOOzł; 0049 15 
77 217 1549.
SPRZEDAM lub wynajmę
kaw alerkę 38m2 przy ul. 

~f- Matejki; 697 335 776. lgl3wk

DO wynajęcia lokale o pow. 
70m2, 120m2 lub 190m2 na 
osiedlu Młodych (po sklepie 
meblowym); 505 618 562 ] 902wk 
WYNAJMĘ lokal 170 mkw., w 
Kole, pl. Canefour -  Orlen. 601- 
762-386; 601-762-384.
WYNAJMĘ pomieszczenia 
handlowe od 15-150 mkw., 
w Kole, pasaż Niezłomnych. 
601-762-386; 601-762-386; 
601-762-384.
SPRZEDAM  ładne miesz
kanie w Turku, po remon
cie, 50m2, 2-pokoje, duży 
b a lk o n , o kazy jna  cena!
6 0 7  8 1 0  370- Z81/WK
DO wynajęcia lokal 25m2 
+ pomieszczenie socjalne, 
po zakładzie fryzjerskim. 
Tuliszków, ul. Poznańska; 
663 793 124.
DO wynajęcia mieszkanie 
w domu jednorodzinnym , 
2-pokoje, kuchnia, łazienka, 
c.o., c.w., 57m2 + garaż; 
724 631 090.
POSZUKUJĘ do wynajęcia 
lokal handlowy o pow. do 
100m2 przy rynku w Turku; 
604 297 111.

NIERUCHOMOŚCI
DOMY

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
POŚREDNICTWO -  ZARZĄDZANE -  00RADZIW0

Turek, Ul. SZEROKA 12
tel. 63 28911 00, 888177 666 

Zapraszamy w godz. 10 -13”  11 4 --17"
1. Mieszkania w Turku:
- 2-pok 47m2 Spółdzielców -140.000
2. Domy:
-Turek Zapałczane -360.000
- Malanów - 260.000
-Turkowice -110.000
- Turek Os. Dobrskie - 230.000
3. Działki budowlane ■ OKAZJA:
-Grabieniec1166m2 - 41.000
-TurekŁąkowa 1025m2 - 63.000

w w w .s ig n o .c o m .p l

ABA
N I E R U C H O M O Ś C I

WYCENA
POŚREDNICTWO

605- 430-225
63- 241- 89-41

Biuro izynne -  pn.-pt. 9.00-17.00 
62-510 Konin 

ul. Noskowskiego 1A/128 
www.abanieruchomosci.pl

SPRZEDAM działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadajądecyzję o warunkach 
zabudowy; 782 596 322. 5ggwk
SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7ar 
w Przykonie, przyległe do 
osiedla w Psarach; 693 702 
481.

1426wk

Sprzedam dom mieszkalno- 
-gospodarczy Głuchów gm. 
Kawęczyn, 212,17 mkw., 
2,98 ha - 480 000, tel. 605- 
430-225.
SPRZEDAM  dom z loka
lem handlowym na działce 
500m2 przy ul. Armii Kra
jowej 30 w Turku, 310.OOOzł 
do n e g o c ja c ji;  0049 15 
77 217 1 5 4 9 ' 1889wk
SPRZEDAM  działki 15ar 
przy drodze Słodków - Dzia- 
dowice oraz okna - 2 szt., 
140x 150, nowe, nieużywane; 
609 883 950.

n ie r u c h o m o ś c i
62-510 Konin, ul. Chopina 23d/8 

pn.-pt godz. 10.00-17.00 
tel. 63-242-66-33,6044)53-500 
www.trado-nieruchomosd.pl

-D la naszych  k lien tów  
poszukujemy: mieszkań, 
domów, gruntów, gospo- 
darstwrolnych oraz przyj
miemy zlecenia sprzedaży/ 
kupna wszystkich rodzajów 
nieruchomości, oferujemy 
także pomoc w uzyskaniu 
kredytu, tel.604-053-500,
www.trado-nierachomosci.pl

NIERUCHOMOŚCI
Więcej ofert na www.trado- 
-nierachomosci.pl 604-053- 
500, (63)242-66-33

NA SPRZEDAŻ:
- P a w ilo n  h a n d lo w o - 
usługow y 784m2, Turek, 
4900000zł
-Nowy obiekt usługowo- 
h a n d lo w y  330m 2 oraz 
ekskluzywny dom 360m2, 
Turek, 2300000zł 
-Dom 90m2, garaż, działka 
5600m2, Chylin gmina Wła
dysławów, 135000 zł
-Domek letniskowy 67m2 nad 
jeziorem Slesińskim, 165000 zł 
-Dom 60m2, budynki go
spodarcze, 0,41 ha, Gadów 
gmina Mycielin, 82000zł.
- D z ia łk a  b u d o w la n a  
4000m2, Międzylesie gmi
na Władysławów, 55000zł. 
-Dom 248m2, działka 0,68 
ha, Cisew gm ina Turek, 
890000zł.
-Nowy, wykończony dom 
132m2, działka 1000m2, Ci
sew gmina Turek, 550000zł
-Mieszkanie 64m2, Kacz
ki Średnie gmina Turek,
109000zł z2/ab

SPRZEDAM  dom w Tur
ku, U niejow ska 61, stan 
surowy, cegła, dachówka, 
działka 24ar, ogrodzenie, 
wszystkie media, 2-garaże 
i warsztaty; 601 567 005; 
600 147 146. 1931wk

SPRZEDAM  dom 140m2, 
stan surowy zamknięty, dział
ka 8ar na osiedlu Muchlin, ul. 
Spokojna 5, super lokalizacja; 
665 296 758. 1965wk
SPRZEDAM  dom 120m2, 
stan  surow y, ogrodzony, 
działka lOar, garaż wolno
stojący, Słodków Kolonia; 
600 296 758.
SPRZEDAM działki budow
lane, lokalizacja ok. 1,5 km 
od centrum miasta Dobra; 
609 251 517.

USŁUGI ogólne

P Ł O T Y
B E T O N O W E
WIATY GARAŻE 

podmurówka do siatki i panela 
• P R O D U K C J A  

• M O N T A Ż
• T R A N S P O R T

Multi-Bet
‘M &

603 701 544, 510 123 414

DRUKARNIA
www.druktur.comi
ZAMAWIAJ I DRUKUJ 

ONLINE
- wizytówki, ulotki 
• banery, szyldy
-  OKLEJANIE SAMOCHODÓW
-  GADŻETY REKLAMOWE, PIECZĄTKI

K aczki Ś re d n ie  4 2 a
Tel. 6 6 7  2 4 5  397 JZ47/KW

BETONOWE 
GARAŻE I WIATY 

PODMURÓWKI
POD SIATKĘ I PANEL

PRODUKCJA
MONTAŻ

BETOGROD  
BRATUSZYN 24 
Tel. 785 267 757

NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, autoblokady 
niedźwiedźlock. Instalacje: 
alarmowe, domofonowe, 
telefoniczne, teleinforma
tyczne. Turek, Chopina 99.; 
601 818 259.

TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy ŻALU
ZJE, ROLETY, tapicerki 
drzwiowe, drzwi i zamki 
Gerda, wzmacniane drzwi 
wejściowe, markizy, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionowych. Atrakcyjne 
ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745, 603 222 195 mK

PRANIE dywanów, tapi- 
cerek meblowych i samo
chodowych, profesjonal
ny sprzęt, wysoka jakość 
usług. Dojazd G ratis!!!; 
661 964 682.____________________1531pz

NAPRAW A pił, k o sia 
rek , kos sp a lin o w y ch , 
naprawy pogwarancyjne; 
783 199 113.

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych. Odbiór z 
domu klienta lub w punkcie 
przy ul. Browarnej 6 (14.00 - 
16.00); 667 913 419.

C Z Y SZ C Z E N IE  dywa
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562 .' ,745wk

BRAMY, przęsła, balustra
dy, realizacja indywidual
nych konstrukcji m etalo
wych, usługi spawalnicze; 
722 010 233IZ.Z. U1U iJ J .  Z55/WK/14
STUDNIE, kopanie, pogłę
bianie, nawadnianie ogrodów. 
www.ogrodyodadoz.pl 691-
621-513. Z/126/KW

SIA T K A  ogrodzeniow a, 
słupki, montaż. Piętno 80A, 
gm. Tuliszków; 63 279 21 
71 1943wk
PRODUKCJA siatki ogro
dzeniowej ocynkowanej i 
powlekanej, panele ogrodze
niowe, akcesoria, podmurów
ka, transport, montaż. Głogo
wa 37, gm. Władysławów; 
664 494 239. 1954wk
ŻALUZJE poziome, drew
niane i aluminiowe. Rolety 
materiałowe w kasetkach i 
z prowadzeniem żyłkowym. 
Plisy na okna nietypowe. 
M oskitiery. Firma JARK- 
POL zaprasza! 532 565 797; 
601 813 595. 1966wk

USŁUGI budowlane

PLANUJESZ remont domu? 
Zrobimy to za Ciebie! Wszyst
kie prace remontowe od A do 
Z! www.pidbud.republika.pl; 
607 418 991.

USŁUGI remontowo-bu
dowlane, gipsy, zabudowy 
k-g, płytki, panele, malowa
nie, docieplanie budynków; 
660 511 741.

U SŁ U G I m inikoparką; 
663 053 852.

STYROPIAN, wełna. 500- 
299-603.

UDRAŻNIANIE kanali
zacji; 696 278 416. z68/WKyl4

KAMIENIARSTWO W W W . 
nagrobki-starosta.pl 601- 
360-659.
BRAMY, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, szybki termin re
alizacji; 601 258 401. 1684wk 
M A L O W A N IE  dachów , 
elewacji, podnośniki, dezyn
fekcja! 607-058-523; 693- 
851-399Jyy- z/BOKW
P R O D U K C JA  i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Ochocki Krzysztof, Uniejów, 
ul. Norwida 19, 63-288-89- 
97;608-358-922. „13/KW
UDRAŻNIANIE kanaliza
cji, przydomowe oczyszczal- 
nie.882-402-000.

P R O JE K T Y  a rch itek to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz; 
504 772 995.
T Y N K I-  g ła d z ie  g ip - 
sow e-posadzki m aszyno- 
we.600-704-139.
TYNKI maszynowe gipso
we, cementowo-wapienne, 
pracujemy na nieuzbrojonych 
działkach (bez prądu i wody); 
661 377 739. z21/pz
PRO M O CJA !!! Styropian 
129zł/m3 38,70zł/paczkę 
P. CERAMICZNE 25P+W 
3 7 5 x 2 5 0 x 2 3 8  -  4 ,5 5 z ł 
325x250x235 -  3,60 zł bla- 
chodachówki Ruukki i Ba- 
lexMetal trapez -  18,50 zł 
przew ody kom inow e Bo
lesławiec, Schiedel Pustaki 
wentylacyjne Strop TER1VA 
(od 51zł/m2), Nadproża U- 
-MAX, K-3, pełna -  lzł klin
kier od l,20zł, Pomerania, 
Kosmo, CRH, Roben, Jopek, 
Lode, Bogdanka, Człopy k/ 
Uniejowa, tel. 63 288-87-35, 
601-35-30-49
M UROW ANIE klinkieru, 
płoty, ogrodzenia z pustaka 
łupanego. 660-001 -689.206g/KW

TARTAK „ANTEK” - Mało- 
szyna 53, oferuje: więźbę im
pregnowaną, łaty, kontr-łaty, 
deski szalunkowe, możliwość 
transportu; 692 957 620; 63 
289 28 19. 1842wk
B L A C H A  tra p e z  z f i l 
cem , a lu c y n k , p o ły sk ; 
881 957 729. 1336wk
REMONTY, szpachlowanie, 
malowanie, docieplenia pod
daszy, przeróbki wewnątrz 
dom ow e, tynki ozdobne;
725 248 470. 1633wk
TYNKI maszynowe cemen
towo-wapienne, atrakcyjne 
ceny; 669 411 600. 1669wk
PŁYTKI, malowanie, szpa
chlowanie, k-g, kostka bruko
wa, panele, remonty. Sprze
dam Golfa IV, benz. 1.4, 
200Ir.; 604 302 360. I7g9wk
UŻYWANE płyty warstwo
we, tzw. obornickie, 39 zł/m2, 
zdjęcia płyt na www.bator.pl;
726 909 070. z74/WK/14
M U R A R STW O , budowa 
domów, garaży. 668-230- 
722 2026/KW
U K Ł A D A N IE  k o s tk i  
brukowej: schody, tarasy, 
pow ierzchnie do 100m2; 
733 571 172.
TA R TA K  - M arian tów . 
Więźba dachowa - krokwie, 
murlaty, deski, łaty, kontr- 
-łaty, im pregnacja, trans
port, stem ple budowlane
692 506 688. 1844wk
BUDOWA domów. Usługi 
budowlane: szpachlowanie 
malowanie, płytki, panele 
inne prace wykończeniowe 
609 735 591.
W YKOŃCZENIA wnętrz 
szpachlowanie, malowanie, 
sufity podw ieszane, p ły t
ki, panele, tynki ozdobne 
721 394 932. 1904wk
REMONTY i wykończenia 
w nętrz, m alowanie, szpa
chlowanie, sufity podwie
szane, panele, tynki ozdob
ne, docieplenia budynków;
693 924 186. 1903wk
TYNKI maszynowe cemen
towo-wapienne (cement + 
wapno + piasek), dogodne 
terminy, szybki czas realiza
cji; 663 150 197. 
B R U K A R S T W O , u k ła 
danie kostki betonow ej i 
granitowej, schody, tarasy, 
posesje, solidne wykonanie 
robót, wolne terminy, tanio; 
781 674 573. 1964wk

ROLNICZE

S&R PODZIEL 1 ZARA
BIAJ przekształcamy grun
ty rolne na działki budowla
ne 693 477 744

► kupię 4
KUPIĘ ciągnik C-360 oraz 
inne ursusy, MF 255, wło- 
dimirec, zetory, przyczepy 
rolnicze, kombajn ziemnia
czany, ładowacz, rozrzutnik 
oraz inne sprzęty. 666-188- 
459.

Przew ozy o s o b o w e  d o
N ie m ie c , H o la n d ii i B e lg ii

Wyjazd codziennie,
Zabieramy i podwozimy pod dom, 
Możliwość zabrania większego bagażu.

PROMOCJA! 
piąty kurs 50%, a  10 GRATIS.

------------------------------------------------TTOT?

http://www.signo.com.pl
http://www.abanieruchomosci.pl
http://www.trado-nieruchomosd.pl
http://www.trado-nierachomosci.pl
http://www.trado--nierachomosci.pl
http://www.trado--nierachomosci.pl
http://www.druktur.comi
http://www.ogrodyodadoz.pl
http://www.pidbud.republika.pl
http://www.bator.pl
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DANPOL
ZDZIECHOWA

Maciory 
^  Knury
Odbiór z gospodarstwa 

Płatność gotówką 
lub szybki przelew

Tel. 608 439125 
Tel. 609 218 648

BYDŁO - kupię każde rzeź
ne, gotówka, odbiór z gospo
darstwa; 785 569 688. .’ 1866\vk

^  sprzedam ^

S P R Z E D A M  
maszyny rolnicze:
- ciągniki od60KMdoi60KM
- prasy rolujące
- rozrzutniki obornika
- agregaty uprawowe
- siewniki

Tel. 510 148 842 
510 148 840

_____ 725408 002.
W YSŁO D K I buraczane 
z transportem, możliwość 
wystawienia faktury vat; 
662 091 286.

O W IE S, każda ilość, z 
dow ozem  do k lie n ta ;  
509 166 890.

W YSŁODKI buraczane; 
508 382 106

* Garaże 
blaszane

-wzmocnione
• Bramy

garażowe

C R p ® c 3 Q O G ® O L tó  
Dowóz, montaż GRATIS -cały kraj

tel. 63 2228105, 616101339. 
512245075, 696753588

www.Robstnl.pl

PRZYCZEPY nowe, z wy
wrotem na trzy strony, 6-to- 
nowa oraz 3-tonowa jedno
osiowa; 63 288 50 59. m7wk 
Z I E M N I A K I  na  p a 
szę dla zwierząt 18gr /kg; 
661 374 436. „
Z IE M N IA K I paszow e i 
jadalne, możliwość dowozu; 
663 766 481.
PULPA ziemniaczana; 508 
382 106
ZIEM NIAKI jadalne 40gr 
/kg, pszenica 60gr /kg, żyto 
40gr /kg, możliwy transport; 
782 494 190.
BURACZKI czerwone 25gr 
/kg; 661 374 436.
ZETO R 6340 + Tur, 8441 
Proxima, 6211 - 1993r., roz- 
rzutnik obornika 2-osiówy, 
1992r., 889 045 490. |959wk
SPRZED A M  byka. 609- 
363-226. 2063/KW

J A Ł Ó W K I  c i e l n e ;
782 186 742. 1962wk

PA L E T Y  używ ane, ok. 
35szt., rotacyjna, samozbie- 
rająca, zgrabiarka 6-ka, pa
jąk do siana; 665 565 802;
783 735 874.

RÓŻNE

NAPRAWA pił, kos, kosia
rek, traktorów spalinowych. 
Słodków 5; 783 199 1 1 3 .^

B Y C ZK I cielaki m ięsne, 
duży  w y b ó r, tra n s p o r t;  
726 909 060. Zdjęcia i in
formacje na stronie www. 
sprzedaz-cielat.pl z53/WK 
A T R A K C Y JN E  cenow o 
konstrukcje stalowe z de
montażu na,wiaty, hale, itp. 
(między innymi kratownica 
dachowa ocynkowana 6,3m/ 
dl., 160zł/szt.). Nowe pły
ty warstwowe - obornickie. 
Pełna oferta na www.bator. 
pl; 726 909 070.
WAPNO węglanowe i ma
gnezowe; 508 382 106 z]S7/ika 
KUKURYDZA - ziarno su
che; 697 291 098.

O- GARAŻE Blaszane BRAMY Garażowe 
KOJCE dla Psów

N ajn iższe  
R óżn e  w ym iary  
T ran sp o rt i m o n taż  
ORATIS cały K RA J  
D o g o d n e RATY 
w w w .k o n s ta l-g a ra ze .p l 
61-812-54-69; 63-278-62-25; 65-619-34-15
54-233-81-41; 54-421-00-45; 509-574-644; 509-058-388-------------------------------------------------------------------------------------^ y

GARAŻE blaszane
od 1500 zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103. zis/kw

SPRZEDAM garaże bla
szane, bramy garażowe, 
transport, montaż gratis!, 
605-630-987,603-689-920, 
www.jas-stal.pl

T E LEFO N Y  komórkowe 
nowe i używane, bez abona
mentu i rachunków, akceso
ria do telefonów, ładowarki, 
baterie, panele, uchwyty. 
Turek, ul. M ickiewicza 6, 
tel. 694 356 062. bu/dk 
T E L E F O N Y  K O M Ó R 
KOW E -  serwis, odbloko
wyw anie, PLmenu, skup, 
sprzedaż, wymiana, komis. 
Turek, ul. M ickiewicza 6, 
tel. 694 356 062 z43/D|C
TELEFO N Y  komórkowe, 
nowe i używane. Skup, sprze
daż, wymiana. Serwis: odblo
kowywanie, PLmenu, akce
soria. Dobra, ul. Kilińskiego 
32.; 603 368 787 Zl5/WK/I4
BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt AGD lub inny złom; 
695 676 420.

► kupię Ą
KUPIĘ drzewa: sosna, ol
cha, akacja, topola i inne, sam 
wycinam; 785 412 634.1681wk 
KUPIĘ drzewa - dąb, akacją 
brzoza, sosna; 607 939 8141779wk 
KUPIĘ drzewa liściaste oraz 
iglaste do średnicy minimum 
1 Ocm, gotowe lub do wycin
ki; 782 110 947.
K U PIĘ  drewno dłużyce: 
olcha, brzoza, dąb, jesion; 
605 227 171.
KUPIĘ sosny, topole, olchy 
i brzozy do wycinki lub wy
cięte; 607 583 512. lgg7wk

^  sprzedam ^

NAUKA

OSK K ursy  Zawodowe
Zenon Kurzawa, Turek ul. 
Milewskiego 10, tel. (63) 289 
40 03,697 463 005 prowadzi 
kursy: - na prawo jazdy,
- kurs „Kierowca wózka 
jezdniowego” - 06.11.2014 
r (czwartek) godz: 18:00, - 
szkolenie okresowe kierow
ców ka t:C iD  -08.11.2014 
(sobota) godz: 9:00, - Kwa
lifikacja Wstępna Przyspie
szona - 13.11.2014 (czwar
tek) godz: 16:00,-Kurs ADR
- 08.11.2014 r (sobota) godz. 
9:00, - Kurs Koparko-Łado- 
warki- 06.11.2014 (czwar
tek) godz. 16:00, - Kurs 
spawalniczy - 12.11.2014r. 
(środa) godz: 16:00. Ba
dan ia  p sych o lo g iczn e : 
08.11.2014r. (sobota) od 
godziny 8:00. Pracownia 
Psychologiczna Słodków 
49 trasa Turek-Tuliszków. 
Szkolenia BHP wstępne 
okresowe dla pracowników 
produkcyjnych

M A TR YM O N IA LN E

O LEJ o p a ło w y  i na pę dow y 
z dowozem pod wskazany adres 

oferuje firma
HiU “ D IESEL”  G atka Tom asz 

63289 1249;603 130383; 691 083754
a/nm

OLCHY; 662 108 784. ,939wk
DREWNO kominkowe: dąb, 
akacja, jesion, brzoza, olcha 
oraz sosna opałowa. Zapew
niamy transport i układanie u 
klienta; 693 485 467. z5/WK/l4
DREWNO kominkowe oraz 
opałowe, brzoza, olcha, so
sna. Dobra cena, transport 
gratis; 665 918 615. ,g64wk
DREWNO kominkowe, 
opałowe, suche: dąb, buk, 
grab, brzoza, olcha, sosna, 
akacja, jesion. Transport gra
tis; 603 649 714. 
D R E W N O  kom inkow e; 
601 339 068.
D R E W N O  kom inkow e; 
880 292 100.
PIEC kaflowy, stan dobry; 
694 225 847.

BIU RO  M atrym onialne 
RUSAŁKA- tekst; Biuro 
Matrymonialne „RUSAŁ
KA” zaprasza osoby samot
ne w każdym wieku, gwa
rantując bezpieczeństwo i 
dyskrecję. Aneta Sierowa, 
tel.662400165, www.biu- 
rorusalka.pl_________

USŁUGI FINANSOWE

A T I Z
POŻYCZKI GOTÓW KOW E

NA TELEFON 
SZYBKA WYPŁATA

T E L . 6 3  2 4 5  2 2  6 6  
K O M . 6 0 0  2 8 0  8 5 5

POŁĄCZ pożyczki i piać 
małą ratę. Infolinia 600-400- 
315. Koszt połączenia wg 
taryfy operatora. Provident 
Polska SA. Warunkiem 
udzielenia pożyczki jest pozy
tywny wynik oceny zdolności 
kredytowej konsumenta. ^

ZADZWOŃ 600-400- 
315. Tu znajdziesz szybką 
pożyczkę na jasnych za
sadach. Provident Polska 
S.A.. Koszt połączenia wg 
taryfy operatora. **

POŻYCZKI na oświad
czenie do 5.500zł, chwi- 
lówki do 2.000zł, ul. Kolska 
Szosa 11 (obok Kauflandu); 
663 808 055.

PROW ADZISZ działal
ność i potrzebujesz go
tówki? Zadzwoń i sprawdź 
ofertę dla siebie! 63 256 04 
04.

Z 3 0 /D K

TANIEC - nauka tańca towa
rzyskiego dla par, osób samot
nych, pierwszy taniec dla no
wożeńców; 784 089 970. |977wk
MATEMATYKA - matura i 
inne. 63/272-57-46,696-861- 
1391 ^  .  o  h a  a t v  w

T O W A R Z Y S K IE

SEX SHOP - sklep w Turku 
przy ul. Wąskiej, wejście od ul. 
Kaliskiej i Żeromskiego |gg5wk 
DWIE namiętne 24H - Tu
rek; 601 776 392. 17l5wk 
EGZOTYCZNA- szczupła. 
536-734-597.
M AŁGOSIA 37, biust 6. 
Koło. 570-324-419.

Skup etui pow ypadkow ych, 
skorodowanych, Całych y  

oraz motocykli, y s  
W ydajem y zaświadczenia  
do Wydziału Komunikacji

601 - 745-335

K A S A C J A

P O JA Z D Ó W
Skup pojazdów 

powypadkowych, 
zniszczonych

Wysławiamy zaświadczenie 
o wycofaniu z eksploatacji

6 0 3 - 6 0 3 - 7 4 2

SKUP
POJAZDÓW

CIĘŻAROWYCH
792-371-978

■rosy

K A S A C J A
( S K U P )

P O J A Z D Ó W
Wystawianie 
Zaświadczeń 
Obrzębin 51 

504 166 391
AUTO-skup, 700 zł/tona, 
odbiór w łasnym  tra n s
portem, gotówka od ręki; 
783 725 ll  0.

ALE szybka gotówka - na
wet 10 000 zł! Proste zasady, 
bez zbędnych formalności. 
Provident: Polska S.A. - 
600-400-295 (opłata wg ta
ryfy operatora) 672k
LOMBARD. Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefony, 
laptopy, rtv i inne). Skup złota 
i srebra - najwyższa cena. Tu
rek, ul. Armii Krajowej 28, tel. 
63 278 31 99.
CH W ILÓ W K I! Minimum 
formalności, możliwa wy
płata gotów ką, zadzwoń! 
721 791 988.
KREDYT na oświadczenie 
do lO.OOOzł. Decyzja w 15 
minut! 601 388 826. zg3/WK
ZAM IEŃ wiele kredytów 
na jeden! Długi okres kre
dytowania, wygodna rata; 
721 791988.
POŻYCZKI bankowe i poza 
bankowe dla pracujących, 
emerytów, rencistów, rolni
ków z zasiłkami, z komorni
kiem; 669 479 630. zg3AVK

DROBNE Od O zł
tel. 63 278 53 41

www.echoturku .net. pl

AUTO  - M O TO

SKUP samochodów, stan i 
marka obojętny, dokument 
do wyrejestrowania, gotów
ka od ręki; 785 372 086.1973v>k

AUTOZŁOMOWANIE, skup 
aut całych i powypadkowych, 
odbiór od klienta. Wystawiamy 
zaświadczenia do Wydziału 
Komunikacji. 54-286-54-88; 
512-301-441.
KUPIĘ każde auto do 1500 
zł, stan techniczny obojętny. 
693-731-006.

ZŁOM UJ bezpiecznie! Nie
daj się nabrać pokrętnym han
dlarzom na lewe zaświadcze
nie o złomowaniu lub fikcyjną 
umowę sprzedaży! Złomuj 
pojazd w profesjonalnej stacji 
demontażu w Turku - Słodków 
Kolonia. Płacimy gotówką, 
transport bezpłatny; 63 278 50 
03; 601 791 974. _
SKUPUJEMY auta starsze i 
nowsze z przeznaczeniem na 
kasację i nie tylko, również 
bez OC; 664 834 692. ,ols t 
A U T O Z Ł O M O W A N IE  
pojazdów: powypadkowe, 
całe oraz motocykle. Wy
dajemy zaśw iadczenia do 
W ydziału  K o m u n ik ac ji. 
785-193-979.
A U T O -skup  - najlepsze 
ceny, zadzwoń i przekonaj 
się! Bonus - zwrot ubezpie
czenia! 785 960 553. 1973wk

^  sprzedam ^

S P R Z E D A Ż
H U R T O W A

P A L IW
P Ł Y N N Y C H

792-371-978
189/ceg

VW V ento 1.8 benzyna, 
1995r.; 724 254 774. 1950wk 
VECTRA C GTS 2.2 DTI, 
125 KM, 2003r., 178.000 km, 
ciemny grafit, 13.500zł do 
negocjacji; 661 477 937.|957wk 
SKODA Octavia kombi 2.0 
TDI, 2006/07r„ klimatyzacja, 
ładne auto, zarejestrowane; 
889 045 490. 1959wk

LEKARSKIE

G A B IN E T  G IN E K O L O G IC Z N Y
specjalista ginekolog -potoźnik 

Barbara Struglińska
- badania USG
- sonda dopochwowa 

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele
fonicznym tel. 63 278 40 
35, 609 795 269

REHABILITACJA, ma
saż leczniczy, z dojazdem, 
Władysławów i okolice. Mgr 
fizjoterapii; 665 414 343.

&
POŻYCZKA
NA ROZWÓJ 
TWOJEJ FIRMY
TI5G - Aktywna W ielkopo lska
Maksymalna kwota pożyczki 300tys. PLN. 
Oprocentowanie 2% w skali roku.
Prowizja 0%

Zadzwoń i zapytaj o szczegóły 604 596 730

kupię

7TWAKULSZOY7A 
1 -aól, PLECÓW

NOW O CZESN E I S K U TE C Z N E  LEC ZEN IE

Lek. Andrzej Kroszczyński 
Specjalizacja w USA  

Kalisz, ul. Kwiatowa 1 
w w w .re h a b .p l

Kom.: “ 55 752 225

http://www.Robstnl.pl
http://www.bator
http://www.konstal-garaze.pl
http://www.jas-stal.pl
http://www.echoturku
http://www.rehab.pl
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J A N  W IE S IO Ł E K
specjalista g in eko lo g -położnik

P r z y jm u je  w  r a m a c h  
u m o w y  z  N F Z :

w poniedziałki od 14.00 -1 8 .0 0  
środy i czwartki od 8.00 -1 2 .0 0

P rz y ję c ia :
T u r e k , o s .  M ira n d a  13 

tel. 63 278 47 83, 601 498 350
P o z a  ty m  p r z y ję c ia  p r y w a tn e .

GABINET
UROLOGICZNY

Lek. Arkadiusz Matusiak
Turek, ul. Chełmońskiego 2
Czynny codziennie o d  16.30 

Tel. 693 281 836
- U SG
- B EZO P ER A C YJN E  
k ru s z e n ie  k a m ie n i  w  
r a m a c h  u b e z p ie c z e n ia

(  P r a k t y k a  L e k a r s k a ]
dr n. med.

MAREK BAKALARZ
specjalista ginekolog-położnik 

U S G , U S G  4 D
Turek, ul. N iepodległości 21

przyjmuje:
pon. śr. czw. od gódz. 15.30 

sobota od godz. 9.00 
Rejestracja: pon. śr. czw. od godz. 14.30 

www.ginekolog-turek.pl
te l. 63 278 09 44

GABINET LEKARSKI 
CHIRURGICZNY

L E C Z E N I E  Ż Y L A K Ó W
U S G  ż y ł  i t ę t n ic

Dariusz Janiak
sp e c ja lis ta  ch iru rg  

T u re k , u l. G o rz e ln ia n a  1 
(D o m  U s iu g  II p.) 

Przyjęcia w  środy, piątki od  godz. 1 
r e je s t ra c ji te l. 6 0 3  3 9 9  4 6 4  

tel. 722 399 464 
-USG dopplercrwskie żyt i tętnic 
-U S G  tę tn ic  szy jn ych  
-U SG  b rzucha , ta rc z y c y  
-S k le ro te ra p ia  
- leczenie ow rzodzeń żylnych

G A B I N E T  m >
STOMATOLOGICZNY
lek. storn, Renata Tatarczuk-Matthyaschk

Turek, ul. Skrze tu sk ie g o  3 
(o s ie d le  Z a p a łc z a n e )
do ja zd  od  ul. U n ie jow sk ie j 

lub  S łone czn e j
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662
Przyjmuje w  ramach kontraktu z  NFZ  

(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 -1 8 .0 0  

wtorek, 8.00 - 14.00, środa 15.00 -18 .00  
Prywatnie: wtorek 16.00 - 20.00 

środa 1 3 .0 0 - 15.00, 1 8 .0 0 -2 0 .0 0  
piątek 16.00 - 20.00 sobota 10.00 do 14.00

D I A B E T O L O G
G ab ine t lekarski

i e k .  J o a n n a  
B a r t o s z - C h m i e i a

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabetologii 

- leczenie cukrzycy i stanów 
przedcukrzycowych, E K G

Turek, ul. K a liska  51 
Przyjęcia we wtorki od 16* 

po uzgodnieniu telefonicznym .
Rów nież inne terminy 

t e l .  6 9 1  6 5 6  7 6 8
z90/ak

D E R M A T O LO G IA
lek. MAGDALENA KRĘGIEL

ml. asystent Kliniki Dermatologii UM w Łodzi

>  choroby i alergie skóry
>  ocena złośliwości znamion
>  bezoperacyjne usuwanie:

brodawczaków, wtókniaków, kurzajek
>  medycyna estetyczna

- powiększanie ust, B 0T0X
- leczenie nadpotliwości

Centrum Medyczne MEDIX 
Turek, Folwarczna 1

510 510 940, 501 030 707
—  w w w.chirurgiaturek.pl

G A B I N E T

STOMATOLOGICZNY
lek. sfom. Jarosław Dawicki

Turek, ul. Armii Krajowej 21
tel. 63 278 22 39

czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00

USG Dopplera
Lek. Agnieszka Ambroziak 
mi. asystent w MSWiA w Łodzi

Nowoczesny sprzęt 
do badań USG

- dopplerowskie aorty
- dopplerowskie żył
- dopplerowskie tętnic: szyjnych 

kończyn dolnych i górnych

Centrum Medyczne MED!X 
Turek, ul. Folwarczna 1

5 1 0  5 1 0  9 4 0 1
-------www.ambromedical.pl------- 14

PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
K o n in , u l. P o z n a ń s k a  116  
(dojazd au tobusam i 52 i 58)
Wykonujemy: echo serca, EKG, 

testy wysiłkowe,
Holter EKG i  ciśnieniowy, 

porady kardiologiczne.
USG naczyń obwodowych

(wykonuje
lek. med. Z. Ouchniewska)

Przyjmują lekarze:

Zofia Ouchniewska -  kardiolog 
poniedziałki od godz. 15.30, 
soboty od 9.00
rej. telefoniczna: 0607-224-954

Sławomir Kępski -  kardiolog 
wtorki, czwartki od godz. 15.30, 
rej. telefoniczna: 0605-618-205

Paweł Michalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, 
rej. telefoniczna: 0601-180-832

----------------------------------------------Z79T

G A B I N E T Y  I .F .K A R S K IF ,  
SPECJALISTA GINEKOLOG  

POŁOŻNIK D o ro ta  W ie s io łe k
-  badania U S G  -c e rty fik a t
-  sonda d o po chw ow a
- U S G  p iersi
-  k r io te rap ia  nadżerek  
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC  
K r z y s z to f  W ie s io łe k

-  także  badan ia  U S G  
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
T urek, O siedle M iranda 13
~ ' z3?M

G A B IN E T  L E K A R S K I
specjalista chorób wewnętrznych 

KARDIOLOG 
lek. med. Marcin Krupa

ECHO SERCA z dopplerem 
doppler tkankowy

EKG, W izyty domowe 
EKG w domu pacjenta 

środa, piątek od godz. 16.00  
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
tel. 605 658117, 

Rejestracja: tel. 667 041 120 
Turek, ul. Gorzelniana 1 

(Dom  Ustug II p.)

PSYCHOTERAPIA małżeńska, rodzinna, indywidualna, 
pedagogiczna. Mediacje.Gabinet Psychologiczny-Marcin 
Wasiak. 607-690-341

P R A K T Y K A  L E K A R Z Y  
I S P E C J A L I S T Ó W

ul. G. Narutowicza 12, 62-700 Dobra
PORADNIE PODSTAWOWEJ OPIEKI ZDROWOTNEJ

R e je stra c ja  na g o d z in y  (b ez k o le je k ). K o n tra k t z N FZ 
Badania laboratoryjne i USG w ykonujem y na miejscu

Prywatne Gabinety Lekarskie
>  o rtopeda  >  rad io log  >  gastroen te ro log
>  in te rn is ta  >  g inekolog > u ro lo g  
♦  m gr logopedii

www.feniksdobra.pl_____T e ł. 884 000 962
z 10/pz

LARYNGOLOGIA
1. Prof. d r  hab. m ed. W ojciech G olusiński

2. D r n. m ed. P io tr Pieńkow ski

3. D r  n. m ed. P a w eł G olusiński

Rejestracja telefoniczna 
telefon stacjonarny 6 3 - 2 4 9 - 1 3 - 1 5  

od poniedziałku do czwartku 15.00-19.00: 
lub telefon kom órkowy 6 6 7 - 4 4 5 - 8 8 2  
od poniedziałku do piątku 10 .00-20 .00

Konin, ul. Powstańców Wielkopolskich 16
Z2/AS

P R Y W A T N Y  G A B IN E T  O K U L I S T Y C Z N Y
d r n . m e d . K IN G A  H A D Ł A W -D U R S K A

specja lis ta  chorób oczu
Turek, ul. B row arna 20, tel. 63 289 36 85

(wejście od ul. Piłsudskiego przez salon optyczny)
Ż77T57WI

S P E C J A L IS T Y C Z N A  P R A K T Y K A  L E K A R S K A  
le k .  m e d . P rz e m y s ła w  N o w ic k i
spec ja lis ta  ch iru rg ;  le k a rz  m edycyny  estetycznej 

kom. 601-897-666; now icki.przem @ gm ail.com ; www.cho-m es.pl

CHIRURGIAV^>J_ O G Ó L N A

Gabinet prywatny ZOZiMP Med-Alko 
Konin, ul. Przyjaźni 3, tel. 63-249-13-90 

środa od godz. 15.00

Gabinet prywatny ZOZiMP Med-Alko 
Konin, ul. Gajowa 7, tel. 63-240-79-34 

czwartek od godz. 9.00
A / f E T C  M EDYCYN A
l Y i E j  E S T E T Y C Z N A

I Adres służbowy: Wojewódzki Szpital Zespolony Oddział Chirurgii Ogólnej i Onkologicznej I I Konin, ul. Szpitalna 45, tel. 63-240-43-31 !---------------------------- Ż240k

BEZPŁATNA 
Szkoła Rodzenia

GABINET LE K A R SK I 
Andrzej KA ŁU ŻN Y

S D e c ia l i s t a  c h i r u r g

- USG piersi
- leczenie chorób nowotworowych 
• USG jamy brzusznej
- laparaskopowe operacje 
woreczka żółciowego

Tel. 697 724 498
Z14/14/WK

Turek ul. Gorzelniana 1 

tel. 603 057 527 
www.eva.turek.pl

Z76/WK/14

SKLEROTERAPIA
- le c z e n ie  ż y la k ó w

specjalista chirurgii ooólnei
R A D O S Ł A W  S K IB A

www. leczenie, furek, pl
- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 

tętnic i żył kończyn dolnych
- leczenie owrzodzeń żylnych 

| - U SG  jamy brzusznej
| Gabinet Lekarski - przyj.: wt. i czw. od 16-ej 

Turek, ul. Gorzelniana 1 (Dom Usług) 
R ejestracja : tel. 0503 044 886  J

lek. Marcin BAKALARZ
Klinika Neurologii 
Uniwersytetu Medycznego^ 
w Łodzi
• konsultacje 

NEUROLOGICZNE
• USG-doppler

tętnic domózgowych
( tę tn ic  s z y jn y c h  i  k rę g o w y c h )  

Wizyty w Turku po uzgodnieniu 
telefonicznym 691 69 28 69

PRYWATNA PORADNIA 
CHIRURGICZNA

P R IM A  M E D
Dr n. med. Andrzej Kręgiel

specjalista chirurg
-  leczenie żylaków odbytu
- konsultacje chirurgiczne
-  drobne zabiegi chirurgiczne
-  kontrole poszpitalne 
-„wszywki" antyalkoholowe
- chirurgia estetyczna

poniedziałki od 18.00  
czwartki od 16.00  

Turek, ul. Folw arczna 1 
t e l .  501 03 07 16 
w w w .ch iru rg iatu rek .p l

dr n. med. Jó ze f Kraw czyk 
położnik i ginekolog
TUREK, ul. Kolska 28 

(63 ) 280  34  12  
www.arsmedical.pl

Klinika Położnictwa i Ginekologii 
Warszawski Uniwersytet Medyczny 
położnictwo i ginekologia 

pełen zakres usług 
diagnostyka prenatalna 

U S G  3 D i 4 D

Daw-M ed j  zt.
Aparaty słuchowe
Turek. ul. Armii Krajowej 21
tel. 63 278 22 39 
czynne: pn-pt 9.00 - 16.00

• cyfrowe aparaty słuchowe
• systemy wspomagające słyszenie
• akcesoria tanie baterie!
• wkładki antyhalasowe i antywodne
• badanie słuchu
• dofinansowanie w PCPR i NFZ

Wójt Gminy Przykona 
62-731 Przykona, ul. Szkolna 7

OGŁOSZENIE
o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu 

S tu d iu m  u w aru n ko w ań  i  k ie ru n k ó w  zag o sp o d aro w an ia  
przes trzen n eg o  g m in y  P rzykona

Na podstawie art. 11 pkt 10 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o plano
waniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2012 r. poz. 647 
z późniejszymi zmianami), art. 39 ustawy z dnia 3 października 2008 r. 
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społe
czeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na śro
dowisko (Dz. U. z 2013 r., poz. 1235) oraz uchwały nr 0007.124.2012 
Rady Gminy Przykona z dnia 26 kwietnia 2012 r., zawiadamiam 
o ponownym wyłożeniu do publicznego wglądu projektu Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Przykona wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, w dniach od 
12.11.2014 r. do 03.12.2014 r. w siedzibie Urzędu Gminy, ul. Szkolna 7, 
62-731 Przykona, pokój nr 16 w godz. od 8:00 do 14:00

Projekt studium wraz z prognozą oddziaływania na środowisko zo
stanie również udostępniony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Urzędu Gminy Przykona.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie studium rozwiąza
niami odbędzie się w dniu 18.11.2014 r. w siedzibie Urzędu Gminy ul. 
Szkolna 7, 62-731 Przykona, w sali nr 33 o godz. 11:00.

Zgodnie z art. 11 pkt 11 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, osoby prawne i fizyczne oraz jednostki organizacyjne 
nieposiadające osobowości prawnej mogą wnosić uwagi do wyłożonego 
dokumentu.

Uwagi należy składać na piśmie do Wójta Gminy Przykona z poda
niem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym 
terminie do dnia 24.12.2014 r.

OBWIESZCZENIE 0  PIERWSZEJ LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI
nr K W  K N 1 T /0 0 0 1 0 7 7 3 /1
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Turku Tadeusz Malesza na podstawie art. 
953 kpc podaje do publicznej wiadomości, że w dniu;

21 Listopada 2014r. o godzinie 9.00
w budynku Sądu Rejonowego w Turku mającego siedzibę przy Legionów Polskich 4 w sali 
nr 19, odbędzie się pierwsza licytacja nieruchomości budynkowej stanowiącej własność 
Marioli Piotrowskiej wraz z gruntem będącym w użytkowaniu wieczystym oznaczonej nr 
1918 o powierzchni 0,0644 ha .położonej w m. Dobra, ul. Prusa 13, 62-730 Dobra, dla 
której Sąd Rejonowy w Turku Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o 
numerze KW KN1T/00010773/1
Nieruchomość zabudowana jest budynkiem mieszkalnym w zabudowie wolnostojącej o powierzchni użytkowej 
106,23 metry kwadratowe oraz budynkiem garażowym o powierzchni użytkowej 24,14 metry kwadratowe.
Suma oszacowania wynosi 292.000,00zł., zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy oszacowania i wyno
si 219.000, OOzł.
Licytant przystępujący do przetargu powinien złożyć rękojmię w wysokości jednej dziesiątej sumy oszacowa
nia, to jest 29.200,00zł. Rękojmia powinna być złożona w gotówce albo książeczce oszczędnościowej banków 
uprawnionych według prawa bankowego, zaopatrzonej w upoważnienie właściciela książeczki do wypłaty 
całego wkładu stosownie do prawomocnego postanowienia sądu o utracie rękojmi. Rękojmię można uiścić 
także na konto komornika: Powszechna Kasa Oszczędności Bank Polski SA O. Centrum w Kole 03 1020 2762 
0000 1802 0026 8243

WYDAWCA: Wydawnictwo Przegląd Koniński sp. z o.o.
REDAKTOR NACZELNY: Andrzej Jarek
ZASTĘPCA REDAKTORA NACZELNEGO: Iwona Kujawa
REDAGUJE ZESPÓŁ: Olga Boksa, Daniel Kąciak, Wiesław Klecha, 
Iwona Łechtańska, Andrzej R. Tyczyno, Przemysław Zając
oraz współpracownicy: Dawid Cytrowski, Ryszard Troczyński,
Jacek Gajewski, Beata Grzelka, Michał Jarek
BIURO OGŁOSZEŃ: Turek, ul. Kolska Szosa 3, tel. 63 278 53 41
Redakcja zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów i poprawek w nadsyłanych tekstach. 
Materiałów nic zamawianych nie zw racamy. Za treść ogłoszeń i reklam nie odpowiadamy.

NAKŁAD: 8.000 egz. DRUK: AGORA S.A.. 64-920 Piła. ul. Krzywa 35

KHO TURKU
Redakcja
ul. Kolska Szosa 3 
62-700 Turek 
tel./fax. 63 278 53 41 
interwencje: tel. 63 289 18 88
e-mail: echo@turek.net.pl 
www.echoturku.net.pl
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PRACA ZA  G R A N IC Ą
Lam bda S.A  zatrudni do pracy za granicą

■ P R A C O W N IK Ó W  N A D Z O R U
■ B L A C H A R Z Y
■ D E K A R Z Y
■ M O N T E R Ó W  IZ O L A C J I

GWARANTUJEMY SZYBKIE ZATRUDNIENIE NA UMOWĘ O PRACĘ 

Kontakt: Tel. 22 624 30 88, 22 620 32 19, 602 270 141
z249/ceg

D S  I
M E I E D

je, a n ą  if o t j k m m & M

różne kolory Zapraszamy do sklepu
, ,  ,  w yprzedażow ego

Turek ul.Milewskiego 9 
Czynne: Pn - Sb 9.00 -17.00

N a j n i ż s z e  c e n y  

w  T u r k u !
z16/pz

I, PARAPETY, SCHODY 
BLATY KUCHENNE I ŁAZIENKOWE 
DUŻY WYBÓR PŁYTEK GRANITOWYCH

PROMOCJA
na eB/saotr1

P.P.H.U. J & D BEDNAREK Spółka Jawna

t C l .  0 3  3 8 0  3 1  I I  63 278 58 49, 661 301 778

. W° T° e ,

r  Z BEZPOŚREDNIM WTRYSKIEM
I H O  “  C H I ł  v  BENZYNY TSI, TFSI, FSI, THPI, GDI

*poiaCz d o w NTROU © ^ 3  @ 3
t SKLEP Z CZĘŚCIAMI ul- Milewskiego 8, 62-700 Turek

□• WULKANIZACJA 

Ł&MECHANIKA

Nowe Vivaro już od

64 600 Z ł netto
J Ń N  ) * } »  4- w promocji dla przedsiębiorców

SffiłEBii

• N> -jmr

STWORZONE DO WIELKICH RZECZY.
W ybierz jed n ą  spośród wielu wersji nadw ozia.
Poznaj najmocniejsze strony nowego Vivaro:
■ profesjonalne wzornictwo ■ dynamiczne jednostki napędowe z technologią BiTurbo
■ komfortowo przestrzeń nawet dla 9 osób ■ olbrzymia przestrzeń ładunkowa - mieści nawet 3 europalety
■ mobilne biuro -  wszelkie udogodnienia w zasięgu ręki ■ jedne z najniższych w tej klasie zużyć paliwa i kosztów utrzymania

Wir łeben Autos.

Podana cena dotyczy wersji Essentia 1.6 CDTI90KM MT6 Euro5* Lang H I 2.7t 3-os. i zawiera rabaty promocyjne oraz skierowana jest do osób prowadzących działalność gospodarczą. Szczegóły promocji dostępne u dealerów biorących 
w niej udział. Zaprezentowany na zdjęciu model jest jedynie ilustracją i może zowieroć elementy wyposażenia dodatkowego dostępne zo dopłatą. Zużycie paliwo i emisja CO, w zależności od wersji: 5,9-0,61/100 km. CO,: 155-174 g j k m 
(cykl mieszony, wg dyrektywy 2007/715/EC i 2008/692/EC). Informacje no temat złomowania samochodu, przydatności do odzysku oraz recyklingu dostępne są pod adresem internetowym www.opel.pl

F irm a  D o m c a r  Sp. z  o .o . z a p ra s z a  d o  s w o ic h  s a lo n ó w
Konin , ul. Sp ó łd zie lcó w  9 a , tel. 63-246-82-42/43 K a lisz, ul. P o zn a ń sk a  24, tel. 62-768-19-00

P o zn a ń , ul. Polska 112, tel. 61-845-47-10 W łocław ek, ul. To ruń ska 153, tel. 54-231-99-99
w w w .d o m c a r.p l

Z2/PP

iRS L A N K O
F A B R Y K A  OKIEN  I DRZWI PCV  I ALU

OFERUJEMY SZEROKĄ GAMĘ 
OKIEN, DRZWI Z PCV I ALUMINIUM 

WRAZ Z MONTAŻEM

K U P U J E S Z  B E Z P O Ś R E D N IO  O D  P R O D U C E N T A !

TYLKO W NASZEJ TECHNOLOGI STOSUJEMY
** ^PODWYŻSZONĄ SZTYWNOŚĆ OKIEN I DRZWI.

POLECAMY NAJCIEPLEJSZE OKNA NA RYNKU EFORTE ENERGY
JAKOŚĆ ROKU 2012 W KATEGORII EKOLOGIA PRZYZNANEGO PRZEZ GAZETĘ PRAWNĄ.

' H P I H I I K '  m  I T iT ^ H  /

7 h,\>7 W O Ń ! B EZPŁA TN IE  W Y K O N A M Y  P O M IA R  I P R ZED STA W IM Y O FER TĘ.

UL. KILIŃSKIEG0109 ,62-730 DOBRA 
TEL. 63 289 21 65 | FAX 63 279 98 81 
E-MAIL: lanko@lanko.pł w w w .la n k o .p l

P E T E C K I
Inspiruje nas doskonałość

W io d ą c y  p ro d u c e n t  s to la rk i o k ie n n e j i d r z w io w e j z PC V I A L U M IN IU M
poszukuje kandydatów na stanowisko:

zatrudni technologów do

- produkcji PCV
- produkcji Aluminium

miejsce pracy Chrapczew/Dobra k. Turku 
podania należy składać w firmie 

Petecki lnvestment Chrapczew 26a; w dziale Kadr 
lub e-mailowo: kadry.chrapczew@petecki.eu

102/cctf

mailto:echo@turek.net.pl
http://www.echoturku.net.pl
http://www.opel.pl
http://www.domcar.pl
http://www.lanko.pl
mailto:kadry.chrapczew@petecki.eu
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Plany przestrzenne zablokują inwestycje

W gminie Turek w sprawie wiatraków pełna zgoda
Wydaje się, że mieszkańcy gminy Turek mogą spać bez obaw, że któregoś dnia za oknem wyrosną im niechciane 

wiatraki. Władze gminy zdecydowały się przystąpić zablokować te pomysły na etapie planowania przestrzennego. 
Nie należy chyba w tym przypadku pominąć głosu jednego z mieszkańców Kaczek, który zwrócił się do współo
bywateli gminy, by za parę groszy, jakie otrzymają za dzierżawę ziemi pod wiatrakiem, nie sprzedawali zdrowia i 
spokoju swoich sąsiadów.

Gmina Turek jako jedna z nielicznych 
podjęła wysiłek, by zmierzyć się z siłow
niami wiatrowymi. Zapewne trochę pod 
przymusem, bowiem nacisk społeczny 
okazał się w tej materii duży i konse
kwentny. Już przed rokiem stanowcze 
veto w sprawie elektrowni wiatrowych 
wyrazili mieszkańcy i właściciele ziemi 
w Cisewie, tak jak Karol Ziemiański. To 
między innymi za jego namową władze 
gminy, czyli wójt i radni, zdecydowali się 
zorganizować debatę na temat wiatraków, 
w której uczestniczyli parlamentarzyści, 
mieszkańcy oraz dyrekcja turkowskie- 
go SANEPIDu. Zaproszenia nie przyjęła 
wówczas poznańska Regionalna Dyrekcja 
Ochrony Środowiska -  jedna z najważniej
szych instytucji w procesie wydawania 
pozwolenia na budowę wiatraków. Efek
tem protestów i debat podczas sesji rady 
gminy i poza nią był krok w kierunku spo
rządzenia miejscowego planu zagospoda
rowania przestrzennego Gminy Turek dla 
wybranych terenów w obrębie miejscowo
ści Cisew i Wietchinin.

-Ta uchwala ma zablokować planowane 
budowy elektrowni wiatrowych zbyt blisko 
posesji. Jak na razie w Wietchininie jest już 
wydana decyzja, z kolei w Cisewie toczy się 
proces wydania decyzji o warunkach zabu
dowy -  tłumaczył wójt Karol Mikołajczyk.

Przewodniczący Edward Kończak pod
kreślił, że intencją działań władz gminy 
jest to, by wiatraki nie powstawały tam

„gdzie ludzie sobie tego nie życzą”.
Sprawa nie jest prosta, jak podkreślał 

wójt , bowiem gmina w całym procesie 
wydawania decyzji o lokalizacji elektrowni 
siłowych odgrywa rolę zaledwie skrzynki 
kontaktowej. Wszystko rozgrywa się na linii 
inwestor i Regionalna Dyrekcja Ochrony 
Środowiska. Winą jest tutaj ustawa, która 
za jedyną wykładnię przy tego typu inwesty
cjach wskazuje natężenie hałasu, jaki wyda
je turbina wiatrowa. A to, jak pokazuje prak
tyka, mamy wskaźnik. Dlatego nie działają 
w tej sprawie ani protesty mieszkańców, ani 
odmowa przez gminę wydania warunków 
zabudowy inwestorowi.

Wydaje się, że jest tylko jedna możli
wość -  na etapie planowania przestrzen
nego poszczególnych obszarów gminy. 
-Podjęcie uchwały o przystąpieniu do miej
scowego planu zagospodarowania prze
strzennego wstrzymuje wydanie decyzję o 
wydaniu warunków na dziewięć miesięcy. 
A gdy już zostanie ten plan przygotowany 
i uchwalony, a w nim znajdzie się wyraź
ny zapis zakazujący budowy tego typu in
stalacji na konkretnych działkach, to tam 
już wiatraków nie będzie można postawić 
-  przekonywał wójt Mikołajczyk.

Nie można pominąć głosu jednego z 
mieszkańców Kaczek -  Andrzeja Szew
czyka, który z wiatrakami walczy podob
nie jak Karol Ziemiański już od ponad 
roku. Zwrócił on uwagę na fakt, że prze
cież inwestycje te maja szanse powstawać

w gminie dzięki jej mieszkańcom. To oni 
zawierają umowy z inwestorami. -Nie było
by tych problemów, i u nas i w Polsce, gdyby 
nie było ludzi skłonnych do wydzierżawie
nia terenów pod budowę tych elektrowni 
-  zauważył Szewczyk. -Dlatego apeluję do 
wszystkich, bo prawo jest ułomne, a lobby 
wiatrakowe bardzo silne -  nie patrzcie na 
to, że dostaniecie jakieś pięć tysięcy za dzier
żawę, patrzcie na to, jakie szkody czynicie 
innym. To są milionowe straty w wartości 
majątku, ale przede wszystkim utraty zdro
wia a nawet życia.

Warto też przytaknąć przewodniczą
cemu rady Edwardowi Kończakowi, że 
gmina powinna jednak przykładać większą 
wagę do społecznych konsultacji. -Debata, 
która odbywa się o godzinie 10.00 i to nie na 
miejscu, którego dotyczy sprawa, a w urzę
dzie, nie jest wyrazem poważnego traktowa
nia mieszkańców -  oceniała marcowe spo
tkanie w sprawie wiatraków przygotowane 
przez gminnych urzędników Kończak.

Na razie przeciw wiatrakom nie pro
testują mieszkańcy Kalinowej, chociaż i 
tam planowane są budowy siłowni wiatro
wych.

W sejmie 2 października odbyło się 
pierwsze posiedzenie podkomisji nad
zwyczajnej do rozpatrzenia rządowego 
projektu ustawy o odnawialnych źródłach 
energii. Projekt ustawy omawiali urzędni
cy Ministerstwa Gospodarki, do projek
tu napłynęło blisko trzysta uwag. Oto co

Andrzej Szewczyk apelował do miesz
kańców gminy, by nie ulegali jedynie po
kusie szybkiego zysku, a pamiętali o sąsia
dach.

mówi o tym proponowanym akcie praw
nym Bronisław Urban z Kotwasic, członek 
podkomisji:

-Ta ustawa w założeniu ma określić i 
załatwić wszystkie problemy dotyczące OZE 
(odnawialne źródła energii), pozostające 
dotychczas w Polsce poza prawem. Nieste
ty, już widać, że najważniejsze z nich, jak 
choćby określenie odległości turbin wiatro
wych od siedzib ludzkich, sposoby pomiaru 
infradźwięków (najbardziej szkodliwych 
dla zdrowia ubocznych produktów turbin 
wiatrowych),określania stanu technicznego 
turbin w czasie eksploatacji, urzędnicy Mi
nisterstwa Gospodarki usiłują scedować do 
usta w o gospodarce przestrzennej czy też bu
downictwa. Zbyt trudne zagadnienia, lepiej 
niech to załatwia przysłowiowy kolega.

W tej perspektywie, droga jaką wybrał 
samorząd gminy Turek jest na razie jedy
ną, która może okazać się skuteczna, łka

0 30 miejsc parkingowych więcej, czyli jak grzyby po (leszczu

W yborów  chcem y co roku!
Ile można w ciągu trzech przedwyborczych tygodniu oddać do użytku kawałków dróg, 

chodników, parkingów, ile wybudowanie nowych zapowiedzieć? Okazuje się, że możliwości 
w tej materii są tak ogromne, iż powinniśmy sobie życzyć wyborów co roku. No może ze 
względu na zdrowie naszych włodarzy to co dwa lata, bo niewielu wytrzymałoby taki przed
wyborczy maraton po ulicach organizowany rok rocznie.

Rady Marian Marczewski, bur
mistrz Zdzisław Czapla, radny Pa
weł Borowski no i oczywiście rad
ny Marek Pańczyk. Tym razem 
w takim składzie przedstawiciele 
16 radnych z burmistrzowskiej 
ekipy oddawali kolejną inwesty
cję -  remont ulicy 650-lecia. Roz
budowana 650-lecia wzbogaciła 
się o nowe chodniki oraz dodat
kowych 30 miejsc parkingowych, 
co w tej części miasta jest na pew
no ważne. Łączny koszt wyniósł 
ponad 951 tys. zł, z czego koszty 
dokumentacji to blisko 29,5 tys. 
zł. Prace trwały siedem miesięcy 
i zakończyły się akurat przed wy
borami, by w wigilię Wszystkich 
Świętych można było symbolicz
nie oddać do użytku tę inwestycję.

Jak mówił Marian Marczew
ski: -Wspólnie z panem burmi
strzem, z radnymi udało nam się 
zrobić wiele, oby następna rada, 
brała z nas przykład, że można po
nad podziałami współpracować.

Z kolei burmistrz Czapla pod
kreślał, że w mijającej kadencji 
do użytku oddano w Turku 36 
dróg, i jak Turek Turkiem takiej 
liczby inwestycji wykonanych 
przez cztery lata jeszcze nie było.

Na zakończenie radni w towa
rzystwie burmistrza i wykonaw
cy, czyli miejskiego Przedsię
biorstwa Robót Inżynieryjnych 
przespacerowali się po wykona
nej drodze. ika

Wyremontowana ulica 650-lecia doczekała się „symbolicznego’' 
oddania do użytku w stosownej oprawie oraz obsadzie.

IN T E R M A R C H E  Turek „Turris”
Z A T R U D N I M Y  P R A C O W N I K A  

N A  D Z I A Ł  P I E K A R N I A - C U K I E R N I A
INFORMACJI UDZIELA:

DZIAŁ KADR TEL.KONT.63 289-74 -12
_ _

DO WYNAJĘCIA LOKAL 
W GALERII INTERMARCHE

KONTAKT: 6 6 0 -0 2 5 -6 1 0

Spółdzielnia Kółek Rolniczych 
we Władysławowie

z/s Russocice 34, nr tel. 63 2795019, 
ogłasza przetarg na sprzedaż sprzętu rolniczego:

Kombajn zbożowy Bizon Z-56; Przyczepa D-47; Ciągnik C-360; 
Ciągnik Zetor; Prasa do słomy „kostka”; Rozrzutnik obornika 
- 2 szt.; Ładowacz „Cyklop”; Pług 3-skibowy - 2 szt.; Glebo
gryzarka; Kosiarka rotacyjna - 2 szt.; Opryskiwacz; Spychacz 
czołowy do śniegu ciągnikowy; Kultywator; Brona zębata; Roz- 
siewacz wapna.

Przetarg odbędzie się w formie ofertowej 
w dniu 13 listopada 2014 r.

W/w sprzęt można będzie obejrzeć 12 listopada 2014 r. w siedzibie 
Spółdzielni w godzinach 9:00 -15:00. Termin składania ofert również w 
dniu 12 listopada 2014 r. do godziny 15:00. Na ofercie złożonej w zakle
jonej kopercie należy podać rodzaj sprzętu, oferowaną cenę brutto, imię 
i nazwisko, adres zamieszkania, PESEL i numer telefonu do kontaktu. 

Komisja przetargowa zastrzega sobie unieważnienie przetargu na 
I określone rodzaje sprzętu bez podania przyczyny. Termin zakupu 
{sprzętu przez osobę, która wygra przetarg, określa się na 7 dni po 
[ przetargu i wpłacie zaoferowanej ceny na konto wskazane przez sprze- 
I dającego.
i ____________________________________________________________________ Z82/WK/14

S v m  T > 2 < \4  w w w . s u n d a y - o k n a . p l  
Zdzisław K n e s z u ]  t e l .  6 3  2 8 0  2 0  2 4  

Turek, ul. 3 Maja 8 (Dom Strażaka)
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IRA na sm yczki i ukulele
Już w sobotę, 29 listopada, na scenie turkowskiej hali 

sportowej przy ulicy Parkowej zagra kultowy dla wielu ze
spół IRA. Muzycy podczas koncertu będą promować swoją 
najnowszą płytę „The best of” Akustyczne. Zapraszamy do 
udziału w imprezie, bo wydarzenie będzie wyjątkowe.

Ira powstała w 1987 roku w 
Radomiu, z inicjatywy gitarzysty 
Kuby Płucisza. Szybko stała się 
jednym z najpopularniejszych i 
najbardziej „kasowych” polskich 
zespołów grających łagodniejszą 
odmianę heavy metalu. Muzycy 
mający na koncie trzy złote płyty 
i jedną platynową. Krążki „Mój 
dom” i koncertowy „Live” osiąg
nęły nakład sięgający wielu ty
sięcy egzemplarzy, co pozwoliło 
grupie błyskawicznie awansować 
do czołówki polskiego rocka. Za
ledwie siedem lat później kapela 
jako jedyna spośród setki pol
skich zespołów rockowych zo
stała wybrana do supportowania 
Aerosmith.

Mimo licznych sukcesów, w 
drugiej połowie lat 90 grupa po
stawiła na jeszcze mocniejsze gra
nie, co można usłyszeć na płycie 
„Znamię”, jednak nie przypadło 
ono fanom do gustu. Podobnie 
było z kolejnym krążkiem -

„Ogrody”. Konsekwencją nie
powodzeń było odejście w 1996 
roku założyciela Iry, a następnie 
zawieszenia działalności zespołu. 
Po siedmiu latach grupa wróciła

na scenę i nagrała cztery studyj
ne albumy, oraz jeden koncerto
wy, który jest zapisem wielkiego 
jubileuszowego koncertu z okagi 
15-lecia istnienia zespołu. Nowe 
utwory ponownie zagościły na 
krajowych listach przebojów. W 
2002 roku grupa została nomino
wana do Fryderyków za albumy 
„Tu i teraz” oraz „Ogień”. Obec
nie zespół wciąż intensywnie 
koncertuje w całym kraju i poza 
jego granicami.

Koncert w Turku odbędzie się 
pomiędzy występami w Krako
wie, Rzeszowie, Warszawie czy 
Lublinie. Warto posłuchać Iry w 
zupełnie nowej odsłonie. Muzycy 
wpadli na „akustyczny” pomysł 
już cztery lata temu, ale dopiero 
teraz udało się go zrealizować. 
Aranżację utworów powierzyli Ja
ckowi Piskorzowi, który podczas 
koncertu zagra na fortepianie. 
Oprócz tradycyjnych instrumen
tów, na scenie zagości kwintet 
smyczkowy, a także ukulele.

To niezwykłe wydarzenie od
będzie się w sobotę, 29 listopada 
w hali sportowej, mieszczącej się 
przy ulicy Parkowej 3 w Turku.

1 * f # ]
u  o

Sprzedaż biletów prowadzona jest 
w: Miejskim Domu Kultury przy 
ulicy Kościuszki 13, w budynku 
OSiRu przy ulicy Sportowej 9a, w 
budynku Gromady przy Milew
skiego 5 i w kantorze wymiany 
walut przy Placu Wojska Polskie

go 15. Dodatkowe informacje 
można uzyskać wysyłając e-maila 
kontakt@soundtur.pl. Także roz
wiązując zamieszczoną poniżej 
krzyżówkę i wysyłając smsa z pra
widłową odpowiedzią, mamy do 
wygrania cztery bilety na koncert.

W krzyżówce, która ukaże się w 
następnym numerze, do wygra
nia będą kolejne cztery.

Organizatorem przedsięwzię
cia jest Bogumił Poszwa, właści
ciel firmy nagłośnieniowej „SO- 
UNDTUR”, współorganizatorem

Rozwiąż krzyżówkę, 
wygraj bilety na Irę
W  krzyżówce do w ygrania dziesięć w ejśc iów ek na koncert 
zespołu Ira, k tó ry  odbędzie się w  sobotę, 29 listopada, w  hali 
w idow iskow e j przy u licy  Parkowej. W ystarczy rozwiązać k rzy
żówkę i hasło z popraw ną odpow iedzią  w ysłać, do piątku, 3 
października, do godziny 12.00, SM S-em  na num er 71601, a w  
treśc i wpisz: et.haslo im ię nazw isko m ie jscow ość (m iejsce w y 
razu hasło m a znajdow ać się rozwiązanie krzyżówki, nie używaj 
po lskich znaków). Koszt w ys łan ia  jednego SM S-a to  1 z ł netto 
(1 ,23 z ł b ru tto ). Zw ycięzców  po in fo rm u je m y za pom ocą sm s- 
ów  lub te lefonicznie .
Poziome: 1. zdobi podłogę, 4. w yc inka, 7. naram iennik, 10. 
jednostka m iary  pow ierzchni g ru n tó w , 11. najw iększa z ropuch, 
12. w yspa na M orzu Egejskim , 13. kilka dźw ięków  naraz, 14. 
w ytw arzany z agawy, 15. Brynner, am erykański reżyser, 16. 
c ios, 17. zdobycz Indianina, 20. żeński odpow iedn ik  im ienia 
Ludw ik, 23. lasso, 26. bu ty  biegacza, 27. s taw iany na grobie, 
28. jedno ze zbóż, 29. typ  żaglowca, 33. chm ura, 36. żona Te- 
zeusza, 39. senne w idz iad ło , 42. g łod ow y lub okupacyjny, 43. 
U rszula dla znajom ych, 44 . ...kulszowa, 45. ateńskie wzgórze, 
46. um ysł, in te lekt, 47. z rodziny je len iow atych, 48. Adam , na
p isa ł “ W akacje z ducham i” , 51. im ię C em brzyńskie j, akto rk i, 52. 
gatunek w ierzby, 53. “ m iara” w ełny, 56. trasa, 59. kwaśna zupa 
z kiełbasą, 62. łopatka, 63. trasa w ycieczkowa, 64. przykre pie
czenie w  przełyku, 65. kuzyn raka, 66. bagażowy, 70. s łów , n ie
w ielka rzeka, 73. składacz, 76. najn iższy ty tu ł arystokra tyczny, 
79. technika zdobnicza, 80. daw ny żołn ierz, 81. gatunek s tru 
sia, 82. a frykańskie  jezioro, 83. la rum , 84. w  n im  Cyganie, 85. 
m iasto w  Połudn iow e j A fryce, 89. faza Księżyca, 90. proszek 
do prania, 91. marża, 94. ...Am sterdam , ho lenderski k lub, 97. 
...K inte, 100. popu larna gra hazardowa w  karty, 101. marka ja 
pońskich in s tru m e n tó w  m uzycznych, 102. powracająca moda, 
103. śpiewana w  koście le, 104. „rę k a ” koparki 
Pionowe: 1. au to r „T rzech m uszkie te rów ” , 2. ze s to licą  w  Car- 
d iff, 3. z iem ny w ał, 4. Hanna, au torka „Zdążyć przed panem 
Bog iem ", 5. rzeka w  Gruzji, 6. drzazga, 7. pokarm  dla  koni, 8. 
wacik, tam pon ik , 9. jeden z po liam idów , 18. gazon, 19. z cuk in ii 
lub pieczarek, 21. bezkrytycznie, 22. składa tekst, 24. pokaz, 
25. bog in i m ądrośc i, 30. kopytko, 31. Suzuki..,v itara , 32. białe 
deserowe w in o  w ęg ierskie , 33. duże rozm iary, w ie lkość, 34. 
flag i na w ietrze, 35. duży ptak brodzący, 36. jednostka po jem 
ności elektrycznej, 37. ...m arzycie l, 38. w o jsko, 39. re laksacyj
ny lub leczniczy, 40. zasiada w  ju ry , 41. odgłos przy klaskaniu, 
48. rasa psa, 49. w ykrzykn ik  zachęcający do w ykonania skoku, 
50. g łów na  tę tn ica, 54. 21 w  kartach, 55. muza z kitarą, 57. 
jedno z gó rsk ich  w niesień , 58. na oczach narciarza, 60. krasa, 
61. muza z kitarą, 67. stop ień w o jskow y, 68. po łysk  nadawany 
n iektórym  p rzedm io tom , 69. aw aryjny przyc isk kom putera, 70. 
“ bam busow y” m iś, 71. pracuje w  przem yśle w łók ienn iczym , 
72. od rob ina  energ ii, 73. w idzenie senne, 74. kicz, 75. 2 :2 ,7 6 . 
m ały sklep z c iucham i, 77. g łośna aw antura, draka, 78. regu
ła, zasada, 85. na trybun ie , 86. m iasto oblegane bezskutecznie 
przez Stefana Batorego, 87. n iespodziew any o b ró t akcji, 88. 
m odny, choć już bardzo stary, 92. „ko p n ię ty ” kwadrat, 93. na
rząd s łuchu, 95. sam ochód te renow y, 96. deko lt lub ko lo r w  
kartach, 98. uchylenie się przed c iosem , 99. o jciec męża

mailto:kontakt@soundtur.pl
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Z acznie się niewinnie: od łóżecz
ka dla dziecka, które Choda

kowski zamówi przez Internet. Gdy 
Kasia wyjedzie do Grabiny, kurier 
dostarczy przesył
kę do bistro. Marcin 
szybko zrozumie, że 
sam złożyć mebla nie 
będzie w stanie. I o 
pomoc poprosi Olka,
Wojtka oraz Jankę.
Wspólna praca żarnie- o 
ni się w małą imprezę |
-  bo Marcin, jako s 
przyszły tata, będzie e" 
miał niezły powód do J  
świętowania... pi

Ju ż w k ró tce  w  „M ja k  M iło ś ć ”
Kasia i Marcin wciąż oswajają się z myślą, że będą mieli dzie

cko ... A ich związek jest daleki od ideału. Jak młoda para poradzi 
sobie z problemami? Jaką rolę odegra w tym wszystkim Janka? I 
kto jeszcze zapragnie zostać rodzicem? My już dzisiaj zdradzamy 
kilka szczegółów...

Jeszcze nie jest mamą, ale coraz 
poważniej myśli o dziecku... 

Mowa o Magdzie, która w najbliż
szych odcinkach serialu wyzna 
przyjaciółce, że chciałaby zajść w 
ciążę. Kinga sceptycznie podejdzie 
do tego pomysłu, twierdząc, że to 
egoizm i że dziecko powinno mieć 
oboje rodziców. Magda wydaje się 
jednak zdecydowana. Przeszkodą 
może być jedynie jej stan zdrowia, 
bo poród wiąże się z obciążeniem 
dla serca. Dziewczyna postanowi 
skonsultować się w tej sprawie z le

karzami. Czy podejmie 
ryzyko?

Janka znowu 
namiesza

czule śpiącego u boku Janki! Nie obej
dzie się bez kłótni i wyrzutów: -  Wy
starczy, że na chwilę wyjechałam, 
a ty od razu spraszasz gości, robisz

O'

Po kilku drinkach 
Janka wyzna:

-  Wiesz, w pierwszej chwili, jak 
się dowiedziałam, zrobiło mi się 
smutno, że klamka już zapadła. 
Myślałam, że może kiedyś, gdzieś, 
w jakimś innym wcieleniu... No 
wiesz... Ty i ja... Atmosfera się 
rozluźni, Marcin porwie w końcu 
dziewczynę na parkiet. O poranku 
Kasia zastanie swojego chłopaka

Co się wydarzy między Janką i Marcinem?

imprezę... Jak to się ma do naszy ch 
wczorajszych rozmów o dojrzałości, 
odpowiedzialności?! -  zapyta rozgo
ryczona dziewczyna. Marcin, oczywi
ście, uzna, że ukochana robi „z igły 
widły”, a załamana Kasia wybiegnie 
z mieszkania... Czy para przetrwa 
kolejny kryzys? Odpowiedź już nie
długo w „M jak Miłość”.

powiększeniu ro
dziny będzie też 

myślał Paweł, do sza
leństwa zakochany w 
swojej żonie. -  Boże, 
ale jestem głodna, 
ostatnio chodzę głod
na non stop... Znów 
przytyłam pół kilo
grama, niedługo uroś
nie mi brzuszek i nie 
będziesz mnie chciał! 
-  zażartuje podczas 

zakupów Ala. Luźna pogawędka 
wkrótce zamieni się w poważną dys
kusję. -  Chciałbym mieć jeszcze 
jedno dziecko. Z tobą. Powiesz 
coś? -  zapyta Paweł. W odpowiedzi 
usłyszy jednak... „nie”. Dalsze losy 
serialowych bohaterów tylko w tele
wizyjnej „Dwójce”.

opr. mw

Sam  uśm iech  n ie w y starczy?

Górniak o swoim romansie
Podobno nic tak nie zbliża jak wspólna praca i pasja... A wszak Baron z zespołu Afromental, jak 

i Edyta Górniak wspólnie zasiadają w jury programu „The Voice of Poland” , oboje łączy też miłość 
do muzyki. Pojawienie się plotek o romansie było zatem kwestią czasu...

Wieść niesie, że na planie „The 
Voice of Poland” nikt nie spędza ze 
sobą tyle czasu, ile Edyta Górniak z 
Baronem. Czy to prawda? A może 
tylko element machiny napędzającej 
promocję show? Trudno stwierdzić, 
ale media już od wakacji fascynują 
się rzekomym romansem diwy i spo
ro młodszego od niej członka grupy 
Afromental. Górniak w końcu nie 
wytrzymała i postanowiła sprawę 
skomentować. „Słyszałam, że nadal 
mam romans z Baronem. Dzienni
karze pytają o to niezmiennie i od 
miesięcy dostają tę samą odpowiedź. 
Rozumiem jednak, że odpowiedź 
-  NIE, nie pasuje „komuś” do kon
wencji. Przykro mi rozczarować, ale

Edyta Górniak zapewnia, że Baron 
jest jej serdecznym kolegą

nie mam, nie miałam i nie będę miała 
tak bliskiej z nim relacji. Baron jest 
urokliwym człowiekiem i serdecznym 
kolegą z pracy, ale zapewniam, trzeba 
dużo więcej niż serdeczny uśmiech, aby 
zatrzymać na dłużej moją uwagę. Trud
na sprawa. Muszę przyznać jednak, 
że wspólnie z Tomsonem i Baronem 
mamy bardzo podobny gust muzyczny, 
co zresztą będzie można usłyszeć na 
antenie TVP2, już wkrótce...” -  czy
tamy na profilu Edyty Górniak na Fa- 
cebooku. Ciekawe, czy oświadczenie 
zamknie usta plotkarzom. I czy Baron 
przypadkiem się nie obrazi. W końcu 
z całego wpisu wynika, że sam jego 
uśmiech to zbyt mało, by podbić serce 
artystki...

Doda na swoim profilu postanowiła podzielić się wrażeniami po 
obejrzeniu głośnego „Miasta 44”. „Film (...) zrobił na mnie tak 
wielkie wrażenie, że od jakiegoś czasu nie jestem już tą samą osobą. 
Nie przechadzam się już bezmyślnie ulicami Warszawy... Polecam 
ten film szczególnie młodym ludziom. JEŻELI macie w sobie choć 
odrobinę wrażliwości, wychodząc z kina spojrzycie na wszystko, a 
zwłaszcza na nieżyjących rodaków, z wielkim szacunkiem i dumą. 
Chciałabym, żebyśmy mogli tak na siebie spojrzeć. Nie życzę nam 
wojny, tylko odrodzenia postawy, którą należy w sobie pielęgnować, 
podobnie jak i wspomnienia o tamtym czasie (...)” -  pisze wokalist
ka. To nie wszystko -  filmowa inspiracja przyczyniła się do stwo
rzenia przez Dodę terenowej gry edukacyjnej dla dzieci, związanej 
z powstaniem.

Do grona słynnych mam już wkrótce dołączy Magdalena Różdżka! 
Gwiazda wprawdzie nie potwierdziła, że spodziewa się dziecka, ale 
wygadał się jej... pracodawca. Jak dobrze wiedzą miłośnicy „Leka
rzy”, serialowa Alicja Keller na jakiś czas znika z Torunia i wyjeżdża 
z chorym dzieckiem do Szwajcarii. Wątek nie pojawił się przypad
kowo. „W związku z ciążą aktorki produkcja serialu musiała zmienić 
scenariusze piątej serii i tak zorganizować pracę na planie, by aktorka 
mogła rozpocząć urlop macierzyński i spokojnie przygotowywać się 
do nowej roli w swoim życiu prywatnym” -  mogliśmy przeczytać na 
stronie serialu, ale wkrótce wpis został usunięty. Jednak w Interne
cie nic nie ginie i sensacyjną wiadomość zdążyły wyłapać wszystkie 
portale.

Dużo ostatnio mówi się również o ciąży innej polskiej gwiazdy
-  Aleksandry Szwed. Aktorka raczej unikała rozmawiania z dzien
nikarzami o swoim życiu prywatnym, ale ostatnie wieści wywołały 
prawdziwą lawinę plotek. Nic dziwnego, że Szwed się zniecierpli
wiła i na Facebooku napisała, co o tym wszystkim myśli. „Nie mam 
zwyczaju komentowania plotek na mój temat, ale tym razem zrobię 
wyjątek” -  zaczęła i przytoczyła fragment jednego z artykułów na 
swój temat: „Aleksandra Szwed najpierw była związana z Baronem, 
potem z Tomaszem Stockingerem, a punktem zwrotnym w jej karie
rze była sesja dla Playboya, w której pokazała nagie pośladki”. Dalej 
czytamy już komentarz samej aktorki: „To, że rzetelność nigdy nie 
była mocną stroną portali plotkarskich, wiadomo nie od dziś, ale tym 
razem ilość bredni w bredni sprawia, że po prostu nie sposób się nie 
uśmiechnąć! Przy okazji chciałam również nadmienić, że od ponad 2 
lat nie udzieliłam ŻADNEGO WYWIADU DOTYCZĄCEGO MO
JEGO ŻYCIA OSOBISTEGO ani gazecie „Na Żywo” (...) ani żadnej 
innej... i może was to zdziwi, ale portalom plotkarskim również nie
-  choć co poniektóre to właśnie usilnie sugerują...”.

Możemy być dumni z polskiego kina! „Bogowie” Łukasza Palkow- 
skiego, czyli film prezentujący sylwetkę Zbigniewa Religi z feno
menalną rolą Tomasza Kota, biją rekordy popularności, a obraz do
ceniono również za granicą -  pisał o nim, nie szczędząc pochwał, 
brytyjski „The Guardian”. Miłośnicy „lżejszego” kina z pewnością 
czekają na premierę filmu „Dzień dobry, kocham cię”, z Barbarą 
Kurdej-Szatan w roli głównej. Okazuje się, że „blondynka z rekla
my” czuje się świetnie nie tylko przed kamerą, ale również z mikro
fonem w dłoni. Razem z Liberem nagrywa cover piosenki „Dzień 
dobry, kocham cię” (w oryginale wykonywanej przez grupę Strachy 
na Lachy), promującej film.

Co słychać u Anety Zając? Podobno aktorka trochę kręciła no
sem, że jej kariera wcale nie nabrała tempa po udanym występie w 
„Tańcu z Gwiazdami”. Jednak, jak wynika z oświadczenia jej me
nedżerów, propozycje zawodowe wprost się sypią: „Już w stycz
niu zobaczymy Anetę w dwóch nowatorskich i debiutujących w 
Polsce projektach komercyjnych. Poza tym aktorka intensywnie 
dba o formę, gdyż przygotowuje się do projektu wymagającego 
doskonałego przygotowania fizycznego -  nie, nie będzie skakać ze 
spadochronem ani nie leci na Marsa. Zdradzimy szczegóły już w 
grudniu” -  czytamy w oświadczeniu. Do tego dochodzą kontrakty 
reklamowe. „Skoro to wszystko nazywa się nic, to naprawdę pro
simy o radę, jak można lepiej i więcej” -  kwituje management.
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B A R A N
Nie posiedzisz zbyt 
długo w jednym 
miejscu. Wciąż bę
dziesz wynajdywać 

kolejne zadania do wykonania. Nie 
lekceważ przeziębienia!

B Y K
Poczujesz się 
p r z y g n i e c i o n a  
nadmiarem spraw 

zawodowych. Możesz wpaść w 
przygnębienie, a nawet depresję. 
Unikaj alkoholu!

a B L IŹ N IĘ T A
Nie będziesz przy
wiązywać wagi do 
w ypow iadanych  

słów. Tymczasem niektóre z nich 
mogą zranić bliskie osoby. Myśl 
nad tym, co mówisz!

3 ^ )  R A K
Niespodziewanie 
znajdziesz się w 
centrum ważnych 

wydarzeń. Możliwe, że będziesz 
musiała opowiedzieć się po czyjej 
stronie stoisz.

L E W
Sporo spraw 
zbiegnie się w 
tym tygodniu. Na

wal prac spowoduje, że zabraknie 
czasu na odpoczynek i spotkania z 
przyjaciółmi.

*
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Ważny egzamin 
lub rozmowa kwa
lifikacyjna będą 
spędzać ci sen z 

powiek. Dobrze przygotuj się do 
tego wydarzenia. Także wizualnie.

W A G A
Z zadowoleniem 
odnotujesz wpływ 
gotówki na konto. 

Radość będzie jednak trwała krót
ko, bo zaraz pojawią się niespo
dziewane wydatki.

S K O R P IO N  
Szczęściu czasem 
trzeba trochę do
pomóc. I ty tak 

zrób, gdy zobaczysz, że ważne 
sprawy toczą się nie tak, jak za
kładałaś.

S T R Z E L E C
Nawet najtrud
niejsze sprawy 
znajdą pozytywne 

rozwiązanie. Radość będzie tym 
większa, że sama w dużej mierze 
zapracujesz na sukces. 
K O Z IO R O Ż E C

Nostalgia za prze
szłością niczego 
nie ułatwi. Skup 
się na teraźniej

szości, a szczególnie na ważnym 
dla firmy projekcie.

'ś? '*’'£> ■ "
W O D N I K
Odkryjesz w sobie 
wielkie siły do po
konywania wszel

kich trudności. Zawsze bądź sobą, 
a nie sterowaną przez innych ma
rionetką.

R Y B Y
Na brak pienię
dzy nie będziesz 
narzekać. Ale czy 
przyniosą ci one 

szczęście? Raczej nie, za to uła
twią realizację kilku marzeń.
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Marcel Florkowski
syn Angeliki i Mateusza 
ur. 25 października, godz. 23.59 
w a g a  3600, d ługość 56 cm

Fabian Misiek
syn Żanety i Przemysława 
ur. 27 października, godz. 8.25 
w a g a  3140, d ługość 54 cm

Ksawery Boczek
syn Mileny i Łukasza
ur. 28 października, godz. 9.30
w a g a  3600, d ługość 54 cm

Natalia Ignaszak
córka Anety i Arkadiusza 
ur. 30 października, godz. 8.20 
w a g a  3560, d ługość 56 cm

Oliwia Kawalec
córka Aleksandry i Łukasza 
ur. 30 października, godz. 9.50 
w a g a  3080, d ługość 52 cm

Julia Maria Stolarek
córka Eweliny i Piotra
ur. 31 października, godz. 6.15
w a g a  3450, d ługość 54 cm

Antoś Wojtczak
syn Karoliny i Tomasza
ur. 31 października, godz. 21.05
w a g a  3240, d ługość 54 cm

Amelia Pacyna
córka Pauli i Bartosza 
ur. 1 listopada, godz. 4.45 
w a g a  3780, d ługość 57 cm

Ksawery Opitz
syn Emilii i W aldem ara 
ur. 2 listopada, godz. 14.25 
w a g a  3350, d ługość 54 cm

Gościli ukraińską młodzioi
W 'dniach 22-30 października 2014 roku 

przebywało w gminie Dobra siedmio
ro uczniów z opiekunami, z zaprzyjaź

nionej szkoły w Kymasówce w rejonie Winnic
kim na Ukrainie. -Wymiana uczniów z Ukrainą 
odbywa się co rok - mówi Marek Milczarek, dy
rektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Do
brej. -Jej celem jest poznanie przez ukraińskich 
uczniów polskiej kultury i vice versa. Młodzi 
Ukraińcy poznają nowatorskie dla nich formy 
zajęć prowadzonych w naszej szkole. Nawiązy
wane są nowe przyjaźni pomiędzy uczniami obu 
narodów.

Goście z Ukrainy podczas pobytu w gminie 
Dobra zwiedzali okolicę i poznawali związaną z 
odwiedzanymi miejscami historię. Podczas po
bytu gościli w domach rodzin polskich uczniów, 
które zapewniły im noclegi i wyżywienie.

Program wizyty obejmował także: uroczysty 
apel powitalny, dyskotekę integracyjną, wspól
ne lekcje, wycieczki do Lodzi, Uniejowa, Kali
sza i Warszawy oraz udział w Festiwalu Kultury 
Ukraińskiej w Malanowie. W ostatnim dniu wi
zyty goście i opiekujący się nimi polscy ucznio
wie, przygotowali wspólnie prezentację multi
medialną, podsumowującą ich wizytę w Polsce.

Zaprezentowana została podczas spotkania pożegnal
nego z udziałem Andrzeja Piątkowskiego burmistrza 
Dobrej, dyrekcji szkoły i rodziców. (art)

Ukraińskie nastolatki na dobrskim Orliku.

Goście z Ukrainy z kadrą kierowniczą Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dobrej.

STOLTUR*
JAN i M ARIAN M ILLER

z a l .  1898 it

Zakład Usług Pogrzebowych  
Turek, ul. Kolska Szosa 38 A 

te t .  Co63) 280 26 30 
k o m .  0601 499 344

Pogrzeby
Trumny

potna organizacja i obsługa pogrzebu 
transport zwłok w  kraju i zagranica

największy wybór w  Polsce 
ceny producenta

Pogrzeb z trumną ju ż  od 9 5 0 ,0 0  zł (brutto)
Służymy Państwu pomocą i opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowo

Z A K Ł A D  POGRZEBOW Y C A ŁO D O B O W Y
Radosław K osm ow ski 

te l. 6 0 5  2 0 0  6 0 4  te l. 6 0 5  114  6 0 4
Tu liszk ó w , u l. Poznańska 6; Tu re k , ul. Łąkowa 4

Usługi pogrzebowe: organizacjo i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, nekrologi, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wiązanki, konkurencyjne ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klienta, życzliwa i fachowa pomoc

ZAKŁAD POGRZEBOWY
Jerzy PACHOLCZYK 7 A*
U N IE JÓ W , T U R E K , P L A C  S IE N K IE W IC Z A  W

Tel. 63 278 81 57
CAŁODOBOWA OBSŁUGA pod nr. tel.: 63 288 85 54. 609 731 454

KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
- WŁASNA SALA UBIERAŃ I CHŁODNIA
- PRZEWÓZ DO CHŁODNI NIEODPŁATNIE
- MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
• PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE

T R U M N Y  o r a z  K O M P L E K S O W A  O B S Ł U G A  P O G R Z E B U  
P rzew ó z  w  k ra ju  i  p o z a  g ra n ic a m i R P  
P rzew ó z n a  te ren ie  p o w ia tu  tu reck ieg o  - G R A T IS  
P ro fes jo n a ln a  obsłu ga , życ z liw o ść  i  w sze lka  p o m o c  
P ła tn o śc i w  d o godn ym  d ia  k lien ta  te rm in ie  (ró w n ież  p rze lew em )  
D y ż u r  c a ło d o b o w y : tel. 6 3  2 7 8  4 1  2 5 . kom. 6 0 1  8 7  1 6  9 0  

N A G R O B K I  sprzedaż- montaż
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Debata w Malanowie...

W cieniu abdykującego wójta
Chyba po raz pierwszy sala sesyjna urzędu gminy w Malanowie była świadkiem tak po

ważnej debaty o sprawach gminy. Obraz jaki wyłonił się z tej dyskusji prowadzi do jednej 
refleksji -  dopiero dobrowolna rezygnacja z ubiegania się o reelekcję Gerarda Krzeszew- 
skiego wyzwoliła w radnych potencjał do tego, by spierać się o obraz ich gminy w przyszło
ści. Ile potrzebnych jest tutaj orlików, ile świetlic, a może ważniejsze dla funkcjonowania 
lokalnej społeczności są wodociągi, chodniki i drogi?

Gerardowi Krzeszewskiemu czyli dyrektorka i wicedyrektorka,
należy oddać sprawiedliwość, 
niewątpliwie na uznanie zasługuje 
fakt, że jako urzędujący wójt zre
zygnował z ubiegania się o reelek
cję w tych wyborach. Wyzwoliło 
to nowy potencjał polityczny, ob
jawi! się on w trzech kandydatach, 
którzy będą ubiegać się o wójtow
ski fotel. To z kolei wprowadziło 
powiew świeżości w gminnej 
radzie. Nadal jednak Krzeszew- 
ski pozostał głównym punktem 
odniesienia w dyskusji, jaka w 
ubiegły czwartek (6 listopada) ro
zegrała się na tym forum. I nadal 
to on rozdawał karty, dokonując 
swoistego podsumowania 12-let- 
nich rządów w gminie, ustawiając 
siebie po stronie „społeczności” 
gminnej, a radnych opozycyjnych 
po drugiej stronie.

Dobre uczynki wójta
Jednym z punktów sesji było 

podsumowanie zadań oświato
wych w tym roku szkolnym, nie 
zabrakło jednak odniesienia do 
lat poprzednich. Do każdej z tych 
informacji, przygotowanej przez 
Gminny Zespół Obsługi Oświaty 
w Malanowie, Gerard Krzeszew- 
ski, swoim zwyczajem, dołączył 
także „historię” szkół oraz nieła
twych kontaktów organu prowa
dzącego, czyli wójta z dyrektora
mi podstawówki w Kotwasicach i 
gimnazjum w Malanowie.

Krzeszewski chwalił się wyso
kim stopniem „uprzedszkolnie- 
nia” w gminie - ponad 84 proc. 
dzieciaków objętych jest opieką 
przedszkolną. Zaznaczał, że pro
blemu szkoły w Kotwasicach nie 
można rozpatrywać bez spojrze
nia na całość sieci placówek. -Kie
dyś był podział na Malanów i resz
tę, mam nadzieję, że przez te 12 lat 
udało mi się to zmienić i wyrów
nać, w górę oczywiście. Wszystkie 
wsie poszły w górę, może jedne za 
dużo, inne za mało, ale też pamię
tajcie, że wydatki oświatowe są bar
dzo duże. W oświacie oczekiwałem 
przede wszystkim wyników, a te są 
średnie, czyli raz słabsze, raz trochę 
lepsze -  wyjaśniał Krzeszewski i 
nie omieszkał przypomnieć, że 
budowę gimnazjum zastał wraz 
z objęciem wójtowskiego fotela 
w 2002 roku, rozgrzebaną. -Dłu
go budowano gimnazjum - mówił, 
podkreślając, że za jego rządów 
wszystkie obiekty powstawały w 
ciągu roku z przerwą na zimę.

-Nie udały mi się marzenia o 
gimnazjum. Ostatnie 12 wyników 
jest poniżej średniej -  twardo pod
kreślał wójt, zapominając choćby 
poinformować na forum rady, że 
malanowskie gimnazjum przeszło 
w tym roku ocenę wykonaną przez 
firmę zewnętrzną na zlecenie kura
torium oświaty. Ocena ta wypadła 
dobrze, zwłaszcza na płaszczy
znach pedagogicznych. Szkoda 
też, że w tej sprawie głosu nie za
brali przedstawiciele gimnazjum,

obecne na sali. Swoje uwagi miał 
za to radny Zbigniew Nycek. -Żeby 
były wyniki, ludziom trzeba dać 
spokój. Zarzucił także wójtowi, że 
rokrocznie obcinał budżety dla 
szkół. Krzeszewski przypomniał, 
że dyrektor gimnazjum otrzymał 
pięć nagan, a każda następna, jak 
mówił, była gorsza od poprzedniej. 
-Tego nie spotyka się na co dzień. 
A co do pieniędzy, to w 2013 roku 
gimnazjum nie wykorzystało wszyst
kich pieniędzy, około 100 tysięcy 
złotych wróciło do budżetu gminy -  
odparł Krzeszewski.

Zwrócił także uwagę na fakt, 
że to gmina, odciążając szkoły i 
dyrektorów, wzięła na swoje bar
ki realizację inwestycji oraz po
szukiwanie i pozyskiwanie środ
ków unijnych. I na zakończenie 
tematu Krzeszewski podkreślił, 
że w tym roku przyjął wszystkie 
wnioski, jakie spłynęły do urzędu 
od dyrektorów szkół, związków 
zawodowych czy rodziców. -Na 
pewno nie jest to łatwe do zreali
zowania i pewnie trzeba będzie 
część ich zweryfikować. Zgodziłem 
się na wszystko, bo chciałem mieć 
kolejny dobry uczynek na swoim 
koncie. I  żeby pan Zbyszek Nycek 
już nigdy mi nie zarzucił, że w 
oświacie na coś się nie zgodziłem.

Tyle, że ciężar tego dobrego 
uczynku wójta przyjdzie realizować 
jego następcy i przyszłej radzie.

Radny miejscowy, 
gminny i wójt?

Podobnie jak utrzymanie licz
nych obiektów sportowo-rekre
acyjnych i świetlic. Krzeszewski,

wymieniając gminne boiska, uza
sadniał, że należą one „po części” 
do korzystających z nich klubów. 
A w gminie Malanów faktycznie 
jest ich sporo. W ten sposób od
niósł się do swoich oponentów, 
którzy zarzucają mu rozbuchanie 
inwestycyjne w tej materii. I tym 
razem Krzeszewski uzyskał po
parcie większość radnych, a także 
i sołtysów, którzy stanowczo opo
wiedzieli się za tą właśnie wizją 
gminy, przytakując wójtowi. Bo dla 
kogo hasło „boisko w każdym so
łectwie”, to nie jest dobry pomysł? 
Poparcia nie uzyskał głos radnego 
Nycka, który stwierdził: -Pieniądze 
z kosmosu się nie biorą. Każdy z nas 
płaci podatki, a największe przed
siębiorcy. Nawet mniej przychylni 
wójtowi, jak radny Jan Langa, za
oponowali, prostując słowa Nycka, 
że największe podatki płacą zwykli 
pracownicy. -Pan wójt mówi o bo
iskach i domach kultury -  tak, to 
jest potrzebne, ale przeinwestowa- 
liśmy w pewnym momencie i pan 
dobrze o tym wie. Niepotrzebne są 
w gminie trzy orliki. W Malanowie 
i Miłaczewie wystarczyłyby boiska 
trawiaste. Najważniejsze w gmi
nie są drogi, komunikacja oraz 
wodociągi, rury azbestowe są do 
wymiany. Mamy skromny budżet 
i powinniśmy wydawać na najpo
trzebniejsze rzeczy -  wyliczał Nycek 
a sprowokowany przez Krzeszew- 
skiego, odparł, że ostatnia inwesty
cja w „dom kultury” na Radiowej 
jest niepotrzebna. Nie trzeba było 
długo czekać na stanowcze veto 
radnego Jerzego Frątczaka, który 
dopytywał w czym mieszkańcy

Rachowej różnią się od pozosta
łych. Przytomność, jak zwykle, 
zachował sołtys Celestyn, Andrzej 
Toms: -Jeżeli już stosujemy taką 
retorykę, to ja równie dobrze mogę 
się zapytać, czym się różnią miesz
kańcy Rachowej od mieszkańców 
Celestyn -  mówił, odnosząc się do 
obiecanej jeszcze w poprzedniej 
kadencji, a wciąż nie wykonanej, 
drogi w tej miejscowości. - Przecież 
Zbyszkowi Nyckowi nie chodzi o Ra- 
chową, czy inną miejscowość, cho
dzi o jakąś kolejność, elementarną 
sprawiedliwość. Zrozumcie -  naj
pierw są potrzebne drogi, światło 
a później boiska, które są przecież 
także potrzebne.

Po raz kolejny radni ulegli 
„magii” Krzeszewskiego, udo
wadniając sobie nawzajem, któ
ry z nich jest lepszym radnym 
dla swojej małej społeczności 
i pozostawiając rolę „włodarza 
całej gminy” wójtowi. Dodajmy, 
„ustępującemu” wójtowi. -Gdy
bym miał więcej odwagi, to powi
nien powstać jeszcze jeden Orlik w 
Dziadowicach, bo tam jest ostat
nia dziura sportowa -  odniósł się 
do zarzutów Krzeszewski. -Przy
pominam radnym, że wszystkie 
inwestycje zostały uzgodnione na 
forum wsi, bo od siedmiu lat reali
zujemy plany odnowy miejscowo
ści. ika

USŁUGOM POGRZEBOWYM 
WIESŁAWY PAPIERSKIEJ

z a  b e z i n t e r e s o w n ą  p o m o c  w  g o d n y m  
p o c h o w a n i u  m o j e j  u k o c h a n e j  ż o n y
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Jo lanty Śpioch
dziękuje mąż z rodziną

Materiał pochodzi i jest finansowany przez KW  PiS

Koło Polskiego Związku N iew idom ych
p ros i m ie szkań có w  g m in y  T urek, Tu liszków , W ła d y s ła w ó w  
na o d d a n ie  g łosu  na naszego prezesa

Z dzis ław a  K u rza w ę
(w ie k  6 3  la ta , w y k s z ta łc e n ie  w yższe)

k tó ry  k a n d yd u je  do  Rady P o w ia tu  
z listy PiS nr 3 poz. 13
Jesteśm y bardzo  z a d o w o le n i z je g o  
a k ty w n o ś c i sp o łeczn e j, k tó ry  p o tra fi 
z a ła tw ić  w ie le  sp raw .
O d d an ie  na n iego  g łosu  p rzyn ies ie  
dużo  korzyści lo ka ln e j sp o łecznośc i

m m m m .

K A PITA Ł LU D ZKI
NARODOWA STRATtCIA SPÓJNOŚCI

Projekt „ Powiat Turecki stawia na edukację”
UNIA EUROPEJSKA

EUROPEJSKI 
FUNDUSZ SPOŁECZNY

-  wartość projektu : 491.190,00 PLN,
-  wartość dofinansowania z Europejskiego Funduszu Społecznego: 

100%,
-  okres realizacji: od 01.09.2014 r. do 15.07. 2015 r.,
-  projekt realizowany w ramach działania 3.5 Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki

Projektem zostały objęte następujące szkoły:

-  Szkoła Podstawowa z Brudzewa,
-  Szkoła Podstawowa z Dobrej,
-  Szkoła Podstawowa z Malanowa,
-  Szkoła Podstawowa z Kawęczyna.
-  Szkoła Podstawowa ze Słodkowa,
-  Gimnazjum z Brudzewa,
-  Gimnazjum z Dobrej,
-  Gimnazjum z Malanowa,
-  Gimnazjum z Kawęczyna,
-  Gimnazjum nr 1 z Turku,
-  I Liceum Ogólnokształcące z Turku,
-  Zespół Szkół Technicznych z Turku,
-  Zespół Szkół Rolniczych CKP z Kaczek Średnich,
-  Przedszkole Samorządowe z Dobrej,
-  Przedszkole ze Słodkowa.

Zadania przewidziane do realizacji w projekcie:

1. Opracowanie i monitorowanie realizacji Powiatowego Programu 
Wspomagania.

2. Przeprowadzenie pełnego cyklu doskonalenia w każdej szkole i 
przedszkolu w oparciu o dwie oferty doskonalenia.

3. Utworzenie czterech tematycznie różnych sieci współpracy

Beneficjent:

Powiat Turecki.
ul. Kaliska 59, 62-700 Turek
tel. 0-63 222 32 00
fax. 0-63 278 83 19
starostwo@powiat.turek.pl

Biuro Projektu:

ul. Kaliska 59, 62-700 Turek
pokój nr 12
tel: 0-63 222 33 22

Projekt współfinansowany ze środków Unii Europejskiej «' ramach Europejskiego Funduszu Społecznego.

Z138/DK

mailto:starostwo@powiat.turek.pl
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Materiał pochodzi i jest finansowany prze: KWW Nasza Gmina Nasze Miasto Materiał pochodzi i jest finansowany przez KWW Przyjazna Gmina
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KONCZAK

Determinacja w działaniu 
Kompromis we współdziałaniu

Kandydat na WÓJTA GMINY TUREK EDWARD KONCZAK zaprasza mieszkańców 
na spotkania przedwyborcze z kandydatami do Rady Gminy Turek i do Rady Powiatu Tureckiego: 
Chlebów: 10 lis topada , godz. 1 9 .0 0  (Szkoła Podstawowa), Cisew: 12  lis topada , godz. 1 9 .0 0  (św iet
lica w ie jska), Szadów: 13  lis topada, godz. 1 9 .0 0  (sala OSP)

zl90/tt

OGŁOSZENIE WYBORCZE
Materiał pochodzi i finansowany jest przez KW Towarzystwo Samorządowe

Dla Gminy Turek 
Po prostu

TWÓJ KANDYDAT 
NA WÓJTA 

GMINY TUREK

Sławomir Piotr
Prentczyński

Przyjazna Gmina
Rzetelna ocena kondycji finansowej 
gminy.
Udział mieszkańców w planowaniu 
inwestycji.
Współpraca w regionie.
Wspieranie rozwoju rolnictwa 
i przedsiębiorczości.
Poszukiwanie inwestorów.
Dbałość o oświatę i sport.

Decydujemy wspólnie 
o naszym rozwoju

i
Kandydat na

WÓJTA GMINY MALANÓW

Gdzie startuje 
kandydat?

RADIO

KO N IN
_____  95.80 FM

<\ **»o
X  KONIN' ___imw PRAWDZIWE -  LOKALNE

Materiał pochodzi i jest finansowany przez K W Prawo i Sprawiedliwość

Szanowna Redakcjo „Echo Turku" 
Jestem mieszkańcem miejsco

wości Dobra. Mamy czas wyborów 
do samorządu i znalazłem pewną 
ciekawostkę, którą chciałbym się 
podzielić z pozostałymi czytelnika
mi. W ferworze zmagań wyborczych 
jeden z kandydatów postanowił 
zareklamować się na urządzeniach 
publicznych. Śmieszne to i tragicz
ne. Osoba, która chce reprezento
wać mieszkańców w Radzie Gminy, 
która chce tworzyć prawo - sama to 
prawo ma w głębokim poważaniu! 
Chyba, że kandydat chce się ubiegać 
o stanowisko w miejscu, na którym 
się reklamuje... ale to już inna histo
ria!

Z wyrazami szacunku czytelnik 
(imię i nazwisko do wiadomości 

redakcji)
Od redakcji: Parafrazując Jerze

go Stuhra można powiedzieć: „re 
klamować się każdy może, trochę 
lepiej lub trochę gorzej” . Ciekawe 
tylko czy klucza do sukcesu wy
borczego kandydata również należy 
szukać w sklepie obok. Ale to już 
bardziej pytanie do administratora 
dobrskiego przybytku, zwanego to 
aletą publiczną.
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Turecki Inkubator Przedsiębiorczości ma dwa lata
Mijają właśnie dwa lata od momentu rozpoczęcia działalności Tureckiego Inkubatora Przedsiębiorczości. Już w roku 2010, a więc jeszcze na etapie kon

cepcyjnym, inwestycja wzbudzała liczne kontrowersje. Przez jej zwolenników uznawana za skuteczny instrument wspierania przedsiębiorczości w mieście 
i okolicy. Z kolei oponenci podnosili argument, że TIP będzie źródłem systematycznie generującym koszty dla miejskiego budżetu, prognozując przy tym 
dość umiarkowane korzyści z tej inwestycji dla rozwoju lokalnej gospodarki. Jak zwykle bywa, izeczywistość okazuje się bardziej złożona i jej oceny nie da 
się sprowadzić tylko do samych superlatyw, jak chcieliby piewcy sukcesu, ani do potępienia w czambuł, w myśl stanowiska krytyków. Poza wszystkim, w 
kwestii inkubatora, niczym w soczewce skupiają się wątki społeczno-gospodarcze i polityczne. Dlatego też nie jest to jedynie jakiś TIP-owy problem.

Sprzeczności 
w ocenach TIP-a

Skromny, bo raptem dwuletni 
jubileusz funkcjonowania Ture
ckiego Inkubatora Przedsiębior
czości zbiegiem okoliczności 
wypad! jak raz w samym środku 
toczącej się kampanii wyborczej. 
Ale jest to zapewne tylko jeden z 
powodów, że z inicjatywy ekipy 
rządzącej miastem na wspomnia
ne wydarzenie została zwrócona 
uwaga lokalnej opinii publicznej. 
Najpierw za sprawą konferencji 
prasowej zwołanej z tej okazji 30 
października. A dosłownie zaraz 
po niej, bo po trzech godzinach, 
temat dwóch lat istnienia TIP trafił 
na ostatnią w kadencji sesję Rady 
Miejskiej. W obu przypadkach 
głównym przesłaniem było hasło 
sukcesu całego przedsięwzięcia. 
I znów, dla jednych rzecz jest 
bezdyskusyjnie oczywista, a dla 
innych ów sukces TIP okazuje 
się dość wątpliwy. Choćby tylko 
z powodu tych rozbieżności warto 
problemowi przyjrzeć się w nieco 
szerszym kontekście.

Ale tłoczno 
w inkubatorze

Na początek cofnijmy się w 
czasie o niemal pięć lat, kiedy to 
idea Inkubatora zyskała szanse 
zmaterializowania się. A to dzięki 
pozyskaniu na ten cel ponad 4,7 
min złotych z funduszy unijnych. 
Dodajmy zaraz, że kosztorys pro
jektowy zakładał całkowitą war
tość inwestycji na poziomie ponad 
14,6 min zł. Ostateczny koszt in
westycji miał zamknąć się niższą 
kwotą, której wysokość w rozma
itych wypowiedziach oscylowała 
między 12 a 13 milionami złotych. 
I pewnie ten przedział kosztów 
można przyjąć. Powstał za nie 
obiekt, w którego skład wchodzi 
biurowiec o powierzchni niemal 
1000 metrów kw., z 20 pomiesz
czeniami biurowymi oraz częścią 
produkcyjno-magazynową, gdzie 
jest 30 boksów o powierzchni 
od 46 do 58 m kwadratowych. 
Oficjalną datą rozpoczęcia funk
cjonowania inkubatora jest 16 
listopada 2012r. Do końca tam
tego roku swoją siedzibę w TIP 
znalazło 8 podmiotów, a po roku 
było ich 33. Na dzisiaj działa tam 
38 podmiotów, z czego 22 stano
wią tzw. firmy inkubowane, tzn. 
takie, które działają mniej niż 3 
lata. Pozostałe 16 (choć tu padają 
różne liczby), to podmioty uznane 
za strategiczne lub też takie, które 
wynajmują tam pomieszczenia na 
zasadach komercyjnych. A wresz
cie takie, które korzystają z tzw. 
biur wirtualnych. We wszystkich 
ulokowanych w inkubatorze pod
miotach łącznie zatrudnione są 94 
osoby. A wolnych powierzchni w 
TIP praktycznie nie ma.

Pierwsi inkubowani 
tego TIP-a chwalą

Za ilustrację korzyści jakie fir

mie może dać lokalizacja w TIP 
posłużył przykład firmy Yego 
Design Sp. z o. o. Urszuli Jabłoń
ski i Tomasza Simińskiego spe
cjalizująca się w branży tekstylia 
ogrodowe i dekoracyjne. Jest to 
pierwszy „inkubowany” podmiot 
gospodarczy, który po kilkunastu 
miesiącach działalności w TIP 
opuścił obiekt i rozpoczął „dojrza
ły” etap swojej aktywności. Wśród 
pozytywów jakie uzyskała przy
wołana spółka, dzięki działalności 
w inkubatorze jej właściciele wyli
czają m. in. oszczędności kapitału 
i czasu. Kapitału, bo na początku 
swojej działalności nie musieli 
angażować środków w budowę i 
wyposażenie siedziby. Podobnie 
jak z ogromnymi oszczędnościa
mi czasu, który w innych okolicz
nościach musieliby poświęcić na 
uzyskiwanie licznych formalno
ści, uzgodnień i pozwoleń. Star
tując zaś w TIP swoje aktywa 
finansowe i czas mogli w całości 
przeznaczyć na rozwój firmy. Nie 
bez znaczenia okazał się być rów
nież wizerunkowy wymiar IIP  
jako siedziby Yego Design. Bo 
choćby z pierwszymi kontrahen
tami spotykano się w pomiesz
czeniach o wysokim standardzie 
wyposażenia i estetyki, na który 
nie nie byłoby stać początkujące
go przedsiębiorstwa. W tym kon
tekście należy także uwzględniać 
dogodny parking czy całodobową 
ochronę i monitoring obiektu. 
Powyższe korzyści jakie wynikają 
dla początkujących przedsiębior
ców z racji lokalizacji w TIP są na
tury istotnej, choć pewnie trudnej 
do precyzyjnego wyliczenia. Nato
miast już wymierne korzyści jakie 
z tego tytułu są osiągane, dadzą 
się wyliczyć w niższych od rynko
wych kwotach czynszu płaconych 
przez firmy inkubowane. Co sta
nowi bezpośrednią pomoc pub
liczną jakiej przedsiębiorstwom w 
inkubatorze udziela miasto.

W ciągu minionych dwóch lat 
taka pomoc publiczna wyraża się 
kwotą nieco ponad 422 tys. zło

tych. Co w skali roku oznacza ok. 
200 tys. zł.

Ale darmowych 
obiadów nie ma

Tyle jeśli idzie o część zalet 
TIP jako formy wspierania lokal
nej przedsiębiorczości. Dodajmy, 
dalece nie wszystkie. Bo prze
cież należy jeszcze pamiętać o 
dostępie do organizowanych w 
inkubatorze rozmaitych szkoleń 
i uwzględnić potencjalne korzyści 
jakimi mogą wynikać z funkcjo
nującego tam Centrum Obsługi 
Inwestora. Słowem, widać nie
mało blasków inkubatora jako 
instrumentu wspierania przedsię
biorczości. Zaraz jednak należy 
przypomnieć, że nie czegoś ta
kiego jak przysłowiowe darmowe 
obiady. Bo i tutaj należy mówić o 
płaconej cenie. Inaczej mówiąc, 
pojawia się proste pytanie. A mia
nowicie -Ile tak naprawdę ten 
inkubator nas kosztuje?

Prawie jak rentowny
Okazuje się, że odpowiedź na 

to proste pytanie nie jest aż taka 
łatwa, jak mogłoby się wydawać. 
Bo oto na wspomnianej konfe
rencji burmistrz Zdzisław Czapla 
zapewniał tyleż stanowczo, co 
dość ogólnikowo: -W roku 2014 
inkubator osiągnie próg rentow
ności żeby w 2015 uzyskiwać nad
wyżkę przychodów nad kosztami. 
Sądząc z treści tej wypowiedzi 
nasuwał się wniosek, że do in
kubatora raczej nie dopłacamy. 
Albo przynajmniej niebawem tak 
będzie.

Jednak już w kilka godzin póź
niej ten optymizm został mocno 
zachwiany. Bo oto na ostatniej se
sji Rady Miejskiej radny Marian 
M. Marczewski wprost postawił 
kwestię kosztów funkcjonowania 
i bilansu inkubatora. Odpowiada
jąc w tej sprawie skarbnik miasta 
Małgorzata Dziamara poinfor
mowała, że koszty bieżące funk
cjonowania TIP wynoszą 520 tys. 
złotych. Dodając zaraz, że w skali 
roku przewyższają one wpływy o 
ok. 120 tys. zł. -Wtym roku dołoży

my 120 tys. zł, chociaż zakładano, 
że będzie to kwota rzędu 200 tys. 
zł -  stwierdziła pani skarbnik. Jej 
zdaniem, rok przyszły zapowiada 
się pod tym względem lepiej, bo 
deficyt inkubatora ograniczy się 
do 70, a maksymalnie, do 80 tys. 
złotych. Powyższe założenie ma 
swoje podstawy w rosnących 
wpływach, które w ostatnim cza
sie oscylują w granicach 35-38 
tys. złotych miesięcznie.

Amortyzacja 
„w (nie)pamięci"

Z zestawienia obu wypo
wiedzi, tzn. burmistrza Czapli 
i skarbnik Dziamary wynika 
wprawdzie, że ten pierwszy, po
wiedzmy, bardziej oszczędnie 
gospodarował rzeczywistością. 
Co jednak nie oznacza, że dru
giej z wypowiadających się w tej 
sprawie w pełni udało się oddać 
problem kondycji finansowej in
kubatora. Pomijając już bowiem 
kwestię, czy rocznie dopłacamy 
120, 80, albo nawet i 70 tysięcy 
złotych, to w skali miejskiego 
budżetu nie są to aż tak znaczące 
kwoty. Problem pojawia się za to, 
po uwzględnieniu kwestii amor
tyzacji. Bo nawet, gdy wartość 
odtworzeniową inkubatora przyj
miemy na poziomie na poziomie 
„marnych” 10 milionów, to zakła
dając okres jego amortyzacji na 
lat dwadzieścia, to w skali roku 
wychodzi kwota rzędu 500 tys. 
zł. A nawet, gdyby poziom odpi
su przyjąć na 2,5 proc. rocznie, 
to i tak wychodzi ćwierć miliona. 
Każdy kto miał do czynienia z 
nieruchomościami ten doskona
le wie, że wraz z upływającym 
czasem wymagają one nakładów 
finansowych. Nie zapominajmy 
także, że na wyposażeniu TIP 
jest sprzęt elektroniczny, któ
rego czas amortyzacji wynosi 
lat pięć albo nawet i krócej. Co 
zresztą zostało uwzględnione w 
planach inkubatora, w których 
na rok 2017 przewidziano inwe
stycje odtworzeniowe w tego 
rodzaju sprzęt rzędu 600 tys. zł.

Podsumowując, wychodzi na to, 
że obiekt o wartości i złożoności 
turkowskiego inkubatora w per
spektywie czasowej wymagać 
musi odkładania na jego syste
matyczne odtwarzanie minimum 
300, a może i 400 tys. zł rocznie. 
Tymczasem, trudno w najbliż
szym czasie oczekiwać, żeby w 
inkubatorze chociaż bilansowały 
się bieżące koszty z przychoda
mi. Nie mówiąc już, o generowa
niu nadwyżki.

TIP, czyli temat straconej 
szansy na poważną debatę

Dlatego w tej sytuacji wyso
kość faktycznego wsparcia jakie
go miasto udziela przedsiębior
com ulokowanym w TIP może i 
wynosiła 400 tys. zł. Tyle, że rocz
nie. Na co składa się minimum 
300 'tys. zł amortyzacji i wspo
mniane 100 tysięcy z okładem ja
kie rocznie dotąd trzeba było do 
inkubatora dopłacać. Choć może 
trafniej należałoby tutaj użyć cza
su przyszłego. Przynajmniej w 
jakiejś części. Bowiem dopiero w 
przyszłości przyjdzie nam sfinan
sować wydatki na systematyczne 
odtwarzanie samego obiektu, jak 
i jego wyposażenia. Tak więc, 
rzeczywiste koszty wspierania 
przez miasto przedsiębiorczo
ści wyrażają się kwotą realnie 
znacznie wyższą niż wspomniane 
422 tys. zł w trakcie minionych 
dwóch lat. W tym miejscu na od
powiedź czekają co najmniej dwa 
pytania. Najpierw o rzeczywiste 
koszty wspierania przedsiębior
czości. Dalej zaś, jakim to począt
kującym biznesom powinniśmy 
takiego wsparcia udzielać? Szko
da tylko, że powyższe problemy 
nie stały się tematami poważnej 
dyskusji w toczącej się kampa
nii wyborczej. Bo trudno za taką 
próbę uznać rodzaj nachalnej 
propagandy sukcesu, w ramach 
której złożoną problematykę ko
rzystania z takiego instrumentu 
jak inkubator zaprzęgnięto do 
rydwanu reklamy wyborczej.

Andrzej Jarek
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Mieszkańcy Turku i powiatu idą na wybory

Już w najbliższą niedzielę, 16 listopada odbędą się wybory samorządowe. By spełnić swój obywatelski obowiązek trzeba wyjść z domu, odszukać odpowied
nią komisję wyborczą, zdecydować kto przez kolejne cztery lata ma rządzić naszym miastem, gminą i regionem, a na koniec wrzucić karty do urny. Kto najlepiej 
pokieruje samorządem czy sejmikiem trzeba zdecydować samemu, my pomożemy trafić do odpowiedniej komisji. Poniżej prezentujemy gminy, numer i miejsce 
Obwodowej Komisji Wyborczej oraz zasięg obwodu głosowania.

G m in a  Brudzew
1. Zespół Szkolno-Gimnazjalny w Brudzewie
Brudzew - ulice: Goleszczyzna, Leśna, Polna, Kolska, Plac Wolno
ści, Pólko .Turkowska, Wojciecha, Szkolna, Mickiewicza, Ogrodo
wa, Kopernika, Powstańców Wlkp., Słoneczna, Wąska, Zielona, 
Kard. Stefana Wyszyńskiego, Kwiatowa, (dostępna dla osób nie
pełnosprawnych)
2. Zespół Szkolno-Gimnazjalny w Brudzewie
Brudzew -  ulica Piaski oraz miejscowości: Kolnica, Marulew, Olim
pia, Bierzmo, Tarnowa, Brudzyń, Smolina, Cichów. (dostępna dla 
osób niepełnosprawnych)
3. Świetlica Wiejska w Janowie 
Miejscowości: Janów, Głowy.
4. Szkoła Podstawowa w Koźminie
Miejscowości: Janiszew, Koźmin, Kwiatków, Dąbrowa, Kozubów, 
Kuźnica Janiszewska, Podłużyce.
5. Szkoła Podstawowa w Koźminie filia w Krwonach 
Miejscowości: Krwony, Bogdałów Kolonia.
6. Szkoła Podstawowa w Galewie
Miejscowości: Bogdałów, Bratuszyn, Chrząblice, Izabelin, Galew, 
Wincentów. (dostępna dla osób niepełnosprawnych)

G m in a  W ła d ys ła w ó w
1. Strażnica OSP Międzylesie
Małoszyna, Międzylesie, Mariantów, Polichno.
2. Gimnazjum we Władysławowie 
Władysławów (dostępna dla osób niepełnosprawnych)
3. Szkoła Podstawowa w Natalii 
Skarbki, Natalia, Milinów.
4. Szkoła Podstawowa w Wyszynie
Wyszyna (Stawki, Przyborów), Beznazwa, Jabłonna, Tarnowski 
Młyn
5. Szkoła Podstawowa w Kunach
Kuny, Olesin, Leonia.
6. Szkoła Podstawowa w Chylinie
Chylin, Kamionka (Piorunów), Stefania.

G m in a  Tuliszków
1. Zespół Szkół w Tuliszkowie
Miasto Tuliszków - ulice: 1 -go Maja, Adama Mickiewicza, Bartło
mieja Patrzykąta, Brzozowa, Cicha, Floriańska, Górna, Gromadz
ka, Ignacego Paderewskiego, Jabłonna, Kasztelana Zaremby, 
Któtka, Krzewinowa, Ks. Teodora Rogozińskiego, Leśna, Łąkowa, 
Łódzka, Mariana Buczka, Mikołaja Kopernika, Nortowska, Ochot
niczej Straży Pożarnej, Ogrodowa, Piaskowa, Plac Akacjowy, Plac 
Floriański, Plac Powstańców Styczniowych 1863r., Plac Wol
ności, PPolna, Południowa, Poprzeczna, Północna, Senatorska, 
Słoneczna, Śliwowa, Zdrojowa, Żuchalska(dostępna dla osób 
niepełnosprawnych).
2. Zespół Szkół w Tuliszkowie
Miasto Tuliszków - ulice: Adama Asnyka, Bolesława Prusa, Broni
sława Malinowskiego, Cypriana Norwida, Elizy Orzeszkowej, Hen
ryka Sienkiewicza, Henryka Dąbrowskiego, Jana Kochanowskiego, 
Janka Krasickiego, Janusza Kusocińskiego, Juliusza Słowackiego, 
Krzysztofa Baczyńskiego, Marcina Kasprzaka, Marii Curie-Skło- 
dowskiej, Marii Dąbrowskiej, Marii Konopnickiej, Mikołaja Reja, 
Parkowa, Poznańska, Sadowa, Stefana Żeromskiego, Tadeusza 
Kościuszki, Targowa, Walki Młodych, Władysława Broniewskiego, 
Zofii Nałkowskiej
3. Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury
Sołectwa: Gadowskie Holendry, Kiszewy, Krępa, Nowy Świat, Sar- 
bicko, Wymysłów, Zadworna.
4. Szkoła Podstawowa w Ogorzelczynie:
Sołectwa: Ogorzelczyn, Tarnowa.
5. Zespół Szkolno-Przedszkolny w Grzymiszewie 
Sołectwa: Grzymiszew, Piętno, Ruda, Wielopole.
6. Szkoła Podstawowa w Smaszewie 
Sołectwa: Smaszew, Wróblina.

G m in a  M alan ów
1. Szkoła Podstawowa w Dziadowicach:
Bibianna, Brody, Dziadowice, Dziadowice-Folwark, Kotwasice, 
Zygmuntówek (dostępna dla osób niepełnosprawnych)
2. Szkoła Podstawowa w Malanowie 
Celestyny, Feliksów, Grąbków, Targówka, Żdżenice
3. Szkoła Podstawowa w Miłaczewie
Czachulec Stary, Miłaczew, Miłaczewek, Miłaczewskie Młyny, Po
roże, Skarżyn-Kolonia
4. Gimnazjum w Malanowie
Malanów, Rachowa (dostępna dla osób niepełnosprawnych)

G m in a  K a w ę czyn
1. Zespół Szkół w Kawęczynie
Dzierzbotki, Kawęczyn, Marianów, Nowy Świat, Wojciechów.
2. Szkoła Podstawowa Tokary Pierwsze 
Chocim,Głuchów,Milejów,Tokary Pierwsze, Żdżary.
3. Szkoła Podstawowa w Skarżynie 
Będziechów, Marcjanów, Skarżyn, Stanisława.
4. Zespół Szkół w Kowalach Pańskich-Kolonia
Ciemień, Dziewiątka, Kowale Pańskie,Kowale Pańskie-Kolonia, 
Leśnictwo, Marcinów, Marianów-Kolonia, Młodzianów, Siedliska.

G m in a  D obra
1. Zespół Szkolno-Przedszkolny w Dobrej
Miasto Dobra, sołectwo Długa Wieś. (dostępna dla osób niepełno
sprawnych)
2. Centrum Kultury w Dobrej
Sołectwa: Ugory, Żeronice, Moczydła, Mikulice, Stefanów, Czaj- 
ków, Potworów, Ostrówek, Linne, Chrapczew.
3. Strażnica OSP w Miłkowicach
Sołectwa: Strachocice-Kolonia, Miłkowice, Rzymsko, Strachocice, 
Rzymsko BG.
4. Szkoła Filialna w Piekarach
sołectwa: Januszówka, Józefów, Stawki, Łęg Piekarski, Piekary, 
Rzechta, Wola Piekarska.
5. Strażnica OSP w Dąbrowicy 
Sołectwa: Szymany, Zagaj, Dąbrowica.
6. Dom Pomocy Społecznej w Skęczniewie 
Sołectwo: Skęczniew.

G m in a  Przykona
1. Zespół Szkół w Przykonie Gimnazjum w Przykonie
Sołectwa: Dąbrowa, Gąsin, Kaczki Piastowe, Laski, Olszówka, 
Przykona, Psary, Rogów, Wichertów (dostępna dla osób niepeł
nosprawnych).
2. Szkoła Podstawowa w Boieszczynie
Sołectwa: Bądków Drugi, Bądków Pierwszy,Boleszczyn, Ewinów, 
Smulsko, Żeroniczki.
3. Szkoła Podstawowa w Sarbicach
Sołectwa: Posoka, Radyczyny, Sarbice.

G m in a  Turek
1. Szkoła Podstawowa im.Józefa Mehoffera w Chlebowie
Sołectwa Chlebów, Kalinowa, Korytków, Pęcherzew i Warenka.
2. Szkoła Podstawowa im.Jana Pawła II w Kaczkach Średnich 
Sołectwa Kaczki Średnie i Wietchinin.
3. Zespół Szkolno-Przedszkolny Słodkowie
Sołectwa Albertów, Budy Słodkowskie, Słodków i Słodków Kolo
nia. (dostępna dla osób niepełnosprawnych)
4. Bursa Szkolna w Turku, al. J. Piłsudskiego 5
Sołectwa Dzierżązna, Grabieniec, Obrębizna, Obrzębin, Szadów 
Księży.
5. Szkoła Podstawowa im.Marii Skłodowskiej-Curie w Żukach
Żuki (dostępna dla osób niepełnosprawnych)
6. Szkoła Podstawowa im.Marii Konopnickiej w Turkowicach:
Turkowice
7. Szkoła Podstawowa w Cisewie
Cisew (dostępna dla osób niepełnosprawnych)
8. Wiejskie Centrum Lokalnej Aktywności w Kowalach Księżych
Kowale Księże (dostępna dla osób niepełnosprawnych)

M iasto Turek
1. Szkoła Podstawowa nr 4
ulice: Cieplaka, Działkowa, Gwarna, Komunalna, Konińska, Ko

nopnickiej, Krótka, Łagodna, Łączna, Miła, Miłosna, Muchlińska, 
Nastrojowa, Plac Zacisze, Południowa, Promienna, Przyjemna, 
Św. Floriana, Rajska, Sielska, Słowackiego, Spokojna, Stylowa, 
Urocza, Wesoła, Zabawna, Zgodna, Zielona, Kaliska od nr 36 do 
nr 105
2. Klub Spółdzielni Mieszkaniowej „Tęcza”
ulice: Młodych, Sportowa, Orzeszkowej, Kączkowskiego, Matejki, 
Składkowskiego.
3. Szkoła Podstawowa nr 4 
ulica Spółdzielców.
4. Szkoła Podstawowa nr 1
ulice: Bacewicz, Bursztynowa, Grechuty, Kaczmarskiego, Koś
ciuszki, Kurpińskiego, Lutosławskiego,Moniuszki, Nowowiejskie
go, Ogińskiego, Paderewskiego, Perłowa, Różyckiego, Rubinowa, 
Serockiego, Szafirowa, Szymanowskiego, Wieniawskiego, Zdrojki 
Lewe, Żeleńskiego.
5. Szkoła Podstawowa nr 1
ulice: Akacjowa, Aleja Jana Pawła II, Brzozowa, Chopina, Dębowa, 
Dworcowa, Graniczna, Kasztanowa, Klonowa, Sosnkowskiego, To
rowa, Zdrojki Prawe, Zdrojowa, Żeligowskiego
6. Przedszkole nr 4
ulice: Daszyńskiego, Górnicza, Kolska Szosa, Kolejowa, Ks. Jędrze
jewskiego, Kwiatkowskiego, Mościckiego, Polna, Raczkiewicza, 
Rataja, Skwer Jana Pawła II, Stawickiego, Św. Barbary, Witosa, 
Wojciechowskiego.
7. Przedszkole nr 8
ulice: 3 Maja, Kaliska od nr 1 do nr 35, Kolska, Mickiewicza, Mio
dowa, Plac Wojska Polskiego, Szeroka, Szkolna, Żeromskiego, 
Wąska.
8. Zespół Szkół Technicznych
ulice: Aleja Piłsudskiego, Browarna, Osiedle Miranda, Milewskiego
9. Gimnazjum nr 2
ulice: Braci Marszlów, Braci Pietrzaków, Chełmońskiego, Czysta, 
Dobrska Szosa, Gorzelniana, Kossaka, Kruszyńskiego, Księdza 
Florczaka, Leśna, Łąkowa, Makowa, Malczewskiego, Malinowa, 
Mehoffera, Morelowa, Ogrodowa, Orzechowa, Parkowa, Piękna, 
Piwna, Plac Glicensteina, Plac Kilińskiego, Plac Sienkiewicza, Pod- 
kowińskiego, Poduchowne, Radosna, Składkowskiej, Słoneczna, 
Wiśniowa.
10. Gimnazjum nr 2
ulice: Cicha, Dobrska, Folwarczna, Jaśminowa, Kwiatowa, Niepod
ległości, Nowa, Osiedle Uniejowskie, Północna, Różana, Tamka, 
Uniejowska.
11. Przedszkole nr 7
ulice: Bolesława Chrobrego, Czarnieckiego, Generała Andersa, 
Generała Maczka, Jana Sobieskiego, Kazimierza Wielkiego, Kmi
cica, Królowej Jadwigi, Kutrzeby, Mieszka I, Narutowicza, Ordo
na, Plac Zawiszy Czarnego, Racławicka, Sikorskiego, Skrzetuskie- 
go, Sosabowskiego, Starzyńskiego, Sucharskiego, Władysława 
Jagiełły, Władysława Łokietka, Wołodyjowskiego, Wschodnia, 
Zapałczana, Asnyka, Cisowa, Dąbrowskiej, Fredry, Gałczyńskie
go, Grunwaldzka, Hubala, Iglasta, Jałowcowa, Jedwabnicza, 
Jodłowa, Kochanowskiego, Końcowa, Kopernika, Korytkowska, 
Łukasiewicza, Modrzewiowa, NSZZ “ Solidarność” , Obrońców 
Westerplatte, Plater, Podchorążych, Powstańców Warszawy, 
Powstańców Wielkopolskich, Prusa, Przemysłowa, Pułaskiego, 
Reymonta, Skłodowskiej - Curie, Sosnowa, Staszica, Świerkowa, 
Traugutta, Tuwima.
12. Przedszkole nr 4
ulice: 650-lecia, Dąbrowskiego, Legionów Polskich.
13. Gimnazjum nr 1
ulica Kardynała Wyszyńskiego.
14. Przedszkole nr 5
ulice: Armii Krajowej, Broniewskiego, Generała Smorawińskiego, 
Żwirki i Wigury, Polskiej Organizacji Wojskowej.
15. Szkoła Podstawowa nr 5
ulice: Osiedle Wyzwolenia 1, 2, 3, 8, 9 ,1 1 ,1 2 ,1 3 . (dostępna dla 
osób niepełnosprawnych)
16. Szkoła Podstawowa nr 5
ulice: Osiedle Wyzwolenia 4, 5, 6, 7. (dostępna dla osób niepełno
sprawnych)
17. Gimnazjum nr 1
ulice: Os. Wyzwolenia 1 0 ,1 4 ,1 5 ,1 6 ,1 7 ,1 8 ,1 9 , 23, 24, 25, 25A, 
26, 27, 28
18. SPZOZ Turek 
ulica Poduchowne 1

Na podstawie informacji z Państwowej Komisji Wyborczej
opracowała boxa


